
KÖY köy gezerek halk müziklerini kaydeden Emre Dayıoğlu,
çalışmalarını belgeselle taçlandırdı. “Torosların Susmayan Tür-
küleri” belgeseli, Japonya’daki Uluslararası Kogurebito Film
Festivali’nde yarışacak. Aydınlık’a konuşan Dayıoğlu, “Yaşa-
dığım topraklara manevi borcumu ödüyorum. Öncelikle ço-
cuklarımıza ve gençlerimize nitelikli müzik dinleme alışkanlıkları
kazandırmalıyız” dedi. �� EREN ÖZTÜRK’ün söyleşisi 13’te

GİRDİ maliyetlerindeki artışın kendi-
lerini zora soktuğunu belirten sanayici-
ler, benzer kararların alınmadan önce
kendileri ile müzakere edilmesini iste-
di. İstanbul Sanayi Odası Yönetim Ku-
rulu Başkanı Erdal Bahçıvan zammın
gözden geçirilmesinde fayda gördükle-
rini söyledi. Ankara Sanayi Odası Baş-
kanı Nurettin Özdebir, üretimin önünü
açacak koşulların sağlanması gerektiğini
ifade etti. Kocaeli Sanayi Odası Başka-
nı Ayhan Zeytinoğlu da, “Enerji mali-
yetimiz rakiplerimizin enerji maliyetle-
rinin üstüne çıkarsa  bu tehlikeli sonuçlar
doğurur” dedi. 7’de

SOVYETLER, BÜYÜK TAARRUZ’DA ASKER GÖNDERMEK İSTEMİŞ

Doğalgaza bir ay içinde
yapılan önce yüzde 15, sonra
yüzde 14,90’lık iki yüksek zam
hem vatandaşı hem sanayiciyi
isyan ettirdi. Sanayiciler
doğalgaza yapılan yüksek
zammın üretim ekonomisine
darbe olduğunu belirtti
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Torosların türküleri
Japonya’da yarışacak 
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Kanadalı�maden�
şirketlerinin�faaliyetleri
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Macron’un�
Rusya’ya�yönelmesi�
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7 CENGİZ ÇAKIR

Sebze-meyve�tüketimi�
bakımından�karşılaştırma

Hemen arkamdan
gel oğlum

BÜLENT İNCE’nin yazısı 2’de

‘ENGEL-SİZ’
KÖŞEMİZDE
BU HAFTA:

SİNCİANG ÖZEL EKİ3232
TÜRK�YE Avrasya’ya yerle�iyor, 
Ku�ak- ve Yol Projesi büyük ekonomik

olanaklar� beraberinde getiriyor.

Ç�N’in dünyaya aç�lan kap�s� niteli�indeki
Sinciang’daki kalk�nma hamlesini

okurumuzla bulu�turuyoruz.

TAR�H� proje üzerinde hangi oyunlar var?

Ç�N terörle nas�l mücadele ediyor?

AYDINLANMA prati�i nas�l i�liyor?

İstemeyi unutmayın
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5 YILDIRIM KOÇ

FETÖ’nün�sendikası:�
Aksiyon-İş
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Türkiye’de�bilim�
insanı�olmak!�
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Rus�silahları�
ve�NATO’cular

GÖNÜL KENTER
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‘SU�57’�ile�Ak�Parti’nin�
iç�mücadelesinin�ilgisi
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Postmodern�zorbalık
ve�ödünç�yaşamlar

SEYYİT NEZİR

BASA,�Avukatlık�Kanunu’nun�ilk�maddesindeki�“Avukat-
lar�yargının�kurucu�unsuru�olup,�bağımsız�savunmayı
serbestçe�temsil�eder”�cümlesini�hatırlattı.�Yeni�adli�yıl-
da�yol�haritasının�Yargı�Strateji�Belgesi�olacağını�hatır-
latan�Basa,�sorunların�muhataplarıyla�değerlendirilmesi
gerektiğini�söyledi.�Basa,�“Strateji�Belgesi�elbette�mü-
kemmel�değil�ama�hızla�çözebileceğimiz�noktalar�barın-
dırıyor.�Katkı�sunmazsak,�açılan�diyalog�kapısını�redde-
dersek�nasıl�ilerleme�sağlayacağız”�diye�konuştu.

ADALET Bakanı�Abdulhamit�Gül,�Strateji�Belgesi’nin�bu�yı-
lın�temel�ajandası�olacağını�belirtti.�Gül,�“Bu�belgede�yer�alan
temel�amaçlar�doğrultusunda,�milletimize�taahhüt�ettiğimiz
hedef�ve�faaliyetleri,�ilgili�tüm�kurumların�aktif�katılımıyla�de-
mokratik�ve�çoğulcu�bir�zeminde�birer�birer�hayata�geçire-
ceğiz”�dedi.�Cumhurbaşkanı�Erdoğan�da,�adli�yıl�mesajın-
da�FETÖ�ile�mücadele�vurgusu�yaptı.�Erdoğan,�tarafsız�yar-
gı�ve�adaletin�hızlı�tecelli�etmesinin�önemini�belirtti.�10’da

FETÖ İLE MÜCADELE VURGUSU

Doğalgaz zammı
üreticiye darbe

SANAY� ODASI BA�KANLARI TEPK�L� 
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ERCAN DOLAPÇI

SOVYETLER BİRLİĞİ’nin Büyük Ta-
arruz öncesi Türkiye’ye asker gönder-
mek istediği ve bunun kabul edilmedi-

ği ileri sürüldü. İddiayı dönemin 5. Süvari Kol-
ordusu Komutanı Fahrettin Altay Paşa anı-
larında belirtiyor. Fahrettin Paşa, bunun Mus-
tafa Kemal Paşa tarafından reddedildiğini ve
Türk Ordusu’nun İstanbul ve Trakya’yı kur-
taracak güçte olduğunu göstermek için de ta-
arruz öncesi Sovyet Büyükelçisi Semiyon İva-
noviç Aralov, Azerbaycan Büyükelçisi İbrahim
Abilov, Sovyet Askeri Ateşe Zvanayov (Zvo-
naryev), Azeri Ateşemiliter Askerov ve bera-
berindeki heyeti Batı Cephesi’ne götürerek biz-
zat yerinde gösterdiğini belirtiyor. 

FAHRETTİN PAŞA’NIN İDDİASI 

İzmir’e atlarıyla ilk giren birliğin komuta-
nı olan Fahrettin Altay Paşa bu konuyu şu ifa-
delerle aktarıyor:

"Süvari Kolordusu Ilgın etrafında ikmal ve
eğitim işleri ile uğraşırken 1.4.1922 günü Baş-
kumandan Gazi Mustafa Kemal kolorduyu tef-
tişe geldi. Refekatinde Cephe Kumandanı ve
büyük bir heyet ile Sovyet Rusya Büyükelçisi
Aralof, Azerbaycan Cumhuriyeti Elçisi Abi-
lof ve her iki elçiliğin ateşemiliterleri de be-
raberinde. Daha önceden verilen bir emirle üç
süvari tümeni Kaplıca meydanına toplatılmıştı.
Yoklamadan sonra Başkumandanın emri ile
bir harp tatbikatı yapıldı ve atlıların süratle açı-
lıp yayılması bir hayli heybetli oldu. Arkasın-
dan da yapılan geçit resminde bir kaç bin at-
lının dört nala geçişleri bütün seyredenleri ula-
şılması güç bir heyecana boğdu, gelenler
memnunluklarını söyleyerek Akşehir’deki pi-
yadeleri teftişe gittiler.

Ruslar her ne kadar o sıralarda dostumuz
idiyseler de cephe kuvvetlerini onlara göster-
mekteki maksadı anlayamamıştık. Çok sonra
öğrenmiştik ki, Ruslar bize müşterek savaş tek-
lif etmişler ve bu maksatla Zonguldak Ereğ-
li’ye asker çıkarmak ve Kocaeli’de beraber sa-
vaşmak istemişler. Bizim kuvvetlerimizin de
düşmanları İstanbul’dan çıkarmaya kâfi gel-
meyeceğini ileri sürmüşler. Bundaki gizli
maksadı Mustafa Kemal anlamaz olur muy-
du? Derhal: 

‘Benim kuvvetim İzmir’i de İstanbul’u da
kurtarmak için kâfidir’ demiş ve bunu fiilen gös-
termek için onların elçileri ve ateşeleriyle bu
seyahati tertiplemiştir. (Ben bunu o vakit ge-
nel karargâhta kurmay olarak bulunan rahmetli
Korgeneral Baki Vandemir’den duymuş-
tum.)" (Fahrettin Altay, 10 Yıl Savaş 1912-1922
ve Sonrası Görüp Geçirdiklerim, İnsel Ya-
yınları, İstanbul, 1970, s.316-317.)  

SOVYET ELÇİSİ NE DİYOR

Konuyu Sovyet Büyükelçisi Semiyon İva-
noviç Aralov’un anılarında inceledik. Aralov,
Türkiye’de de yayımlanan "Bir Sovyet Diplo-
matının Türkiye Hatıraları" isimli eserinde, Batı
Cephesi gezisine geniş şekilde yer veriyor. An-
cak Fahrettin Paşa’nın iddiasına ilişkin olarak
imalı da olsa bir bilgiye yer vermiyor. Bahse-
dilen gezi, 28 Mart-4 Nisan 1922 tarihleri ara-
sında gerçekleşir (Heyet 6 Nisan’da Ankara’ya
varır.). Batı Cephesi birlikleri tek tek gezilir ve
bölgede taarruz hazırlığı yapan birlik komu-
tanları, subaylar ve Mehmetçikle görüşülür. Ge-
zide Başkomutan Mustafa Kemal Paşa da ha-
zır bulunur. Sekiz gün süren gezi büyük ilgi gö-
rür. İki ülke ordusu arasındaki yakınlaşmayı pe-
kiştirir. Aralov’un Türk ordusu hakkında ye-
rinde elde ettiği bilgi ve izlenim önemlidir. 

Sovyet Rusya’daki iç savaşta da birlikleri yö-
neten Aralov, gezinin bizzat Mustafa Kemal
tarafından istendiğini belirtiyor. Aralov şu
değerlendirmeleri yapıyor: "Altı piyade, üç sü-
vari tümenini ziyaret ettik. Yeni ordunun ku-
ruluşunun yıl dönümünü kutlama töreninde
bulunduk. İki ordunun ve iki kolordunun ka-

rargâhlarını ziyaret ettik. Konya’da, cephe ge-
risindeki askeri müesseseleri gezdik. Askeri bir-
liklerden edindiğim izlenimler iyi idi. Bu, dü-
zenli, disiplinli çok iyi organize edilmiş büyük
inisiyatif sahibi, strateji ve taktik konularda ya-
ratıcı anlayışı olan bir ordu idi. Ne var ki, or-
dunun giyim ve kuşamı, özellikle kundurala-
rı pek kötü idi." (S. İ. Aralov, Bir Sovyet Dip-
lomatının Türkiye Hatıraları, C.1, Yenigün Ha-
ber Ajansı Basın ve Yayıncılık AŞ., İstanbul,
Aralık 1997, s.102.)

Aralov, ziyareti doğuran üç sebebin bu-
lunduğunu belirterek bunları şöyle sıralar:
"Mustafa Kemal’in uzun süren ayrılığı dola-
yısıyla, bizzat onun çözümlemesini gerektiren
bir yığın mesele birikmişti. İtilaf Devletlerinin
silah bırakışma (mütareke) teklifini konuş-
mamız gerekiyordu. Bu onunla bir görüşme-
yi kaçınılmaz bir zorunluluk haline getiriyor-
du. Üstelik Mustafa Kemal’in kendisi de bu ko-
nuda bizim düşüncelerimizi almak istiyordu.
Nihayet, bu ziyaretle yeni Türk ordusunu ta-
nımak fırsatını elde etmiş olacaktım." (Aralov,
c.1, s.103.) 

Uğranılan birliklerde karşılıklı dostluğu vur-
gulayan konuşmalar yapılır. Lenin ve Atatürk
ile Türk ve Kızılordular şerefine kadehler kal-
dırılır. Sovyet ve Azeri heyet, Ilgın’da bulunan
Süvari Kolordusu karargâhını da ziyaret eder.
1 Nisan günü gerçekleşen geçit töreninde bir-
kaç bin atlı askeri birliğin gösterisi izlenir. Ara-
lov, Fahrettin Paşa hakkında ise şu değerlen-
dirmeyi yapar: "1 Nisan günü sabah karanlı-
ğında hareket ettik. Süvari Kolordusu, 2’nci,
4’ncü ve 14’ncü süvari tümenlerinden meydana
gelmişti. Kolordunun komutan Fahri Paşa, işi-
nin ehli, cesur bir süvari idi. Türkler onu bizim

General Budyonni’ye benzetiyorlardı. Oraya
gelince bize verilen binek atlarına bindik ve cep-
heyi dolaştık. Süvarilerin görünüşü piyade-
lerden çok daha canlı idi. Hemen hepsinin aya-
ğında çizme vardı." (Aralov, c.1, s.124.) 

Manevradan sonra, Mustafa Kemal Paşa
alayları toplayarak şu konuşmayı yapar: "As-
kerler... Savaş artık bizim yüzümüze gülmeğe
başladı. İngilizlerin boğazlanmak üzere gön-
derdiği Yunanlıları yeniyoruz. İngiliz emper-
yalistleri bizi yok etmek istiyorlar, ama bunu
başaramayacaklardır. Türk halkı ve Türk or-
dusu, kendi bağımsızlığı için savaşa girişmiş bu-
lunuyor ve düşmanlarını, kendi kutsal top-
raklarından atacaktır. Sovyetler Birliği’nin el-
çisi de burada, bizimle birlikte bulunuyor" (Ara-
lov, C.1, 124-125.) 

Aralov burada birliklere hitaben yaptığı ko-
nuşmaya da değinir ve şunları belirtir: "Sevgili
dostlarım, sizin de yeni Türkiye’nin düşman-
larını yenmenizi, aziz yurdunuzu kurtarmanızı,
İzmir ve İstanbul şehirlerini geri almanızı di-
lerim. Kızılordu, soylu davranışınızla sizin de
orduya ve bağımsız Türkiye’ye şeref kazandı-
racağınıza inanmaktadır. 

Konuşmam yeniden ‘Yaşa’ sözleriyle kesildi.
Fahri Paşa, selamlarının General Budyonni’ye
iletilmesini rica etti." (Aralov, c.1, s.125.) 

RUSLAR DA ÇAY PARTİSİ 
DÜZENLEMİŞ 

Aralov anılarında, Büyük Taarruz öncesi
düşmanları yanıltmak amacıyla Ankara’da dü-
zenlenen çay partisinin kendilerinden de is-

tendiğini belirterek şu ilginç bilgiyi veriyor: "Ta-
arruz büyük bir gizlilik içinde hazırlanıyordu.
Kemal Paşa’nın cepheye giderken, köşkünde
Meclis üyelerine bir çay partisi vereceğini et-
rafa yaydığı ve bu durumun gazetelerde res-
mi olarak ilan edildiği yazılmaktadır. Musta-
fa Kemal Paşa, elçiliğimizde, onun da katıla-
cağı, büyük bir kabul resmi düzenlememizi,
bunu bütün Ankara’ya yaymamızı, öteki dev-
let elçilerini de kabul resmine çağırmamızı ben-
den rica etti. Herkes toplanıp Mustafa Ke-
mal’in bizzat aradığını, rahatsız olduğunu ve
gelemeyeceğinden ötürü özür dilediğini haber
verdik. Mustafa Kemal ise bu sırada gizlice cep-
heye Konya’ya hareket etmiş bulunuyordu. (...)
Sonradan bazı şüphecilere şöyle demiştim: Gö-
rüyor musunuz, Mustafa Kemal bize, Sovyet
temsilcilerine ne büyük bir güven göstermiş-
ti." (Aralov, c.2, s.175-176.) 

MUSTAFA KEMAL PAŞA NE
DİYOR?

Mustafa Kemal Paşa bu konudan, gerek o
günün yazışma ve konuşmalarında gerekse Nu-
tuk’ta bahsetmez. Gizli kalmış bir konudur ade-
ta... Ancak o sıkıntılı günlerde bu gezi sırasında
Aralov’dan Sovyet yönetiminin para ve silah
yardımı yapması konusunda ricada bulunul-
duğu da bir gerçek. Bu nedenle Mustafa Ke-
mal Paşa’ya göre heyet 4 Nisan günü geziyi ta-
mamlayarak Ankara’ya döndü ve Türk ta-
leplerini Moskova’ya iletti. Mustafa Kemal
Paşa, 4 Nisan 1922 tarihli bir yazıyla Heyeti Ve-
kile Riyaseti’ne şu telgrafı gönderir: 

"Rusya ve Azerbaycan sefirlerine icap
eden yerler gösterildi. Her tarafta tezahürat
yaptırıldı. Gerek gördükleri şeylerden ve ge-

rek yapılan tezahürattan son derece mütehassıs
oldular. Bugün kendilerini kati bir müzakereye
davet ettim. Neticede: 

1- Frunze’nin vaat ettiği malzemenin geti-
rilmesi.

2- Ankara’da müracaatımız üzerine ken-
dileri tarafından talep olunan hayvan, araba ve
diğer nakliye vasıtalarının temini.

3- Üç buçuk milyon liranın gönderilmesi-
nin hızlandırılması. 

4- On milyon Rus altınına olan kati ihti-
yacımız izah edildikten sonra bugünkü buhrana
geçici olarak çaresaz olmak için süratle on mil-
yon ruble altının getirilmesinde acele etmeleri
kararlaştırıldı. (...) Bunun için süratle Anka-
ra’ya dönüyorlar."

ZOR GÜNLERİN KOMŞUSU

Rusya’da o günlerde korkunç derecede aç-
lık ve sefalet vardır. İç savaşın bütün yıkıcı te-
sirleri her tarafta görülmektedir. Ayrıca Rus-
ya ile Türkiye arasındaki mesafenin uzaklığı ve
vasıtaların Rusya’nın ihtiyacında kullanılma-
sı, yardımı geciktirmektedir. Büyük taarruz ön-
cesi para sıkıntısını gidermek amacıyla Doğu
Cephesi’nin elinde bulunan 1 milyon 190 bin
liranın bir milyonunun Ankara’ya gönderilmesi
istenir. (ATABE, s.12, s.365.) İşte bu sıkıntılı
ve taarruz hazırlıklarının hızlandığı günlerde
Mustafa Kemal, Sovyet devrimi lideri Lenin’e
10 Nisan 1922 günü bir telgraf çekerek şu ta-
leplerde bulunur: 

"Emperyalist ve kapitalist devletlerin ortaya
attıkları yeni metotlar karşısında memleket-

lerimizin her zamankinden daha sıkı bir cep-
he teşkil etme zorunda olduklarına inanıyorum.
Rusya’nın birçok defalar bize yaptığı yardım
bizce özel bir ehemmiyet kazanmıştır. 

Şüphesiz, Rıza Nur Bey konuşmaları sıra-
sında bu konuya temas edecektir. Her hâlü-
kârda, içinde bulunduğumuz şartlarda bu
yardımın bizden esirgenmeyeceğine de büyük
inancım vardır.

Aziz Başkanım, en samimi ve en derin bağ-
lılık hislerimle, en iyi niyetlerimi arz ederek bi-
tiririm." (Atatürk’ün Bütün Eserleri, C.12, Kay-
nak Yayınları, İstanbul, 2003, s.373.) 

Mustafa Kemal Paşa bundan önce 4 Ocak
1922 günü de Frunze’nin gelmesi dolayısıyla
Lenin’e uzun bir mektup göndererek Milli Mü-
cadelenin amacını, emperyalizme karşı ver-
dikleri mücadelenin önemine ve Rusya dost-
luğuna değinir ve şu çarpıcı ifadeleri kullanır: 

"Türkiye Rusya’ya, bilhassa son birkaç
ayın Rusya’sına Batı Avrupa’ya olduğundan
çok daha yakındır. 

Memleketlerimiz arasında bir diğer ve
daha mühim benzerlik, bizim kapitalizm ve em-
peryalizme karşı mücadelemizde yatmaktadır.
(...)

Yine aynı şekilde size temin ederim ki, Sov-
yet Rusya’ya karşı doğrudan veya dolaylı ola-
rak asla hiçbir anlaşmaya ve ittifaka dâhil ol-
mayacağız." (ATABE, C.12, s.209-211.)

BÜYÜK TAARRUZ ZAFERİ 

Mustafa Kemal Paşa, Nutuk’ta Büyük Ta-
arruz’u ise şöyle anlatır: 

"20/21 Ağustos 1922 gecesi 1. ve 2. Ordu Ku-
mandanlarını da Cephe Karargâhı’na davet et-
tim. Erkânıharbiyei Umumiye Reisi ve Cep-
he Kumandanı’nın huzuruyla taarruz şekli hak-
kındaki görüşü harita üzerinde kısa bir harp
oyunu tarzında izah ettikten sonra, Cephe Ku-
mandanı’na o gün vermiş olduğum emri tek-
rar ettim. Kumandanlar faaliyete geçtiler.
Taarruzumuz, strateji ve aynı zamanda taktik
baskın halinde icra olunacaktı. Bunun müm-
kün olabilmesi için yığınak ve tertibatın gizli kal-
masına ehemmiyet vermek lazımdı. Bu sebeple
bütün harekât gece icra edilecek, kıtalar gün-
düzleri köylerde ve ağaçlıklar altında istirahat
edeceklerdi. Taarruz mıntıkasında yolların ıs-
lahı vesaire gibi faaliyetlerle düşmanın naza-
rı dikkatini çekmemek için, diğer bazı mıntı-
kalarda da aynı suretle sahte faaliyetlerde bu-
lunulacaktı.

24 Ağustos 1922’de karargâhımızı Akşe-
hir’den taarruz cephesi gerisindeki Şuhut ka-
sabasına naklettik. 25 Ağustos 1922 sabahı da
Şuhut’tan muharebeyi idare ettiğimiz Koca-
tepe’nin güneybatısında çadırlı ordugâha nak-
lettik. 26 Ağustos sabahı Kocatepe’de hazır bu-
lunuyorduk. Sabah saat 05.30’da topçu ateşi-
mizle taarruz başladı. (...)

"Efendiler, Başkumandan Muharebesi’nin
neticesine kadar her gün büyük muvaffaki-
yetlerle gelişen taarruzumuzu resmi tebliğlerde
gayet ehemmiyetsiz harekâttan ibaret göste-
riyorduk. Maksadımız, vaziyeti mümkün ol-
duğu kadar cihandan gizlemekti. Çünkü düş-
man ordusunu tamamen imha edeceğimizden
emin idik. Bunu anlayıp, düşman ordusunu fe-
laketten kurtarmak isteyeceklerin yeni te-
şebbüslerine meydan vermemeyi münasip
görmüş idik." (Atatürk’ün Bütün Eserleri, C.
20, Nutuk II, Kaynak Yayınları, İstanbul,
2007, s.200-201.) 

Kurtuluş Savaşı boyuncu Rusya’dan 11 mil-
yon altın ruble yardım geldi. Ayrıca binlerce
top, top mermisi, tüfek, mühimmat ve araç ge-
reç de geldi. İlginçtir Sovyet Rusya, 1974
Kıbrıs Barış Harekâtı sırasında da Türki-
ye’ye 50 bin kişilik bir birliğin istenmesi halinde
gönderileceğini bildirdi. Buna ihtiyaç olma-
dı... O zor günlerden bugünlere, iniş-çıkışlar
içerse de 100 yıllık bir dostluk ve iyi komşu-
luk ilişkisi günümüze de ışık oluyor. Bugün
de bu dostluk Suriye ekseninde sürüyor. 
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Ruslar�her�ne�kadar�o�sıralarda�dostumuz�idiyseler�de�cephe�kuvvetlerini�onlara�göstermekteki�maksadı�anlayamamıştık.
Çok�sonra�öğrenmiştik�ki,�Ruslar�bize�müşterek�savaş�teklif�etmişler�ve�bu�maksatla�
Zonguldak�Ereğli’ye�asker�çıkarmak�ve�Kocaeli’de�beraber�savaşmak�istemişler

28 Mart 1922’de Afyon-Çay hatt�nda
çekilen foto�rafta Mustafa Kemal’in Bat�

Cephesi’ni denetleme gezisindeki daveti
üzerine gelen Sovyet elçisi Aralof ve

Azerbeycan elçisi Abilof yer al�yor. 

Adlı yıl açılışı yarın yapılıyor.
Türkiye Barolar Birliği (TBB) Baş-
kanı Metin Feyzioğlu beş yıl sonra
yeniden açılış konuşması yapmak
için kürsüye çıkacak. Hem TBB’nin

yeniden kürsüden seslenecek olmasına yö-
nelik görüşlerinizi hem de önümüzdeki adlı
yıldan beklentilerinizi alabilir miyiz?

Sayın Feyzioğlu kanımca bir büyük risk alarak
yarınki yeni Adli Yıl açılış törenine katılacak ve
orada konuşacak: 

Neden risk alacak?
Kendi beyanından anlaşıldığına göre Adalet

Bakanlığının hazırladığı yeni "Yargı Reformu" ça-
lışmalarına hem olumlu bakmakta hem de söz ko-
nusu reformların yakın bir gelecekte yasalaşarak
uygulanacağına inanmaktadır. 

"Yargı" gibi devlet yapısındaki üçüncü gücün
bağımsızlık konusunda göstermesi gereken titiz-
liği gözardı etmesi ve yürütmenin (icranın) mer-
kezi olan Beştepe’deki Başkanlık Sarayı’nda
yapılacak törene katılması başka türlü açıklana-
maz.  

Ancak "Yargı reformu" denen metnin yargı-
mızı bağımsız hale getireceğine, yargıçların "gü-
vence" altında görev yapacağına, bunun için
örneğin Yargıçlar ve Savcılar Kurulunda Adalet
Bakanı’nın Kurul Başkanı, Müsteşarın "Tabii Üye"
olmasına son verileceğine, Kurulun üyelerinin be-
lirlenmesinde siyasetin etkisinin azınlık düzeyine
indirileceğine inanıyorsa kusura bakmasın bence
gerçekçi davranmıyor demektir.  

Keza siyasi partilere üye olmuş avukatların yar-
gıçlıktan uzaklaştırılacağını düşünüyorsa, bence
gerçekçi değildir. 

Türkiye Barolar Birliğinin statüsüyle oynamaya
karar verdiği bilinen Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın
önünü bu katılımı sayesinde kesebilirse, tek ka-
zancı o olur. 

O da kanımca "yürütmenin" ayağına gidip
"Yargı yılının açılması" töreninde konuşma yap-
maya değmez. 

Kaldı ki, "yargıda reform" yapma konusunda
AKP iktidarı eğer samimi olsaydı, iktidara geldiği
Kasım 2002’de bugünkünden çok daha bağımsız
olan "yargı"yı, bugünkü perişan haline düşür-
mezdi.  

O nedenle Metin Feyzioğlu kanımca çok
büyük bir risk almaktadır. Dilerim yanılan ben olu-
rum.

TSK Kıran ve Pençe harekatla-
rıyla PKK’ya yönelik operasyonla-
rını devam ettiriyorken PKK’nın
siyasi uzantısı olduğu izahtan va-

reste olan bir partiye destek ziyareti doğru
mudur?

Türk Silahlı Kuvvetlerinin PKK’yı ezip bitirmek
amacıyla giriştiği operasyonlar elbet tüm milletin
desteğine sahiptir. 

Ancak PKK’ya karşı girişilen operasyonlarla
TBMM’de temsil edilen hatta grubu da bulunan,
ayrıca hakkında "terör örgütü PKK’nın siyasi
uzantısı olduğu" iddiasıyla herhangi bir soruşturma
bulunmayan HDP arasında "izahtan vareste" sa-
yılacak kadar kesin bağ olduğuna hükmetmek ka-
nımca hukukun "masumiyet karinesi" ile
uyuşmamaktadır.

Hukuk zemininde konuşacaksak HDP bugün
siyasi hayatımızın "meşru" bir parçasıdır. 

Onu izlediği politikalar nedeniyle suçlamak
mümkündür. Örneğin şu anda hapiste bulunan
eski eş Genel Başkan Selahattin Demirtaş’ın
2014 Cumhurbaşkanlığı seçim kampanyasında -
tespitime göre- iki defa Türkiye’de Türklerden
başka bir "milletin" daha olduğunu söylemesi en
ağır şekilde eleştirilecek bir tutumdur. 

Ama bu tür bireysel eylem ve söylemlere ba-
karak bir partiyi "gayrımeşru" ilan etmek, kanımca
haklı değildir. Çünkü bir partinin hangi koşullarda
meşruiyetini yitireceği Anayasa’nın 68’inci mad-
desinin dördüncü fıkrasında yazılıdır. O fıkranın
nasıl uygulanacağı da 69’uncu maddenin altıncı
fıkrasında ifade edilmektedir. Bildiğime göre HDP
hakkında bu hükümler işletilmiş değildir.   

Meşruiyeti tartışılmayan bir partinin üyesi olan
Belediye Başkanları eğer elde somut bir kanıt ol-
madan görevden alınıyor ve yerlerine İçişleri Ba-
kanının emir kulları atanıyorsa, orada demokrasi
ciddi bir yara almış demektir. 

Öyle bir durumda hukuka ve demokrasiye
sahip çıkmak, kanımca "demokrasiye inanan"
tüm bireylerin görevidir. Yapılan "destek" ziyaret-
lerini o nedenle yerinde buluyor ve şahsen des-
tekliyorum.   

Diyanet İşleri Başkanı yine Ata-
türk’ü anmadı. Ben bunu Türk mil-
letinin birliğine yönelik bir
düşmanlık olarak değerlendiriyo-

rum. Siz nasıl değerlendiriyorsunuz?
Bugünkü Diyanet İşleri Başkanı kanımca Ata-

türk Cumhuriyeti’nin değil görevlisi değil, Padişah
Vahdettin döneminin Şeyhülislamı olsa, kendisine
daha çok yakışırdı. Çünkü bu zat Büyük Zafer’in
yıldönümü olan 30 Ağustos Cuma günü 100 bine
yakın camide okunan Hutbelerde Atatürk isminin
geçmesine bile izin vermeyen biridir. 

Üzgünüm ama Diyanet İşleri Başkanlığı kuru-
luş amacına, yasalarda yazılı görevlerine ihanet
eden bir kuruluştur.
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Mustafa Kemal,
Sovyet devrimi lideri
Lenin’e 10 Nisan
1922 günü bir
telgraf çekerek
Kurtulu� Sava�� için
ihtiyaçlardan olu�an
baz� taleplerde
bulunur.



DENİZLERDE av yasağının sona
ermesiyle balıkçılar, “vira bismillah”
diyerek denize açıldı. Sezonun ilk

avında balıkçılar istavritle döndü. Balıkçı, pa-
lamutta ise umduğunu bulamadı. 

Samsun’da Canik ve Dereköy’deki ba-
lıkçı barınaklarından sabaha karşı 04.00’te
hareket eden gırgır tekneleri, kasa kasa is-
tavrit avladı. “Cemal Kaptan” adlı gırgır tek-
nesinde ilk ağdan 120 kasa istavrit çıktı.
Kentte yaklaşık 30 yıldır balıkçılık yapan Ha-
lil Tural, sezonun kazasız ve bereketli geç-
mesini temenni etti. Tural, “Vira bismillah
diyerek ağlarımızı attık. İlk ağı bir saat son-
ra çektik. Bereketli olsun. İlk ağdan bol ba-
lık geldi” diye konuştu.

Trabzon’da balıkçılar, yaklaşık 30 yıldır
sezonun ilk gününde palamudun ilk kez çok
az çıktığını belirterek, umutlarını ilerleyen
günlere bıraktı. Balıkçı İbrahim Örseloğlu,
“Eylül 15’inden sonra palamutun artacağı-
nı düşünüyoruz. 30 yıldır palamutta gör-
düğüm en kötü başlangıç oldu” dedi.

HAMSİ SEZONUNU BEKLİYORLAR

Balıkları kasalara koyup kıyıdaki kam-

yona yükleyen balıkçılar, yeniden ağ atmak
için denize açıldı.

Ordu ve Giresun’daki balıkçılar istavrit
avladı. Balıkçılar, palamut balığından ise um-
duğunu bulamadı. Ordu’nun Kışlaönü Ba-
lıkçı Barınağı’ndan denize açılan gırgır
teknesi Serkan Karadeniz’in kaptanı Os-
man Küçük, her balık sezonunun palamutla
açıldığını ancak bu sezon palamut balığının
yok denecek kadar az olduğunu söyledi. Kü-
çük, “Biraz istavrit görünüyor o da ne ka-
dar olur malum, görüntü itibarıyla hamsi se-
zonuna kadar umutlu değiliz. Tek umu-
dumuz hamsi, palamut çok eksik görünü-
yor. İnşallah düşündüklerimizin tam tersi
olur, vatandaşın da bizim de yüzümüz gü-
ler” dedi.

KAPIŞ KAPIŞ GİTTİ

Güney Marmara’nın balık merkezi Ba-
lıkesir’in Bandırma ilçesinde denize açılan
balıkçılar Balıkesir Büyükşehir Belediye-
si Su Ürünleri Hali’ne istavrit ve gümüş ile
döndü. İlk teknenin limana yanaşması ile
mezata alınan yaklaşık 100 kasa istavrit ka-
sası 200 ile 240 lira arasında fiyatlarla ka-

pış kapış satıldı. Az miktarda gelen levrek
ise 90 ile 100 lira arasında alıcı buldu. Da-
kikalar içinde alıcısını bulan balıklar kam-
yonlara yüklenerek Balıkesir merkez ve il-
çeleri ile bazı Anadolu illerine yola çıktı. 

‘HAMSİ 10 LİRAYA DÜŞECEK’

Gürtaş Balıkçılık yetkilisi Emin Gürtaş,
“Bugün hava muhalefeti nedeniyle ilk gün
tekneler zayıf döndü. Beklentilerimiz olum-

lu yönde. Bu sene çoğunlukla istavrit, çi-
nekop, hamsi bol olur. Palamut biraz daha
zayıf duruyor. Sene itibarıyla hamsi 10
TL’ye düşebilir. İstavritin de 15-20 TL
bandında olacağını tahmin ediyoruz” diye
konuştu.

İstanbul Silivri’de de denize açılan iki
gırgıraha sonra limandan 2 gırgır teknesi de-
nize açıldı. İlk avda balıkçıların ağlarına ise
yaklaşık 300 kasa istavrit takıldı.
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Samandağ’ın carettaları denizle buluştu
HÜSEYİN GÜLER/ HATAY

SAMANDAĞ sahilinde, nesli tehlike al-
tında olan caretta caretta yavrularının yu-
murtadan çıkış anına vatandaşlar eşlik etti.
Önceki gün sabahın erken saatleride Sama-
dağ sahilinde yapılan gözleme Samandağ
Kaymakamı Murat Kütük, Samandağ Be-
lediye Başkanı Av. Refik Eryılmaz, Hatay
Çevre Koruma ve Turizm Derneği Başkanı
Mişel Atik, Sivas Cumhuriyet Üniversitesi
Suşehri Timur Karabal Meslek Yüksekokulu
Dr. Öğr. üyesi Bektaş Sönmez, Saman-
dağ Belediyesi meclis üyeleri ve çok sayıda
vatandaş katıldı.

Samandağ Belediye Başkanı Av.
Refik Eryılmaz, “Nesli tükenme tehlikesi
işe karşı karşıya olan bu kaplumbağaların sa-

hilimizde güvenli bir şekilde yumurtalarını bı-
rakması ve yumurtadan çıkıp deniz ulaşana
kadarki sürecin sağlıklı bir şekilde geçirilmesi
için biz Samandağ Belediyesi olarak, Büyük-
şehir Belediyemiz ve Çevre Koruma Derneği
yöneticilerimizle birlikte üzerimize düşeni
yapmaya çalışıyoruz. Bu zenginliğimizi koru-
mak, yaşatmak ve dünyaya tanıtmak istiyo-
ruz” dedi. 

13 YILDIR YAVRULARI KORUYOR

Yumurtadan çıkar çıkmaz denize ulaş-
mak için çabalayan yavrulardan başarılı ola-
mayanlara Güldane Şahin yardımcı
oldu. Şahin, 13 yıldır yumurtlama alanlarını
gönüllü koruduğunu söyledi. Şahin,
“Yavru çıkış anında karga, martı, köpek ve
yengeçlerle mücadele ediyoruz. Yumurta

çıkış anından 3 gün sonra da sıkışan çıka-
mayan yavrular varsa kurtarıyoruz. Çakıllar
sıkıştırmış olabiliyor. Onları kurtarıyoruz ve
el değmeden denize ulaşmasını sağlıyoruz”
dedi. Herkesten tehlike altındaki canlılar için
duyarlılık göstermesine bekleyen Şahin,
koruma kafesi için de destek beklediklerini
söyledi. 

Koçun boynundaki 
elma için yarıştılar

Şeker hamurundan  heykeller CNR EXPO’da

ANADOLU’da hayvancılıkla uğraşanları
eylül ayının başlamasıyla tatlı bir telaş sarıyor.
Temmuz ayında, sürüden ayrılan koçlar, ey-
lülde sürüye yeniden katılıyor. Böylece, kuzu-
lama bahar aylarına gelmesi sağlanıyor.
Koçların kuzuyla buluşması Anadolu’da yıllar
içinde törensel hale gelmiş. Koç katım gele-
neği, Tunceli’nin Pülümür ilçesine bağlı Hel
Yaylası’nda devam ediyor. 

Erkekler, sabahın erken saatlerinde boya-
dıkları koçların vücutlarına desenler çizip bo-
yunlarına elma asıyor. Köylülerden Özer
Gündoğdu, koçların boyanmasını yeni evlenen

erkeklere kına yakılmasına benzetiyor. Koçlar,
çocuklar tarafından sürüye katılıyor. Çocuklar
bu sırada, ürüye katılan koçların boyunlarına
asılı elmaları almak için birbirleriyle yarışıyor. Ka-
dınlar gelecek yılın bereketli geçmesi amacıyla
“kömbe” pişirip yayladakilere dağıtıyor. 

Koç salımı sonrası elmayı almayı başaran ço-
cuklardan Nehir Demir, “Babamlar, koçları
tutup boyunlarına elma astılar. Sürünün içine
saldılar, bizler de peşlerinden koştuk. İlk elmayı
kim kapacak diye birbirimizle yarışıyorduk. İlk
yakalayan ben oldum. Bunun bana şans geti-
receğine inanıyorum” diye konuştu. 

TÜRKİYE Aşçılar Milli Takımı’nın aş-
çılarının şeker hamurundan yaptığı
ödüllü heykelleri CNR Food İstanbul
Fuarı’nda sergilenecek. İstanbul Fu-
arcılık tarafından düzenlenen, Tica-
ret Bakanlığı, İstanbul İhracatçı Bir-
likleri, Türkiye Gıda ve İçecek Sana-
yii Dernekleri Federasyonu ve KOS-
GEB tarafından desteklenen CNR
Food İstanbul Fuarı, 4-7 Eylül’de
CNR EXPO İstanbul Fuar Merke-
zi’nde olacak.

Türkiye Aşçılar Federasyonu’na
(TAFED) bağlı Türkiye Aşçılar Milli Ta-
kımı’nın aşçıları, CNR Food İstanbul
Fuarı’nda, tüm meziyetlerini gözler
önüne serecek. 28 kategoride 17 al-

tın, 10 gümüş ve 1 bronz madalya ka-
zanan milli aşçıların dünya çapında
ödül aldıkları insan figürü, büst,
ütopik hayvan figürlerinden olu-
şan şeker hamurundan heykelleri, 2
binin üzerinde markanın katılacağı
fuarda sergilenecek.

Hem çocuklar hem de yetişkinler
için 4-6 Eylül’de ve 12.00-17.00 saat-
leri arasında ücretsiz olarak heykel
atölyeleri düzenlenecek. 

Salıncaklardan 
6’sı kaldırıldı

RİZE’nin Çamlıhemşin ilçesine bağlı
ünlü turizm merkezi Ayder Yaylası’ndaki sa-
lıncaklar, yapılan tebligatların ardından kaldı-
rılmaya başlandı. Rize Valiliği tarafından, ka-
çak yapılan salıncak ve ziplinelerin kaldırılması
için 56 kişiye tebligat gönderildi. Tebligatların
ardından 6 kişi salıncaklarını kaldırdı.

Kocasını ihbar etti 
cinayeti önledi

MERSİN’in Mut ilçesinde yaşayan N.A,
kocası M.A’nın kendisini öldürmek için İz-
mir’den yola çıktığı ihbarında bulundu.
M.A’nın içinde bulunduğu yolcu otobüsü Ka-
raman-Konya karayolunun 5’inci kilo-
metresindeki uygulama noktasında durdu-
ruldu. Gözaltına alınan şüphelinin üst ara-
masında bir tabanca, 14 fişek, bir bıçak, 10
plastik kelepçe, uçları düğümlenmiş birer met-
relik 5 kendir ip ve koli bandı ele geçirildi.

Ankara’da toplu 
taşımaya yüzde 30 zam

AYDINLIK / ANKARA

ANKARA’da toplu taşıma ücretlerinde
yüzde 30 zam yapıldı. Otobüslere tam biniş 2.50
TL’den 3.25 TL’ye çıkarıldı. İndirimli biniş ise aynı
kaldı. Minibüslerde kısa mesafe ücreti 3.50 TL,
uzun mesafe de 4 TL oldu. Zamlı yeni tarife bu
günden itibaren geçerli olacak.

Ankara Büyükşehir Belediyesi An-
kara Ulaşım Koordinasyon Merkezi
(UKOME) Genel Kurulu’nda tek binişlik kullan
at kart ve kredi kartı ile biniş ücretleri de 3 TL’den
4 TL’ye yükseltildi. Aktarma ücretlerine de yük-
sek oranda zam yapıldı. Daha önce 1 TL olan
tam aktarma ücreti 1.60 TL’ye, indirimli aktar-
ma ücreti ise 25 kuruştan 75 kuruşa çıkarıldı.
Zamlar EGO’ya ait otobüs, metro, Ankaray, te-
leferik ile Başkentray ve Ankara’daki tüm özel
halk otobüslerinde (ÖHO) geçerli olacak.

ÖĞRENCİYE ABONMANKART

EGO Genel Müdürlüğü’nün, öğrenciler için
de Abonmankart uygulaması yapacağı bildirildi.
Uygulama kapsamında 200 binişlik aylık öğrenci
Abonmankart’ın ücreti 60 TL olacak. Sadece
EGO’ya ait otobüs, metro ve teleferikte kulla-
nılacak olan Abonmankart’ta aktarma olma-
yacak. Uygulama EGO’nun uygun göreceği ta-
rihte başlayacak. 

Taksilerde zamlı  tarife başladı
İSTANBUL Büyükşehir Belediyesi

(İBB) tarafından, Ulaşım Koordinasyon
Merkezi (UKOME) ile taksiciler arasındaki gö-
rüşme sonrası onaylanan taksilere zamlı ta-
rife bugünden itibaren geçerli olacak.

İstanbul Taksiciler Esnaf Oda-
sı’ndan (ITEO), yapılan yazılı açıklamaya
göre, yeni tarife doğrultusunda, taksi açılış üc-
reti 4 liradan 5 liraya, indi-bindi ücreti 10 li-
radan 13 liraya, kilometre başı ücret 2,5 li-

radan 3,10 liraya yükseldi.
İTEO Başkanı Eyüp Aksu, 2017’nin

eylül ayından sonra ilk kez zam aldıklarını be-
lirtti. Aksu, “Yakıt, bakım ve diğer tüm mas-
raflar, 2 yılda artış hızlarıyla üzerimizde
baskı oluşturmuştu. Türkiye İstatistik Kuru-
muna göre enflasyon oranı yüzde 35 artış
göstermişti. İstanbul taksilerinin hizmet ka-
litesini artıracak, taksici esnafımız üzerinde-
ki maddi ve manevi baskıyı azaltacaktır” dedi. 

Balıkçılar 
istavritle 
döndü
Av�yasağının�sona
ermesiyle�dün�sabah
denize�açılan�balıkçılar
istavritle�döndü.�Sezonun�ilk
avında,�palamutta
beklediğini�bulamayan
balıkçılar,�hamsiden�umutlu
olduklarını�söylediler

Günün birinde bir köylü, uyuz
keçisini Hoca’ya getirmiş; “Şuna
bir nefes ediver Hocam" demiş,
"Senin nefesin kes-
kindir." Hoca okuyup
üfledikten sonra
köylüye dönmüş:
"Ben nefes
ettim amma,
sen yine de ted-
biri elden bırak-
ma. Gidince keçiye
katran sür."

Gidince keçiye 
katran sür

Gül ki güldüresin
Haz�rlayan: Emine Akf�rat

emineakfirat@aydinlik.com.tr



YAPILAN araştırmalara göre bin ki-
şilik bir okulda yaklaşık 120 çocuk-
ta astım görülüyor. Uzmanlar,

okulların açılmasına sayılı günler
kala okul idarelerini uyardı. Son-
baharda atak riski artıyor. As-
tıma karşı acil müdahale kit-
lerinin her okulda olması ge-
rekiyor. 

Hacettepe Üniversitesi
(HÜ) Tıp Fakültesi Çocuk
Sağlığı ve Hastalıkları Ana-
bilim Dalı Öğretim Üyesi
Doç. Dr. Ümit Murat Şahiner,
“Alerjiye yatkınlığı olan bir kişi,
doğduğunda, en erken dönemde besin
alerjisi ile başlıyor, daha sonra bu atopik eg-
zama ile devam ediyor, ardından astım ve
alerjik nezle görülebiliyor. Bir alerjinin ol-
ması, başka bir alerji olma riskini artırıyor”
dedi. 

Şahiner, bu nedenle besin alerjisi gelişen
bir çocuğun tedavisinin tamamlanmasına
rağmen, ilerleyen dönemde görülebilecek
başka bir alerjik sorunun belirlenebilmesi
için hastanın belirli aralıklarla takip edildi-
ğini dile getirdi. Alerjik ataklarda mevsim-

lerin de büyük
önem taşıdığını

vurgulayan Şahi-
ner, bahar dönem-

lerinin riskli olduğunun
altını çizdi.

BAHARDA RİSK ARTIYOR

Şahiner, “Bu dönemlerde astımı olan bir
çocuk astım atağı geçirebiliyor, bahar dö-
nemlerinde polen düzeyleri yükseldiği için
alerjik nezlesi olan çocukta hapşırık, aksı-
rık, burun tıkanıklığı gibi bulgular artıyor. Bu
durum çocuğun hem uyku düzenini bozu-
yor hem yaşam kalitesini etkiliyor. Alerjik
reaksiyonlara bağlı gelişen sorunlar, okul ba-
şarısına da olumsuz yansıyabiliyor” diye ko-

nuştu.

TOZLU ORTAM TETİKLER

Doç. Dr. Şahiner, okul döneminde alın-
ması gereken önlemleri de sıraladı: “Kreş ve
anaokuluna giden çocuklarda besin alerjisi
olması durumunda aileleri hem kreş yöne-
timini hem de öğretmenleri bu konuda bil-
gilendirmeli. Astım hastası çocuklar için
tozlu ortamlar risklidir. Bu çocukların kapalı
ortamlarda fazla vakit geçirmemesi gereki-
yor. Örneğin, beden eğitimi dersinin okulun
bodrum katında yapılması bu çocuğun astım
atağı geçirmesi için risk faktörü. Yüzme ders-
lerinde, havuzdaki klor riskli çünkü klor ko-
kusu çocukları astım atağına sokabiliyor. Yüz-
me ders saatleri, klorlama yapılan zamana

denk getirilmemeli. Akşam klorlama yapı-
lıyorsa, ders ertesi gün öğleden sonra yapıl-
malı, sabah yapılıyorsa akşam üstü ders ol-
malı. Sınıf, gün içinde mutlaka düzenli ola-
rak havalandırılmalı. Akıllı tahtalarda kul-
lanılan ispirtolu kalemler de bir miktar
koku yapabiliyor. Uzun süre kapalı ortam-
da bulunulması ve bu kokuya maruz kalın-
ması durumunda da ataklar tetiklenebiliyor.
Okul ve kreşlerde astımda kullanılan ve ki-
şinin nefes alabilmesini kolaylaştıran ürün-
lerden bulundurulması faydalı olur. Bu çok
pratik ve bazı durumlarda atağın şiddetli ge-
lişmesini engelleyen kurtarıcı bir tedavi.
Öğrenci sayısı çok olan büyük okullarda be-
sin alerjisine karşı acil müdehale kitlerinin
bulundurulması da gerekli.”
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Hemen 
arkamdan gel

oğlum

H
AVA çok güzel. Sahile olabildiği
kadar yakın, arabamızı kaldırımın
kenarına çekmiş biralarımızı yu-

dumluyoruz. Çok kalabalık bir gün. Bu
kadar çok insanı bir arada görünce, her-
kesin evini boşalttığı, sokaklara taştığı
duygusuna kapılıyorsunuz. Ne kadar
mutlu görünüyorlar; satıcılar, çocuklar,
kadınlar, erkekler... Martıların sesi insan-
ların sesini bastırıyor. Alçalıp yükselerek,
insanlardan çekinmediklerini, aksine fü-
tursuzca ellerindeki yiyeceklere dalarak
onlara ne kadar da yakın olduklarını gös-
teriyorlar. Herkesle bir arada korkmadan
ve korkutmadan yürüyen köpekler, kırk
yıllık dost gibi yakın duran kediler...

Yolun karşısında arkadaşımız Ali,
akülü tekerlekli sandalyesinin üzerinde av
malzemeleri ve çerez satmaya çalışıyor.
Evli, iki çocuğu var. Geçimini yıllardır
böyle sağlıyor. Dünya iyisi bir insan Ali,
neşe kaynağı, gerçek bir dost. Selamlaşı-
yoruz. Diğer tarafta görme engelli bir
kardeşimiz ayakkabı boyacılığı yapıyor.
Boyaların ve diğer gerekli malzemelerin
seçiminde, boyama ve fırçalama işlemle-
rinde müşterilerin yönlendirmeleri yar-
dımcı oluyor ona. Kendisi de azami itina
gösteriyor. En ufak bir dikkatsizliğin müş-
terinin pantolonun veya çorabının bo-
yanmasına sebebiyet vereceğini ve bu
durumda bir daha müşteri bulamama
tehlikesiyle karşı karşıya kalacağını bildiği
için, olağanüstü bir beceri ve dikkatle işini
yapıyor. Genellikle kusursuza yakın iş çı-
kartıyor. Hiç kimseye muhtaç olmadan
geçimini bu işten sağlıyor.

Arabayı park ettiğimiz yerden sahile
kadar geniş bir alan var. Sahile ancak te-
kerlekli sandalyeyle gidebiliriz, ancak oto-
mobilde tek bir tekerlekli sandalye var ve
biz üç kişiyiz. Ayrıca, üçümüz de yürüme
engelliyiz. Hiçbirimiz tekerlekli sandalyeyi
bagajdan çıkarabilecek durumda değil.
Yanımızdan geçen bir gençten bu ko-
nuda yardım istiyoruz. Genç bizi teker
teker biraz ötede çimlerin üzerindeki
banka götürüyor. İkimiz bankta, diğeri-
miz sandalyede etrafı seyre dalıyoruz.

‘ÖLÜRSEN NE YAPARIM’

Hep denizi seyrediyoruz; martıları,
kedi ve köpekleri... İnsanlarla göz göze
gelmemek için olağanüstü bir gayret gös-
teriyoruz. Onların alaycı, acıyan, sözü-
mona şefkatli bakışlarından haz
etmiyoruz. Hiç kötü niyetli değiller, ak-
sine yardımcı olmak için müthiş istekliler,
fakat gelin görün ki biz engellilerde bu
şefkate karşı bir alerji var. Bu hâle ne biz
ne de onlar alışabildik. Ama her şeye rağ-
men mutlu olmaya gayret eden insanla-
rız. Kadir de her zaman neşeli durmaya
çabalayan arkadaşlarımızdan biri. Ama
nedense bugün keyfi yok. Sorduğumda
“Annem üzdü beni”, dedi. Akşam anne-
siyle sohbet ederken, ona sen ölürsen
ben ne yaparım diyerek şakayla karışık
aslında bir gerçeği dile getirince, annesi
bir an Kadir’in yüzüne bakmış, öyle bir
durumda hemen arkamdan gel oğlum,
demiş. Kadir ağır engelli kategorisinde ve
birinin yardımı olmadan hayatını tek ba-
şına sürdürmesi mümkün değil. Kadir’in
hâli, sesindeki ton, boğazına kadar gelen
hıçkırık... Etraftaki sesler bir an yok oldu.
Bütün görüntüler silindi. Elimi Kadir’in
omzuna koydum, Kadir bir an durdu,
sonra “Ağlayabilsem rahatlayacağım onu
da beceremiyorum” dedi. Bir kedi Ka-
dir’in kucağına zıpladı, elini yaladı. Ora-
dan geçen bir gence bizi arabamıza
taşımasını rica ettim.

Koca bir ömür nasıl geçti? Sisli, bula-
nık görüntülerle hatırladığım ilk gençli-
ğim belden yukarımı özenle süsleyip cam
kenarında bütün gün oturarak, gelip ge-
çene kendimi beğendirme hevesiyle
geçti. Ne özlemlerim vardı benim... Neyi
hayal etmiştim bugün için... Buğulu bir
cama yazmıştım, damla damla, aktı,
gitti...

Tüm engellilerin, engelli
yakınlarının, engellilerin

sorunlarına çözüm arayan kişi ve
kurumların katkısını bekliyoruz.

İLETİN 
YAYIMLAYALIM

halklailiskiler@aydinlikgazete.com

Twitter: @Bulent06975228
Instagram: engelsz_yasam

Astımın�çocuklarda�sıklıkla�görüldüğünü�söyleyen
Hacettepe�Üniversitesi�Tıp�Fakültesi�Çocuk�Sağlığı
ve�Hastalıkları�Anabilim�Dalı�Öğretim�Üyesi�Doç.
Dr.�Ümit�Murat�Şahiner,�okullarda�astıma�acil
müdahale�kitlerinin�olması�gerektiğini�söyledi
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Kilo, hareketsiz yaşam ve sigara kansere hazırlık
UFUK Üniversitesi Tıp Fakültesi

Dekanı ve Tıbbi Onkoloji Bilim Dalı
Başkanı Prof. Dr. Fikri İçli, fazla
kilo, hareketsiz yaşam ve sigaranın
kanser riskini artırdığına işaret ede-
rek, “İnsanlar her yere arabayla gi-
diyor. Eve gidince de sigara ve alkol
tükettiklerini düşünürsek bunların
hepsi kansere hazırlık” dedi.

Kanserden korunmak için önce-
likle sigara içilmemesi gerektiğini
vurgulayan İçli, kanser vakalarının
yüzde 50’sinin sigara kullanımından
kaynaklandığını söyledi. İçli, sigara
ve alkolden uzak durulması gerek-
tiğini belirterek, “Bunlara dikkat
edersek büyük ölçüde kanserden ko-
runmuş oluruz” diye konuştu. 

Fazla şekerli gıda tüketiminin
de hem genel sağlık açısından za-

rarlı olduğuna hem de kansere yol
açabileceğine dikkati çeken İçli,
“Şeker enerji veriyor ve kanserli
hücreler süratle çoğalıyor. Sonra in-
sülin salgısını artırıyor. Şeker yedi-
ğinizde insülin de kanserli hücrele-
re büyüme hormonu etkisi ya-
pıyor. Kanserli hastalara ‘şe-
kersiz beslenin’ demek
doğru değil ama fazla da
şeker tüketmeyin” diye
konuştu.

EN AZ HAFTADA 
ÜÇ GÜN YÜRÜYÜŞ

Fazla kilolar kanser ris-
kini artırıyor. İçli
sözlerine şöy-
le devam
etti: “Ka-

dınlarda menopoz sonrası kilo var-
sa meme kanseri riski biraz daha faz-
la oluyor. Meme kanseri, rahim
ağzı kanseri; bunun gibi kanserler
kilolu hanımlarda daha fazla görü-
lüyor. Kilo istemiyoruz. Kilolu kişi-
lerde insülin direnci oluşuyor. O di-

renci yenmek ve alınan gıdala-
rın metabolizmasını sağla-

mak için daha fazla insülin
gerekiyor. Bu da daha faz-
la kanserli hücre prolife-
rasyonu yapıyor. Çok zayıf
değil ama optimal kiloda
olmak gerek. Hiç olmazsa
haftada 3 gün, mümkün-

se haftada 5 gün gün-
de yarım saat-bir

saat arası tem-
polu yürüyüş

hepimizin yapabileceği bir şey. Eve
veya iş yerinize yürüyerek gidin. İn-
sanlar her yere arabayla gidiyor. Ev-
den işe, işten eve araba. Eve gidin-
ce de sigara ve alkol tükettiklerini
düşünürsek, bunların hepsi kanse-
re hazırlık.”

Akdeniz tipi beslenerek
kolon kanserinden korunun

HEM ülkemizde hem de
dünyada sık görülen kanser
türleri arasında yer alan
kolon kanseri; belirti ver-
meyen ve yavaş ilerleyen
bir kanser türü. Yüksek
miktarda sebze, meyve, ba-
lık, zeytinyağı, fındık ceviz
gibi kuruyemişleri içeren
Akdeniz diyeti kanser ve
damar tıkanıklığı riskini az-
altıyor. Genel Cerrahi Uz-
manı Prof. Dr. Hakan Yanar,
“Kalınbağırsak kanserleri-
nin yüzde 90’dan fazlası
daha önceden gelişmiş po-
liplerden kaynaklanır. 50
yaş öncesi polipler nadir
görülmekte iken 50 yaşın-
dan sonra polip görülme
oranı dolayısı ile kanser
oranı artar. Yağdan zen-
gin, posadan fakir beslen-
me alışkanlığı, ailede bi-
rinci derece akrabalarda
kolon kanseri bulunması,

ülseratif kolit, Crohn has-
talığı gibi iltihabi bağırsak
hastalıkları kolon kanseri
riskini artırır” dedi. 

Ailesinde kalınbağırsak
kanseri olmayanlara da 50
yaşında ilk kolonoskopi ile
tarama yapılması gerekti-
ğini söyleyen Yanar sözle-
rine şöyle devam etti:
“Onar yıllık aralıklarla ko-
lonoskopi tekrarlanmalı-
dır. Ailesinde kolon kan-
seri bulunan bireylerde ise
kanserin ortaya çıktığı ya-
şın 10 yıl öncesi ilk kolo-
noskopi uygulanmalıdır.
Yüksek miktarda sebze,
meyve, balık, zeytinyağı,
fındık ceviz gibi kuruyem-
işleri içeren Akdeniz diye-
tinin kanser ve damar tı-
kanıklığına bağlı ölümleri
ciddi oranda azalttığı çeşitli
bilimsel çalışmalarda gös-
terilmiştir.” 
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DERİNLİĞİNİ göz önünde bulundurulmadan
denize ya da havuza yapılan balıklama atlayışlar
ölüm riski taşıyor. Ortopedi ve Travmatolo-
ji Uzmanı Prof. Dr. Mehmet Kerem Can-
bora, sığ sulara atlamanın başta boyun omurla-
rı olmak üzere tüm omurga hattı boyunca kırıl-
malara neden olabileceğine dikkat çekti. Prof. Dr.
Canbora, çivileme atlayışlarda da omurga yara-
lanmalarına ilave olarak; topuk, leğen kemiği ve
kalça kırıkları oluşabileceğini vurguladı. Yüzerken
mavi bayraklı plajların tercih edilmesi gerektiğini
belirten Prof. Dr. Canbora, denizde yüzerken
kramp girme riski açısından karaya sağlıklı bir şe-
kilde ulaşmak için cankurtaran hizmetinin verildi-

ği plajların tercih edilmesi gerektiğini söyledi. 
Balıklama veya çivileme atlayışlar sonunda ya-

şanacak yaralanma veya kırık gibi durumlarda ki-
şinin hemen karaya alınarak hava yolunun kont-
rol edilmesi gerektiğini belirten Prof. Dr. Meh-
met Kerem Canbora, şu tavsiyelerde bulun-
du: 

“Ambulans gelene kadar eğer kırıklar açık ise
yani aktif kanama ile beraber kas ve kemikler gö-
rünür ise pozisyon ile oynanmadan hemen üzeri-
ne temiz bir bez ya da havlu ile baskı yapılmalıdır.
Boyun bölgesi bir boyunluk yardımı ile sabitlenmeye
çalışılmalıdır. İlgili kol ya da bacağın hafifçe yukarı
kaldırılması dolaşım açısında faydalı olabilir.”

SAĞLIK Bakanlığı verilerine göre 9 yılda 1
milyon 350 bin hasta evde sağlık hizmeti aldı. İs-
tanbul İl Sağlık Müdürü Prof. Dr. Kemal
Memişoğlu, “İstanbul’da bu yılın ilk altı
ayında 50 bin adet kan tetkiki, 30 bin hastaya
sağlık kurulu ilaç raporu hazırlandı” dedi. Memi-
şoğlu, vatandaşların evde bakım hizmeti için has-
tanelere ya da 444 38 33 numaralı çağrı
merkezine başvuruda bulunabileceğini söyleyen
Memişoğlu, “Ekipler adrese gidip ihtiyaçları
belirliyor ve hastayı sisteme dahil ediyorlar. (Evde
sağlık hizmetleri birimi) İstanbul’da 4’ü Av-
rupa yakasında olmak üzere 6 başkanlık ve bun-
lara bağlı uzak bölgeler için 5 birimle hizmet
veriyor. 322 personel, 77 araçla bakım hastaları-
nın tıbbi takipleri yapılıyor” dedi. 

Yaklaşık 2,5 yıl önce Ordu’da otomobiliyle

denize uçan ve 45 dakika suyun altında kalarak
son anda kurtarılan 25 yaşındaki Tufan Aşçı da
evde sağlık hizmeti alan hastalardan biri. Yatağa
bağımlı olarak yaşamını sürdürmek zorunda
kalan genç adam solunum cihazı kullanılıyor.
Baba Cavit Aşçı, “Uzun süre hastanede kaldı.
8 aydır evde sağlık hizmeti alıyoruz. Hemşireleri-
miz, doktorlarımız sağ olsunlar yakın takibini ve
yara bakımını yapıyorlar” diye konuştu.

Evde sağlık hizmeti 1 milyon hastaya ulaştı
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İŞHUKUKU
İşyeri değişse de son 120 gün 

hizmet akdine tabi olanlar 
işsizlik ödeneğinden yararlanır

� Şu an çalışmış olduğum şirket
grup şirketi. Beni diğer şirkete haklarımı
devrederek geçirdikleri takdirde, yeni
geçtiğim şirkette 120 gün çalışmadan iş-
ten çıkartırlarsa işsizlik maaşı alabilir mi-
yim?

Ocak 2019’da 7161 sayılı yasanın 25.
maddesi ile değiştirilen 4447 sayılı İşsizlik Si-
gortası Kanunu’nun 50. maddesinde, hizmet
akdinin sona ermesinden önceki son 120
gün hizmet akdine tabi olanların işsizlik öde-

neğinden yararlanabileceği belirtilmektedir.
Sizi grup şirketi içinde bir başka şirkete

haklarınızı devrederek geçirmeleri duru-
munda, eğer hizmet akdi kesintisiz devam
ediyorsa, yeniden 120 gün çalışmadan işsiz-
lik ödeneğine hak kazanabilirsiniz. Arada bazı
günler işsizlik sigortasına prim yatırılmamış
olsa bile, hizmet akdinin devam ediyor olması
ödeneğe hak kazanmak için yeterlidir.

Grubun diğer şirketinde çalışırken iş söz-
leşmenizin 4857 sayılı İş Kanunu Madde

25/II’de sayılan “ahlak ve iyi niyet kurallarına
uymayan haller ve benzerleri” dışında işve-
rence feshedilmesi durumunda, aynı işve-
rende çalışıp çalışmadığınıza bakılmaksızın
120 gün koşulu yerine getirilmiş olacağından
işsizlik ödeneğinden yararlanabilirsiniz.
Bunun için ayrıca son üç yıl içinde en az 600
gün işsizlik sigortası primi ödenmiş olmalıdır.

Sorularınızı
calismahayati@aydinlik.com.tr 
adresine gönderebilirsiniz.

F
ETULLAHÇILAR, 2013 yılı Aralık ayında AKP ile mücadeleye gi-
riştikten sonra, hızlı bir biçimde işçi sendikaları kurmaya başladılar. 2014
yılı Ocak ayında 20 işkolunda işçi sendikaları kuruldu.

Bu sendikaların işkolu sırasına göre isimleri, kuruluş tarihleri (K.T.) ve bu-
lundukları iller aşağıda verilmektedir:

01. PAK TARIM VE ORMAN İŞ, PAK TARIM VE ORMAN İŞÇİLE-
Rİ SENDİKASI, K.T.: 15/01/2014, Erzurum

02. PAK GIDA İŞ, PAK GIDA İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.: 21/01/2014,
İstanbul

03. PAK MADEN İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.: 15/01/2014, Anka-
ra

04. PAK PETROL İŞ, PAK PETROL İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
18/02/2014, İzmir

05. PAK TEKSTİL İŞ, PAK TEKSTİL İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
22/01/2014, Denizli

06. PAK AĞAÇ İŞ, PAK AĞAÇ İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
15/01/2014, Kayseri

07. PAK İLETİŞİM İŞ, PAK İLETİŞİM İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
31/01/2014, Gaziantep

08. PAK MEDYA İŞ, PAK MEDYA İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
17/01/2014, İzmir

09. PAK FİNANS İŞ, PAK FİNANS İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
17/01/2014, İstanbul

10. PAK EĞİTİM İŞ, PAK EĞİTİM İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
15/01/2014, Ankara

11. PAK TOPRAK İŞ, PAK TOPRAK İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
15/01/2014, Ankara

12. PAK METAL İŞ, PAK METAL İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
22/01/2014, İzmir

13. PAK İNŞAAT İŞ, PAK İNŞAAT İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
23/01/2014, İstanbul

14. PAK ENERJİ İŞ, PAK ENERJİ İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
21/01/2014, Bursa

15. PAK TAŞIMA İŞ, PAK TAŞIMA İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
22/01/2014, İstanbul

16. PAK DENİZ İŞ, PAK DENİZ İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
23/01/2014, İstanbul

17. PAK SAĞLIK İŞ, PAK SAĞLIK İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
21/01/2014, İzmir

18. PAK TURİZM İŞ, PAK TURİZM İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
16/01/2014, Antalya

19. PAK SAVUNMA İŞ, PAK SAVUNMA İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
15/01/2014, Ankara

20. PAK HİZMET İŞ, PAK HİZMET İŞÇİLERİ SENDİKASI, K.T.:
15/01/2014, Ankara

Bu sendikaların bir bölümünün tüzüğünde örgütün sendikacılık anlayışı
şöyle ifade ediliyordu:

“19. Sendika, işçinin kapasitesini aşan iş yüküne karşı olmakla, işçi iş-
veren hakları arasındaki dengeyi mülayemetle korumayı ilke kabul eder.” (mü-
lâyemet: yumuşak huylu, Y.K.)

“24. Sendika, emek ile sermayeyi ruh ve ceset gibi bir bütün kabul eder.
Ruhu, yani emeği asıl, cesedi, yani sermayeyi ona bağlı değerlendirir. Fa-
kat bu yaklaşımda emeği putlaştırmayı kabul etmez.”

“25. Sendika, bir yandan çalışmanın alkışlanmasını, diğer taraftan işve-
renin hakkının ve iş hukukunun çiğnenmemesini savunur.

“26. İşçinin işine bağlılıkla ve tüm kabiliyetlerini harcayarak yapmasının,
işverenin ise işçiye hizmetinin karşılığını tam olarak ve zamanında ödeme-
sini benimser.

“28. Sendika, işçinin hakkını teri kurumadan almasını ama aynı zamanda
bulunduğu tezgahı çalıştırıp işinin hakkını vererek tamamlamasını ve işverenin
de hakkını gözetmesini ister.”

AKSİYON-İŞ KURULUYOR

Bu sendikalardan Pak Maden-İş, Pak Eğitim-İş, Pak Taşıma-İş, Pak Me-
tal-İş, Pak Deniz-İş, Pak Gıda-İş ve Pak Enerji-İş sendikaları 21 Mayıs 2014
tarihinde Aksiyon-İş’i (Aksiyon İşçi Sendikaları Konfederasyonu) kurdu. Sen-
dikalar adına kurucular Vedat Öztürk, Abdullah Kayıştıran, Davut Şusehir-
li, Yavuz Kocaman, Ahmet Gürkan Yalçın, Nazif Yalılı ve Murat Bingöl idi.
Konfederasyon genel başkanlığına Vedat Öztürk getirildi.

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı verilerine göre, Aksiyon-İş’e bağ-
lı sendikaların 2016 yılı Ocak ayındaki üye sayıları aşağıda verilmektedir.

Aksiyon-İş ve bağlı sendikalar, sendikal yaşamda önemli bir rol oynaya-
madı. Anlaşıldığı kadarıyla amaçlanan, darbe sonrasında işçi örgütlenmesinde
bu sendikaların kullanılmasıydı.

DARBE KARŞITI AÇIKLAMA AKSİYON-İŞ’İ KURTARAMADI

Aksiyon-İş, 15 Temmuz 2016 darbe girişiminin başarısızlıkla sonuçlan-
ması sonrasında yayınladığı bildiride şunları söyledi:

“Milletimizin gözbebeği olan TSK da istismar edilmek suretiyle yaşanan
askeri darbe girişimini nefretle kınıyor, bu hain girişimin aktörlerini, planla-
yanlarını, destekleyenlerini ve bu tür girişimlerden medet umanları lanetli-
yoruz. (...) Temennimiz, hala birçok soru işareti barındıran bu karanlık giri-
şimin tüm yönleriyle aydınlanarak gerçek sorumlularından demokrasi ve hu-
kuk önünde hesap sorulması ve benzer hadiselerin bir daha asla yaşanma-
masıdır.”

Bu açıklama Aksiyon-İş’i ve bağlı sendikaları kurtaramadı. Bu örgütler ka-
nun hükmünde kararname ile kapatıldı.

FETÖ’nün işçi sendikaları
örgütlenmesi: Aksiyon-İş
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y.yildirimkoc@gmail.com

SEND�KA ÜYE SAYISI

Pak Tar�m ve Orman �� 28
Pak G�da �� 532
Pak Maden-�� 407
Pak Petrol-�� 55
Pak Tekstil �� 133
Pak A�aç �� 39
Pak �leti�im �� 29
Pak Medya �� 789
Pak Finans �� 97
Pak E�itim �� 24.002
Pak Toprak �� 39
Pak Metal �� 270
Pak �n�aat �� 179
Pak Enerji �� 28
Pak Ta��ma �� 667
Pak Deniz �� 47
Pak Sa�l�k �� 356
Pak Turizm �� 983
Pak Savunma �� 422
Pak Hizmet �� 534

PETROL-İŞ 28. GENEL KURULU’NDA İKİ ADAY YARIŞTI
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ERCAN KÜÇÜK

PETROL, kimya ve lastik sektöründe faaliyet
gösteren Petrol-İş Sendikası 31 Ağustos-1 Ey-
lül günlerinde 28.Olağan Genel Kongresini

yaptı. Kongrede Genel Başkanlık için Mevcut Baş-
kan Ali Ufuk Yaşar ve Gebze Şube Başkanı Sü-
leyman Akyüz’ün yarışırken, Adalet Kul bağımsız
olarak genel sekreterliğe aday oldu. Kongreye
Türk-İş Genel Merkez yöneticileri ile Türk-İş’e ve
DİSK’e bağlı sendika başkanları ve yabancı ülke-
lerden sendika temsilcileri de katıldı. Genel Kuru-
la TÜPRAŞ toplusözleşmesine ilişkin tartışmalar
damgasını vurdu. Ali Ufuk Yaşar’ın işverenle gö-
rüşmesine delegeler tepki gösterdi.

Oylama sonucunda ise 126 oy alarak, 8 oy fark-
la yeni genel başkan Süleyman Akyüz seçildi. Ge-
nel sekreterliğe ise Kocaeli Şube Başkanı Salih Ak-
duman geldi.

GENEL KURUL KARARLARI

İşçi sınıfının ve Petrol-İş üyelerinin sorunlarının
tartışıldığı ilk günde mali rapor ve Merkez Disiplin
Kurulu raporları oylandı, adaylar konuşmalar yap-
tı. Kongrede Petrol-İş’in işçi sınıfının sorunları ve ih-
tiyaçlarına yönelik talep ve davranışlarını belirleyen
Genel Kurul Kararları da hazırlandı. Genel kurul
kararları özetle şu şekilde:

� Uluslararası sermayenin ve emperyalist ülke-
lerin daha fazla kâr ve güç elde etmek uğruna gün-
deme getirdikleri savaş, işgal ve yıkım politikaları-
na karşı çıkar.

� Petrol-İş yurttaşların düşünce, inanç ve kim-
liklerinden dolayı dışlanmadığı, ayrımcılığın ortadan
kalktığı, hak ve özgürlüğe dayalı toplumla barışın ha-
kim kılındığı, özgür, adil ve demokratik bir Türki-
ye istemektedir.

� Petrol-İş, kadınlara yönelik her türlü ayrımcılığa
karşıdır, toplumsal cinsiyet eşitliğine kararlılıkla bağ-
lıdır. Kadın cinayetlerine ve şiddete karşı mücade-
le edişmesi gerektiğini savunur, cinayetlerin berta-
raf edilmesi için sendika olarak üzerine düşen her
türlü görevi yerine getirmeyi amaçlar.

� Petrol-İş, sendikaların emeğin hak ve çıkarlarını

korumak ve genişletmek için siyasete müdahil ol-
malarını, siyasete yön vermeleri gerektiğini savunur.

� Petrol-İş üretimin dışa başımlı yapısını orta-
dan kaldıracak, yeni bir yatırım hamlesinin kamu ön-
cülüğünde gerçekleştirilmesini savunur.

� Kamu-özel işbirliği projeleri, yap-işlet-devret,
işletme hakkı devri vb yöntemlerle sürdürülen
özelleştirme uygulamalarının hemen durdurulma-
sını savunur.

� Sendikal hareketin siyasetten bağımsızlığını
ödünsüz biçimde savunur, siyasete bağımlı sendikal
yapı oluşturma girişimlerini reddeder.

� İşten çıkarılmalar sonucunda mahkemenin işe
iade kararında, nihai kararın işverene değil işçiye ve-
rilmesini talep eder.

� Kıdem tazminatının fona devredilmesi veya kı-
dem tazminatını sadece mevcut hak sahiplerinin ya-
rarlanabileceği bir şekle büründürülmesi veya sü-
resinin azaltılması gibi hiçbir olumsuz düzenleme-
yi kabul etmez.

� Petrol-İş kıdem tazminatı fonu ile entegre edil-
mesi planlanan BES uygulamasına ve uygulamanın
yaygınlaştırılması girişimlerine karşı çıkar.

� İşsizlik Sigortası Fonu yönetiminin işçilere dev-
redilmesini, alınacak idari kararlarda işçi temsilci-
lerinin kesin veto yetkisine sahip olmasını talep eder.

� Çalışma hayatında işçiler için esas olanın kad-
rolu, güvenceli ve ömür boyu sürecek bir istihdam
olması gerektiğini savunur.

� İş kazalarının ve meslek hastalıklarının en-
gellenmesi için işverenler tardından gerekli önlemler

alınmalı, devlet kurumları gerekli denetimleri etkin
şekilde yapmalı.

� Küresel kapitalizmin emek hareketine yöne-
lik saldırılarına karşı, işçi sınıfının uluslararası da-
yanışmasının büyük önem taşıdığını düşünür.

� Toplu iş sözleşmelerini, merkez yöneticileri,
toplu sözleşme uzmanları, şube yöneticileri ve işyeri
sendika temsilcileriyle birlikte yürütür.

Başkan Adayı Süleyman Akyüz 69 yıllık Petrol-
İş’in 36 yılında 31 ilde çeşitli kademelerde görev al-
dığını vurgulayarak “Ben bu örgütün onurlu bir üye-
siyim. Sendikamla onur duyuyorum” dedi. Akyüz,
Petrol-İş’in geçmişteki mücadeleci, kararlı ve birlik
ve dayanışmalı halinden kopup, biraz yozlaştığını;
dağıldığını, eski gücünden uzak kaldığını söyledi. Ak-
yüz, Aydınlık’a yaptığı açıklamada şunları belirtti:

‘BİRLİK VE BERABERLİĞİ 
SAĞLAYACAĞIZ’

“Tecrübemizi birikimimizi katkısı olsun diye
bir yola çıktık. Deneyimli bir yapıyla yola çıktık. Biz
sendikaya çok şey borçluyuz. Bizm her şeyimiz. Bir
vefa borcumuz da var. Arkadaşlarımızın büyük ço-
ğunluğunun talebi ile sendikamızı toparlamak, iç ba-
rışımızı sağlamak, Türk-İş içindeki etkinliğini gös-
termek için bu göreve aday olduk. Türkiye’deki ya-
saları zorlukları, işçi sınıfının dağınıklığını biliyoruz.
Önce evimizin önünü temizleyeceğiz. Birlik ve be-
raberliğimizi sağlayacağız. Sendikal hareketin içine
düştüğü yorgunluğu, üstündeki ölü toprağını atmaya
yönelik çalışmalarımız olacak.”

AYDINLIK / ANKARA

BİRLEŞİK Kamu İş Konfederasyonu tara-
fından yapılan açıklamada, 5’inci Dönem
Toplu Sözleşme görüşmelerine bir aylık

süre sınırı konulmasının hakları sınırlandırdığını
kaydedildi. Açıklamada, Hakem Kurulu’nun ya-
pısının değişmesi gerektiği belirtilerek “Hakem he-
yeti üyelerinin 7’sinin Cumhurbaşkanı tarafından
atanması anayasanın eşitlik ilkesine aykırı olduğunu
ve mevcut yapısının değiştirilmesini istiyoruz”
denilerek şunlar kaydedildi: “Mevcut yasaların grev
hakkını yok sayması yetkili tek bir konfederasyo-
nun toplu görüşmelerde 5 milyona yakın memur
hakkında karar verebilmesi zaten ortada toplu gö-
rüşme denen süreci baştan ortadan kaldırmakta-

dır. Grev, Türkiye’nin imzalamış olduğu uluslar-
arası sözleşmelerde uygun görülmesine rağmen bu
hakka yönelik saldırılar memurları toplu görüşme
hakkından mahrum bırakmaktadır. Kamu emek-
çilerinin zammını belirleyecek Hakem Heyeti 11
kişiden oluşurken kurulda 4 kişi sendikalardan, 7
kişi ise Cumhurbaşkanı tarafından belirlenmek-
tedir. Hakem Heyeti’nin iktidara bağımlı tavrı, ya-
pısı ve iktidarın vermiş olduğu zam oranını onay
mercii gibi hareket etmesi tehlikenin boyutlarını
göstermektedir. Hakem Kurulu’nun iktidarın
elinde olması nedeniyle hükümetin sunduğu zam
teklifi dışında herhangi bir karar vermesi imkan-
sız olacaktır. Pazarlık masası ve Hakem Heyeti, ik-
tidarın yüzdelik oranlı zam dayatmasının aracı ha-
line dönecektir.”

Açıklamada,
şunlar ifade edildi: 

TUTANAK 
SORUNU

“İktidar kanadı uyuş-
mazlık tutanağını sonradan
Hakem Heyetine göndermiş ve burada 4688 Sayılı Ya-
sanın Kamu Hakem Heyeti Kurulu’nun işleyişine ay-
kırı davrandığı bir süreç yaşanmıştır. Toplu görüşme-
ler, memurların alacağı ücretin oranını belirlemekte-
dir. Ülkemiz de ücret hakkı yasalarımızda bir sosyal
hak olarak belirtildiği için bu durumun kendisi ada-
letli bir karar alınmasının önünde engeldir. İktidar,
kamu emekçilerinin insan onuruna yaraşır adil ücret
hakkını göz göre göre gasp etmiştir.”

‘Hakem Heyeti’nin yapısı değişmeli’

İki�gün�süren�Petrol-İş�Genel�Kurulu’nda�mevcut�başkan�Ali�Ufuk�Yaşar�ile�Gebze�Şube�Başkanı
Süleyman�Akyüz�yarıştığı�genel�başkanlık�yarışında�ipi�Akyüz�göğüsledi.�Genel�Kurul’da�alınan

kararlarda,�emekçinin�hak�gaspına�karşı�mücadelenin�yükseltileceği�vurgulandı
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Kanadalı maden
şirketlerinin
faaliyetlerine
eleştirel bakış

B
U yazımızda Bilim ve Ütopya der-
gisinin eylül sayısında yer alan bir ya-
zının özetine yer vererek dikkatinizi

Kazdağları yöresindeki altın madenciliği ve bu-
nun karşısındaki duruşlara dikkatinizi çekeceğiz.

Öncelikle Bilim ve Ütopya dergisinin ge-
nel yayın yönetmeni Emrah Maraşo’nun da
başyazısında vurguladığı gibi meselenin özü-
ne inilemedi.

Meselenin muhalefet cephesinde yer alan
bir derneğin AB hibesi kullanması tartışma-
sına Mustafa Pamukoğlu’nun bu sayfada-
ki yazısı (23.8.2019) noktayı koydu gibi. Be-
nim de katıldığım görüşlerine karşı yanıt
görmedim. Pamukoğlu, kısaca, Türkiye’nin de
katılımı olan bu fonlardan alınan hibelerle iyi
şeyler de yapılabileceğini ayrıntılarıyla yazdı.
Yanı sıra Yavuz Alogan da hibe eleştirisini
sosyal medyada eleştirdi. Bence de!

Ayrıca tüm Kazdağlarını savunan in-
sanlara ‘gidin de PKK’nın orman yangını-
na ya da CHP’lilerin imar yanlışlarına kar-
şı çıkın’ demek Kazdağları savaşımını cid-
diye almamak ve onlarla yan yana durma-
mak anlamına gelmez mi? Elbette ona da
karşı çıkılması gerekir. 

Kazdağları’nda insanlar Kanadalı emper-
yalist şirkete ve onların işbirlikçilerine karşı anti
ekoemperyalist bir savaşımla vatanlarını ve ya-
şamlarını korumaya çalışıyorlar. Dikkat, me-
sele ağaç değil bir ekosistem olarak orman-
lar ve de insanlardır. Madencilik faaliyetlerinin
ekonomik-sosyal-ekolojik değerlendirmeleri ta-
rım ve turizm lehine sonuçlar vermekte, içi-
len su solunan hava zehirlenmektedir. Meraklısı
orman mühendisi (VP’li) Prof. Dr. Uçkun Ge-
ray’ın yazılarını okuyabilir. Maden mühendi-
si Prof. Dr. İsmail Duman’ın Bilim ve
Ütopya’da ve Aydınlık’ta eleştirel yazıları da
çıkmıştı! Ayrıca benim Ulusal Kanal’daki
Geçim ve Tutum izlencemde ÇOMÜ’den
Prof. Dr. Kenan Kaynaş ile yaptığımız TV
izlencesini de Youtube içinde izleyebilirsiniz.

Maden yasası değişikliğinin serüvenini,
ÇED (çevresel etki değerlendirme) nedir ve
mevzuatı AKP döneminde nasıl değişti; SED
(sosyal etki değerlendirme) nedir; altının eko-
nomipolitiği nedir, nerede kullanılır, kim ka-
zanır, sosyal ve çevresel maliyeti nedir? Bu so-
ruların yanıtları bilimsel olarak çok geniştir. Ki-
şisel olarak 1977’den beri bu işin ekonomi-
siyle, ekolojisiyle, sosyal boyutuyla ilgileniyo-
rum, hem kuramsal olarak hem de örgütsel
eylemlilik içinde. Meraklısı yayınlarıma ulaşabilir.
İnanın o denli öğrenilecek şey var ki! Öğ-
renmeye ve gelişmeye açıksanız elbette.

Uğur Mumcu’nun yazdığı gibi önce bilgi sa-
hibi olup, sonra fikir sahibi olmak daha yararlı
olabilir.

ÖZGÜR UYANIK MAKALESİNE
KISA BAKIŞ

Bu ayki Bilim ve Ütopya dergisinde sev-
gideğer Özgür Uyanık’ın ‘Kanadalı şirket-
lerin Latin Amerika’daki maden faali-
yetleri’ başlıklı yazısında Kanadalı maden şir-
ketlerinin bu ülkelerde ne gibi çevresel ve sos-
yal maliyetlere yol açtığı bir bir ele alınmış. Kut-
luyorum. Yazısının sonunda belirttiği ma-
dencilik ile ilgili sonraki yazılarını da merak-
la bekliyorum. Özellikle madenciliğin ekono-
mik analizleri, ÇED ve SED analizleri, kamu
işletmeciliği bağlamları çok önemli.

Uyanık diyor ki;
� Emperyalist ülkelerin maden şirketleri gü-

nümüzde sömürgeciliğin en acımasız ve doğ-
rudan temsilcileridir ve rejim bile değiştirebil-
mektedir.

� Toplumsal çatışmaların ve doğaya veri-
len zararların hukuki süreçlerini yönetmeyi çok
iyi bilmektedirler. (Bu konuda 01.07.2019 ta-
rihli yine altın madeni, yine Çanakkale, yine
hile başlıklı yazıma bakınız.)

� Şirketler hem doğaya geri dönülemez za-
rarlar vermekte ve hem de sosyal çeteleş-
melerle sosyal zararlar vermektedir.

SONSÖZ

Ö. Uyanık yazısını şöyle bitirmiş: Konunun
milli ekonomiye katkısı, getirisi-götürüsü iyi he-
sap edilmelidir. Toplumda suni ayrışma, ku-
tuplaşma ve çatışmayı doğurması, ulusal ya-
pıya verdiği tahribat unutulmamalıdır. Doğa-
ya verdiği geri dönülemez zararlar ekonomik
hesaba katılmalıdır. Yeraltı ve yerüstü kay-
nakları, su ve orman oranları kıt olan ülkelerde
bu yolla birikim sağlamanın bedeli Çernobil
etkisinde olabilir. Zira Latin Amerika dünya-
nın sularının ve ormanlarının üçte ikisini ba-
rındırmasına karşın bugün neredeyse siya-
nürsüz nehri kalmamış durumdadır.

B
İLİM insanı yetiştirme ve bilim in-
sanlarından ülke hizmetinde ya-
rarlanma önemli bir konudur. Tür-

kiye’de bilim insanı yetiştirme konusunda
iyi işleyen bir sistem olduğu söylenemez.
1981 yılında kamuoyunda YÖK olarak bi-
linen bir düzene geçilmiştir. Bu sistem için-
de bilim insanı yetiştirmenin temeli olan aka-
demik yükselme kriterleri çok kez değişti-
rilmiştir. Bu ölçütlerin en olumsuzu, gerçekte
Thomson-Reuters şirketinin taradığı der-
gilerde yayın yapmanın başat ölçüt olarak
alınmasıdır. Daha önce çoğu kez işaret et-
tiğimiz gibi bu ölçütün tek başına bilimle il-
gisi yoktur. Bu saptama bir iddianın ötesinde
yalın bir gerçektir. Nasıl mı? 1981 yılında
Türkiye’de yabancı dergilerdeki yayın sa-
yısı sadece 352 olarak belirtilmektedir. Buna
göre 1981 öncesi Türkiye’de bilim yokmuş
(şaka gibi). 1966’da Ankara Ziraat Fakül-
tesi öğrencisi olduğumda bugün hayal bile
edilemeyecek şekilde, tüm derslerin çok
kapsamlı ve bilimsel içerikte ders kitapla-
rı bulunmaktaydı. Temel ölçüt alınan ya-
bancı dergilerde yayın yapmada, Türkiye
büyük atakla 1996 26.sıraya, 2016’da da

17. sıraya yükselmiştir. Bu büyük başarı-
ya karşın 2018-19 döneminde dünya üni-
versiteleri için yapılan bir sıralamada ilk 500
arasına giren Türkiye üniversitesi yoktur.
İlk binde de ancak 13 üniversite yer ala-
bilmiştir. Yanlışta ısrar edilen bir uygulamanın
altını çizdikten sonra, bilim insanı ve bilimsel
araştırmanın itibarı konusundaki görüşle-
rimizi özetleyelim. 

BİLİM İNSANI VE BİLİMDEN
YARARLANMA

Türkiye’de bilim insanı yetiştirme ya-
nında, yetişmiş bilim insanları ve bilimden
yararlanma konusunda da ciddi sorunlar
bulunmaktadır. Türkiye’de yetişmiş bilim
insanlarının farklı nedenlerle yurtdışına çık-
maları gündeme taşınarak, beyin gö-
çünden söz edilmektedir. Konuyu
sadece bilim insanlarının dışarıya göç et-
mesi şeklinde ele almak dar bir bakış açı-
sıdır. Kendi ülkesinde göçmen duru-
munda olanları da dikkate almak gerekir.
Başka bir anlatımda, temel sorun yetişmiş
insanların destek ve itibar görmemesi ve
sistem dışında kalmalarıdır. Konu modern
tıp bilimlerinin babası olan İbn-i Si-
na’nın “Bilim ve sanat, itibar görmediği
toplumları terk eder” cümlesiyle bin yıl önce
vurgulanmıştır. Deneyimlerimizden iki ör-
neği özetlersek, konu daha iyi anlaşılacaktır.

U.Ü. Araştırma Fonunun desteği ile
1995 yılında Türkiye için önemli bir konu
olan gıda sanayi-üretici ilişkileri ve sözleş-
meli tarım konusunu ele alan bir araştır-
ma projesine başladık. Proje yürütülmesi sı-
rasında yazışmalarda bulunduğumuz ABD
Connecticut Food Marketing Policy Cen-
ter projemizle, Merkez’in NE-165 projesi-
nin üyesi olmamızı önerdi. Bu çerçevede yap-
tığımız bir çalışma Merkez sitesinde 1998
yılında yayınlandı. Bu yayın, ABD’de tarım

ekonomisi alanında önemli bir arama por-
talı olan AgEconSearch’de 2001-2008 yıl-
ları arasında 2359 indirme ile en çok indi-
rilen 30 çalışma arasında yer aldı. Ta-
mamlanan projenin Türkiye’de daha çok il-
giliye ulaşması amacıyla, yayınlanması için
Bursa Sanayici ve İşadamları Derneğine su-
nuldu ve yapılan inceleme sonunda basıla-
mayacağı kararı verildi. İlgili çalışma Fa-
kültemiz olanaklarıyla az sayıda çoğaltılabildi.
Proje ile, 1999-2000 döneminde 6 ay süre
ile Fulbright Burslusu olarak söz konusu olan
Merkezde aynı konuda 6 aylık çalışma ola-
nağı doğdu. Çalışma sonunda hazırlanan ra-
por da Merkez sitesinde yer aldı.  2004 yı-
lında konunun özetinin uluslararası bir der-
gide yayınlanması ile Türkiye’de sektör
ve ilgililer tarafından yok sayılan bu ça-
lışmaya yurtdışındaki ilgi daha da arttı. Bu
çerçevede Hindistan’dan alınan davet üze-
rine ICFAI Üniversitesi yayını olan bir kitapta
giriş ve Türkiye ile ilgili bölümler tarafımdan
kaleme alındı. Aynı Üniversite Sözleşme-
li Tarım: Teori ve Uygulama başlıklı ki-
tabımı 2007 yılında yayınladı. Bu kitabın
Türkçe versiyonunun hazırlayıp Türki-
ye’deki ilgili bir kuruluş tarafından yayın-
lanması gayretlerim maalesef sonuca ulaş-
madı. Kitabın Türkçesini kendi olanaklarımla
2016 yılında 500 adet bastırabildim. Sa-
nıyorum mevcudu hâlâ var. 2007 yılından
2018 yılına kadar gelişmeleri içeren son ça-
lışmam ise, halen ismi değişen Merkez’in si-
tesinde yer almıştır (Yayınlar internet orta-
mında ücretsiz bulunmaktadır).

İkinci örnek de TÜBİTAK destekli bir pro-
je ile ilgilidir. AB adayı olan Türkiye’nin or-
taklık durumunda “Tarım İşletmeleri Mu-
hasebe Veri Ağı” sistemini uygulaması ge-
rekmektedir. Bu ihtiyacı görerek 1999 yı-
lında TÜBİTAK destekli bir projeye başla-
dık. Proje süresinde tamamlanıp, sonuç ra-

poru hakemlerden hiçbir eleştiri almadan ka-
bul edildi. Kalıcı olması ve kamuoyuna du-
yurulması açısında bu çalışma, 163 sahife-
lik “Tanımlar ve Uygulama Rehberi” ve 74
sahifelik AB formatında uygulama sonuç-
ları şeklinde Türkiye Ziraat Odaları Birliği ta-
rafından 2002 yılında yayınlandı. Yani
projenin ulusal düzeyde uygulanma-
sı için her şey hazırdı. Maalesef bundan
sonra yayının kopya versiyonlarının hazır-
lanması dışında bizim adımız yok sayıldı.
Ağustos 2007’de ilgili Bakanlık, yabancı or-
taklarla bu uygulamayı başlattı, bizim pro-
je rafta kaldı veya bu konuda maddi karşı-
lıkla çalışanlara hazır malzeme oldu.

NE YAPMALIDIR?

Umarım, bu iki deneyim Türkiye’de bi-
lim insanı ve bilimsel çalışmaya ne kadar
önem verildiğinin örnekleri olmuştur.
Sorunu sadece dışa beyin göçü olarak de-
ğerlendiren yetkililer yurtdışındaki araş-
tırmacıların ülkeye dönmeleri için TÜ-
BİTAK kanalıyla bir teşvik paketi uygu-
ladılar. Program sonuçlarına göre yurt-
dışında çalışan 98’i Türk, 29’u yabancı
sadece 127 bilim insanı Türkiye’ye gel-
meyi kabul etmiştir. Bu konuda önerimiz
benzer teşviklerin yurtiçi-yurtdışı ayrımı ya-
pılmadan uygulanmasıdır. Yapılması ge-
reken önemli işlerden birisi de, özellikle
üniversitelerin atama açısından kapalı si-
temlerinin değiştirilmesidir. Üniversite
dışından, çok iyi yetişmiş bir bilim insa-
nının herhangi bir akademik kadroya atan-
ması olanaklımıdır? sorusuna verilecek ya-
nıt çok önemlidir. Kanımızca, Türki-
ye’de üniversitelerde görev alacak nitelikte
yeterince yetişmiş beyin olmasına karşın,
mevcut kapalı sistem nedeniyle, bu kişi-
lerin bizi nasıl olsa kabul etmezler dü-
şüncesinde oldukları görüşündeyiz.

PROF. DR.
Erkan Rehber 

Türkiye’de 
bilim insanı 
olmak!
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Rusya’nın�hazır�giyim�üretiminde�ilerleme�kaydettiğine�dikkat�çeken�Dosso�Dossi
Holding�CEO’su�Eraslan,�‘Beş�ile�yedi�sene�sonra�Laleli,�Osmanbey’in�önemi
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RECEP ERÇİN / MOSKOVA

RUSYA Federasyonu ve Türki
Cumhuriyetler başta olmak
üzere, tatil ve alışverişi bir-

leştirerek bölgedeki hazır giyim alı-
cılarını ülkemizde ağırlayan Dosso
Dossi organizasyonu Moskova’da
fuar düzenledi. Onlarca butik sa-
hibi hazır giyim alıcısının
katıldığı etkinliğe Rus
üreticiler de davet
edildi. Yurt dışın-
da Azerbaycan
Bakü ve Kaza-
kistan Alma-
tı’dan sonra
Rusya’nın
b a ş k e n t i
Moskova’da
düzenli fuar
organizasyonu-
nun ilk adımını at-
tıklarını belirten
Dosso Dossi Holding
CEO’su Hikmet Eraslan,
devletten bir kuruş destek almadan
düzenledikleri fuarlar sayesinde beş
bin olan katılımcı sayısını kısa vade-
de yüzdee 20, orta vadede yüzde 50
artırmayı amaçladıklarını bildirdi.

TÜRK MALLARI 
RAĞBET GÖRÜYOR

Organizasyonun davetlisi olarak
bir grup gazeteci ile birlikte katıldı-
ğımız etkinlikte sohbet ettiğimiz Hik-
met Eraslan, her yıl Antalya’da iki kez
düzenledikleri hazır giyim alım fu-
arlarını dış ülkelere de açma neden-

lerini şöyle özetledi: Ruslar’ın Sovyet
döneminden kalma bir alışkanlıkla-
rı var. Butik sahipleri, Sadovod’a sa-
bahın erken saatlerinde gelip ürün-
leri buradaki toptancılardan alıyorlar.
Pazarda incelemlerde bulunduğu-
muzda gördük ki Türk malları satılı-

yor. Bizim onlara sattığımızın üç katı
fiyata pazarda ürünlerimiz alıcı bu-
luyor. Burada fuar yapmamızın ama-
cı İstanbul’a gelmeyen veya geleme-
yen alıcıların ayağına gidip Türk
ürünlerini doğrudan pazarlamak ve
Dosso Dossi sistemine dahil etmek.
Bir defa dahil olup memnun kaldılar
mı, sonrası zaten geliyor. Bir de Rus-
ya ve bölgedeki üreticiler hazır gi-
yimde aşama kaydettiler. Yakında La-
leli, Osmanbey piyasasının önemi

azalacak. Bu yüzden pazar kaybet-
memek için şimdiden onların ayağı-
na gitmeye karar verdik. 

‘DÜNYANIN EN PAHALI
FUARIYIZ’

Daha önce ihracatçılar birliği bün-
yesinde düzenlenen fuarlara katıl-

dıklarını ancak bu sefer Dosso
Dossi olarak bir fuar dü-

zenlediklerini belirten
Hikmet Eraslan,

“Hazır giyimde
yaklaşık beş mil-

yar dolarlık bir
bavul ticareti
var. Biz bu-
nun 50 mil-
yon dolarını
Dosso Dossi

ile kayıt içine
alıyoruz. Ve bu-

güne kadar devlet-
ten bir kuruş destek al-

madık. 15 yıl önce Antal-
ya’da 45 müşteri ve 300-400 bin

dolarlık ciro ile işe başladık. Bugün
45-50 milyon dolara geldik. Sisteme
her üreticiyi ve her müşteriyi dahil et-
miyoruz. Çünkü bizde karşılıklı güven
esas” diye konuştu. 

“Almatı’da üçüncü fuarı yapaca-
ğız ve şu anda sektör özelinde ora-
nın en büyük fuarı konumuna gel-
dik” bilgisini veren Hikmet Eraslan,
metrekare anlamında bakıldığında
sektör anlamında dünyanın en pahalı
fuarını yaptıklarını, 40 metrekare ka-
relik alanın bin dolara eş değer ol-
duğunu söyledi.  

Rusları Uludağ’a
davet etti

MOSKOVA’da geçen hafta içerisinde dü-
zenlenen ve dört gün süren fuar organizas-
yonunun son günü müşterilere özel bir
etkinlik düzenlendi. Moskova’nın en yüksek
binasının 84. katında yapılan etkinlikte Rus
hazır giyim alıcıları bu yıl Bursa Uludağ’da
yapılacak fuara davet edildiler. 

Dosso Dossi CEO’su Eraslan, “200 ayrı şe-
hirden gelen ve her biri ülkelerinde önemli
tekstil toptancısı olan alıcılarımızla artık bir
aile gibiyiz. Biz nereye gidersek bu beş bin
kişi bizimle gelmeye devam edecek. An-
talya’dan sonra tekstil pazarlamanın ikinci
adresi yapacağımız Bursa Uludağ’a gelmek
için sabırsızlanıyorlar. Tabiri caizse ‘dağ ba-
şına bile çıksak’ beş bin kişi bizimle birlikte
olacak. Amacımız bu sayıyı yurt dışı atakları-
mızla altı bine ulaştırmak” dedi.

Ekipler 
30 ülkede
çalışıyor!

“BUSİNESS Holiday” konsepti altında
Türkiye’nin en büyük hazır giyim pazar-
lama organizasyonu olarak kabul edilen
Dosso Dossi Fashion Show ile amaçlarının
“Made in Turkey etiketini çok daha geniş
coğrafyaya taşımak” olduğunu kaydeden
Hikmet Eraslan, Moskova Crowne Plaza’da
27-29 Ağustos tarihleri arasında yaptıkları

fuarı kalıcı hale getireceklerini bildirdi. Şu
ana kadar 28 ayrı organizasyon yaptıklarını
ve yaklaşık beş bin kişiden oluşan sadık bir
yabancı müşteri kitlesi oluşturduklarını be-
lirten Hikmet Eraslan, “Ağırlıklı olarak Rus
coğrafyasının oluşturduğu 30 ülkede pa-
zarlama ekiplerimiz sürekli saha çalışması
yapıyor” dedi. 

TÜRK hazır giyim ve konfeksiyoncular Al-
manya’ya 5 milyar dolarlık ihracat hedefliyor.

Her 10 Alman’dan birini giydiren sektör, 3-
5 Eylül 2019 günlerinde düzenlenecek Munich
Fabric Start Sourcing Fuarı’na katılarak Al-
manya’daki pazar payını arttırmak için ürün-
lerini sergileyecek.

Tekstil sektöründe dünyanın en büyük

fuarı olan Munich Fabric Start Fuarı ile aynı
fuar alanında ilk kez düzenlenecek olan Mu-
nich Fabric Start Sourcing Fuarı’na katıla-
cak olan Türk konfeksiyon sektörü, 2018
yılında 3.2 milyar dolarlık ihracat yaptığı Al-

manya’ya 2023 yılında 5 milyar dolar ihracat
hedefliyor.

Türkiye Milli Katılım Organizasyon Ege Ha-
zırgiyim ve Konfeksiyon İhracatçıları Birliği ta-
rafından yapılacak fuarla ilgili Ege Hazırgiyim

ve Konfeksiyon İhracatçıları Birliği Yönetim Ku-
rulu Başkanı Burak Sertbaş, “Almanya paza-
rına yakınlık avantajımızı kullanarak, kendi
koleksiyonlarımızı pazarlayarak 2023 yılında 5
milyar dolar ihracat rakamına ulaşmayı he-
defliyoruz. Munich Fabric Start Sourcing Fua-
rı bu hedefe ulaşmamızda itici rol oynayacak”
diye konuştu.

Hedef: Almanya’ya 5 milyar dolar ihracat



GARİP BALÇAK

KÜLTÜR Bilimleri Akademisi Başkanı
Prof. Dr. Kemal Üçüncü, Trabzon’da ku-
rulması planlanan Yatırım Adası için yeni bir
model önerdi. Üçüncü, Teknokent bölge-
sinin “Trabzon Teknokent Endüstri Bölge-
si” ismiyle planlanması, bölgenin yazılıma,
yüksek teknolojiye, savunma sanayii, bi-
yoteknoloji ve ilaç sanayii alanlarına daya-
lı bir ihtisas bölgesi olması gerektiğini söy-
ledi.

Kemal Üçüncü’ye göre ‘Trabzon Tek-
nokent Endüstri Bölgesi olarak planlanmalı,
belirtilen bölgeye; KTÜ, ODTÜ, İTÜ ve Bil-
kent üniversiteleri teknokentlerini ortaklık
modeliyle taşıyarak bölge, Tekno-Yazılım-
Savunma Sanayii İhtisas Endüstri Bölgesi ha-
line getirilmeli’. Üçüncü, bu alana özgü bir
kamu şirketi teşkil edilmesini önerdi: “Kamu
şirketi, özel ve/veya yabancı işbirliğiyle
gündeme getirilecek Araştırma Geliştirme
(Ar-Ge) projelerine belli bir oranda serma-
ye desteği veya ortaklık sağlamalıdır.”

Bunun için belediye imar rantlarına ko-
nulacak düşük bir vergi ile muazzam bir kay-
nak oluşturulabilir. İşsizlik fonu ortak edi-
lebilir.

AVRASYA’NIN ALTERNATİFSİZ
LOJİSTİK KORİDORU

Üçüncü, ihtisas alanının demiryoluyla Av-
rasya pazarına entegrasyonuna dikkat çek-
ti. Üçüncü, Birleşmiş Milletler Asya Pasifik
komisyonu 2017 Raporu’nda da geçen ti-
caret yolunun önemini şu ifadelerle anlat-
tı: “Samsun- Hopa- Batum demiryolu ive-
dilikle tamamlanmalıdır. Bu hattın ta-
mamlanmasıyla birlikte bütün Avrasya’nın
alternatifsiz en avantajlı lojistik koridoruna
bu pazarla entegre olunur. Birleşmiş Milletler
Asya Pasifik komisyonu 2017 Raporu’nda
da Orta Koridor olarak adlandırılan bölge-

ye ilişkin perspektif, stratejiler ve planlamalar
bu yöndedir. Bu sayede, Bağımsız Devlet-
ler Topluluğu (BDT), Karadeniz Ekonomik
İşbirliği Örgütü (KEİ), Şanghay ve Asya Pa-
sifik Ekonomik İşbirliği (APEC) pazarlarına
doğrudan erişim imkanı kazanılır. Trabzon,
Doğu Karadeniz Bölgesi ve Türkiye bu pers-
pektifi ıskalamamalıdır.

AVRASYA KEYFİ TERCİH
DEĞİLDİR

“Bu şekilde Sayın Dışişleri Bakanı Ça-
vuşoğlu’nun belirttiği Avrasya’ya açılımının
stratejik ve ekonomik ayakları güçlü bir bi-
çimde hayata geçirilmiş olur. 21’inci yüzyılda
Avrasya bir keyfi tercih değil stratejik, jeo-
politik bir zorunluluktur. ABD bile bu alan-
daki gelişmeleri görerek Avrasya’ya yönel-
mektedir. ABD’nin, Kafkasya ve Hazar’ı ön-
celikli çıkar alanı olarak ilan ettiği tarih
2002’dir.”

YATIRIMCILARI TEŞVİK EDİCİ
MADDELER

Bölgenin cazibe merkezi olabilmesi ve ya-
tımcıları çekmesi için alınması gereken

tedbirleri, Asya Modeli’nde de uygulanan
muafiyetler ve teşvik edici hamleleri birlik-
te değerlendiren Üçüncü, teşvik için şu öne-
rilerde bulundu:

� Sermaye koşulu olmadan işlemlere
başlanabilir.

� Tüm yabancı kişi ve kurumlar şirket ku-
rabilir.

� Tüm kuruluş hizmetleri, gümrük,
bürokratik işlemler tek bir merkezde ya-
pılmalı.

� İlk 5 yıl tam muafiyet sonrasında sa-
dece kurumlar vergisi uygulanarak diğer ver-
gilendirmelerden muaf tutulabilirler.

� Sanal ofis oluşturabilme imkanı sağ-
lanabilir.

� Kuruluştan sonra Türkiye Cumhuriyeti
şirketi unvanı kazanılabilir.

� İthalat vergisi ödemeden depolama,
teşhir imkanı sağlanabilir.

� Türkiye’deki alıcılara doğrudan top-
tan veya perakende satış hakkı tanınabilir.

� E-ticaret ve ithalat vergisi alınmayabilir.
� İhracat vergisi ödemeden reexport yap-

ma imkanı tanınabilir.

AYDINLIK / ANKARA

DOĞALGAZA bir ay içinde yapı-
lan önce yüzde 15, sonra yüzde
14.90’lik iki yüksek zam toplumun

tüm kesimlerinde tepkiye neden oldu. Sa-
nayiciler durgunluk yaşanan bir dönem-
de girdi maliyetlerinde yaşanan artışın sa-
nayiciyi daha da zora soktuğunu kayde-
derken, sanayinin temel girdileriyle ilgi-
li alınacak kararların kendileri ile müza-
kere edilmesini istediler.

İSO: ÜRETİM EKONOMİSİNE
ZARAR VERECEK

İstanbul Sanayi Odası (İSO) Yönetim
Kurulu Başkanı Erdal Bahçıvan yaptığı
yazılı açıklamada, zam kararının, sanayi-
cilerle istişare ederek gözden geçirme-
sinde her açıdan fayda gördüklerini be-
lirtti. Bahçıvan, “Şimdi, 1 Eylül 2019’dan
geçerli olmak üzere yüzde 14.90 daha zam
yapıldığını öğrenmiş bulunuyoruz. Eko-
nomik dengelerin oluşması açısından,
dış konjonktürdeki gelişmelere bağlı ola-
rak zaman zaman fiyat ayarlamaları yap-
ma gereğinin farkındayız. Fakat daha ön-
ce de yaşadığımız gibi, bu fiyat ayarla-
malarına sanayiciler olarak bir hazırlık za-
manının tanınmadan, sanayiciyle istişare
edilmeden yapılmasını doğru bulmuyo-
ruz” değerlendirmesini yaptı. Bahçıvan,
“Bu konuda ilgili bakanlığımız ile birçok
defalar istişareler gerçekleştirdiğimiz hal-
de, aynı tutumun devam ettiğini görüyo-
ruz. Bu bağlamda zamların gece yarısı ve
hafta sonlarına denk getirilmesini de
üzücü buluyoruz. Bu zamlar üretim eko-
nomisine zarar verebileceği gibi destek ol-
duğumuz enflasyonla mücadele progra-
mı ile de bağdaşmamaktadır”  dedi.

ASO: ÜRETİMİN ÖNÜ AÇILMALI

Ankara Sanayi Odası (ASO) Başkanı

Nurettin Özdebir de doğalgaza yapılan
yüksek zammı eleştirdi. Doğalgaza ya-
pılan yüksek zamların üretimi olumsuz
etkileyeceğini vurgulayan Özdebir, şun-
ları söyledi:

“Şu anda Avrupa’daki durgunluğa
rağmen üretim açısından bazı olumlu ge-
lişmeler var. Dünyanın birçok ülkesinden
talepler gelmeye başladı. Bu fırsatı iyi de-
ğerlendirmeliyiz. Fırsatı iyi değerlendi-
rirsek krizi daha az zararla atlatabiliriz.
Şu anda cari fazla veriyoruz. Bu ekono-
minin çok iyi olmasından değil, üretim-
sizlikten kaynaklanıyor. Üretimin önü-
nü açacak, üretimi canlandıracak ko-
şulları sağlamamız lazım. Sanayinin te-
mel girdilerine yüksek zam iyi olmadı.”

KSO: RAKİPLERİMİZİN
MALİYETLERİ ÜZERİNE
ÇIKMAYALIM

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Başka-
nı Ayhan Zeytinoğlu üretim maliyetle-
rini arttıracak zamların üretimi olumsuz
etkilediğini hatırlatarak, şunları söyledi:
“Yurtdışından ithal edilen ürünleri dev-
letin sübvanse etmesine karşıyız. Ancak
üretimde rakiplerimizle eşit koşullara sa-
hip olmamız gerekir. Enerji maliyetimiz
rakiplerimizin enerji maliyetlerinin üs-
tüne çıkarsa  bu tehlikeli sonuçlar do-
ğurur. Uluslararası piyasalarda başka ül-
kelerin mallarıyla rekabet edebilmemiz
için en azından koşullar eşit olmalıdır.”

THD: KRİZİN FATURASI 
HALKA KESİLİYOR

Doğalgaz zamlarına tüketicilerden
de tepki geldi. İktidarın yerel seçimler ön-
cesi “doğalgaza zam yapmayacakları” sö-
zünü verdiğini ancak seçimlerden sonra
zamlarının peş peşe geldiğini vurgulayan
Tüketici Hakları Derneği (THD) Genel
Başkanı Turhan Çakar doğalgaza yapı-

lan zamların milyonlarca vatandaşı  mağ-
dur edeceğini  kaydetti. Çakar, Aydınlık’a
yaptığı açıklamada şu görüşleri savundu:

“Seçimler biter bitmez zam yağmuru
başladı. halkın temel ihtiyaçlarının ta-
mamı zamlandı. Halkın esas ihtiyacı
olan gıdada birçok üründe zam oranı yıl-
başından bu yana yüzde 30’un üstünde.
Çaya, şekere, ... her şeye zam geldi. Do-
ğalgaz zammı çok yüksek oldu. Vatandaş
bu kış yeniden battaniye ile ısınmaya dö-
necek. Bu zam diğer ürünlerin fiyatları-
nı da etkileyecek ve yeni zamlar gelecek.
Başta enerji olmak üzere ekonomide iz-
lenen politikaların hızla değiştirilmesi ar-
tık zorunlu hale gelmiştir. Aksi halde va-
tandaşı, tüketicileri daha zor günler
beklemektedir.”

VATANDAŞLARDAN TEPKİ

Doğalgaza zam haberi sonrası Ay-
dınlık’a konuşan vatandaşlar, son zam-
lardan sonra kış aylarında doğalgazla ısın-
mak yerine battaniyelerle ısınacaklarını
söylediler. Emekli Hatice Savur, “Ben ve
eşim emekliyiz. Aldığımız maaş ortada.
Seçimden sonra iğneden ipliğe zam gel-
di. Doğalgaza yapılan zam ciddi boyut-
ta. Şimdiden üşümeye başladık. Kış ay-
larında ne yapacağımız düşünüyoruz.
Yalnızken bir odada battaniyenin altın-
da oturabiliriz. Ama çocuklarımız, to-
runlarımız gelince ne yapacağız” ifade-
lerini kullandı.

Eşi çalışmayan Mehmet Kıvrak da
Aydınlık’a yaptığı açıklamada, “Ben iş-
çiyim. Eşim de çalışmıyor. Son aylar-
da çaydan şekere, elektrikten doğal-
gaza, tüm temel tüketim maddeleri-
mize zam geldi. Zam oranı da öyle az
buz da değil. Üstelik bir de kirada otu-
ruyoruz. Şu anda Eylül ayındayız. Kış
yaklaşıyor. Üstümüze kabus çöktü”
tepkisini verdi.
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Y
AZIYA bir özürle başlamak istiyorum.
Gazetemizde 26 Ağustos 2019 Pazar-
tesi günü yayınlanan “Amerika Birleşik

Devletleri’nde Sebze - Meyve Tüketimi” baş-
lıklı yazının dayandığı kaynak yer almamıştır.
Gönderilen makalede dipnotu olarak yer alan
kaynak gazetenin basımı sırasında gözden kaç-
mıştır. Hata farkedilince makalenin elektronik
ortamdaki versiyonunda düzeltme yapılmıştır.
Okuyucularımızdan, değerli çalışmalarından ya-
rarlanılan araştırıcılardan ve makalenin yer al-
dığı saygın bilimsel dergi California
Agriculture’dan özür dileriz. 

Söz konusu kaynak:
Patricia B. Crawford ve diğ. “UC ANR re-

searh informs, influences and strengthens fruit
and vegetable programs and and policies”, Ca-
lifornia Agriculture, January - March 2019,
Volume 73 Number 1, p 19-24. olarak zikre-
dilmiştir.

Kısa bir özet yaparak söz konusu makale-
den aktarılan bilgileri anımsatmakta yarar var-
dır.

Amerika Birleşik Devletleri halen dünya
ekonomisinin lideri konumunu korumaktadır.
Dünyanın en fazla gıda maddesi ihraç eden
devletidir. Tohum, gübre, tarım ilaçları, tarım
makineleri gibi tarımın en temel girdilerinin ih-
racatında da önemli bir yere sahiptir.Yüzöl-
çümü çok geniş olup çeşitli iklime sahip
bölgeleri de vardır. Bilim ve teknoloji açısından
ileridir. 

Böyle bir yerde nüfusun yüzde 14’ünü oluş-
turan yaklaşık 45 milyon kişinin gıda yardımı
alarak    yaşamını sürdürüyor olması şaşırtıcıdır.
Nüfusun sadece yüzde 20’sinin yeterli miktarda
sebze - meyve tüketiyor olması şaşırtıcıdır. Ka-
liforniya gibi Akdeniz iklimine sahip, engin bir
eyalette bile  sebze meyve tüketiminin yeter-
sizliğinden kaynaklanan sorunlar olması hay-
retle karşılanmıştır. 150 yılı aşan geçmişe sahip
Kalifoniya Üniversitesi’nin Tarım ve Doğal
Kaynaklar Fakültesi’nin 1946’dan beri yayın-
lanan resmi yayın organı California Agricultu-
re’da yer alan bilimsel makele inandırıcıdır.

Üretilmeyen bir şey tüketilemeyeceğine
göre, gıdanın üretilmiş olması önemlidir. Ancak
kapitalist düzende gıda maddeleri bir meta ola-
rak alınıp satılmaktadır. Anlaşıldığı kadarıyla ye-
terli parası veya geliri olmayanlar gıdaya
erişememektedir. Bir anlamda bolluk içinde
yokluk çekilmektedir. Obezitenin ABD’de
önemli bir sağlık sorunu olduğu da belirtilmek-
tedir. Diğer bir anlatımla bazıları da aşırı ve yan-
lış beslenmektedir.

Servet ve gelir dağılımının bozuk olduğu, iş-
sizliğin yaygın olduğu yerlerde insanlar en
temel ihtiyaçlarının başında gelen gıdaları bile
temin edemez duruma düşmekte ve sağlık so-
runlarıyla karşılaşmaktadır. Aile bağlarının ve
dayanışma duygularının zayıf olması sorunu pe-
kiştirmektedir. Gökdelenlerin gölgesinde kim-
sesiz ve evsizler bulunmaktadır. Hayır kurumları
ve resmi kuruluşların katkılarıyla kıt kanaat ya-

şayabilen insanların sayısı hiç de az gözükmü-
yor. “Elden gelen öğün olmaz, o da vaktinde
gelmez” atasözü geliyor aklımıza. 

Belki şaşıra-
caksınız ama
sebze - meyve tü-
ketimi açısından
Tü r k i y e ’ d e k i
durum çok daha
iyi gözüküyor.
Aşağıdaki çizel-
gede Türkiye İsta-
tistik Kurumu
verilerine dayana-
rak hesaplanmış
olan 2011-2013
yıllarını kapsayan
üç yıllık kişi başına
ortalama sebze
tüketimi verilmiş-
tir.  

Bu çizelgede
TÜİK tarafından
kaydı tutulan seb-
zeler yer almakta-
dır. En fazla
tüketilen domates
olup tek başına
üçte birden fazla-
sını oluşturmakta-
dır. Bunu karpuz, biber, kuru soğan ve kavun
izlemektedir. Hıyar, patlıcan ve fasulye de
önemlidir. Dikkat edilirse çizelgede patates yer
almamaktadır. Patates tarla bitkilerinden olup
nişasta ve şeker bitkileri grubunda yer almak-
tadır. Dış ülkelerde nişasta ve alkol üretimi başta
olmak üzere daha çok endüstriyel amaçla ye-
tiştirildiği için bu şekilde sınıflandırılmaktadır.
Bizde yemeklik olarak kullanımı daha önemli-
dir. 

Maydanoz, dereotu, tere, reyhan gibi yeşil-
likler, brokoli, şalgam, pancar, bal kabağı, en-
ginar, kuşkonmaz yoktur. Isırgan, turp otu
(hardal), radika, şevketi bostan, sirken, madı-
mak, ebegümeci gibi yenebilen otlar da yok-
tur. Bunlar eklenecek olursa rakam çok daha
yukarılara çıkar. 

Amerikalılar sebze ve meyveleri hacim ola-
rak ölçerken biz ağırlık olarak ölçmekteyiz.
Taze sebzeler suda yıkanırken onların suyun
üzerinde kaldığına dikkat etmişsinizdir. Bu yo-
ğunluğın 1’den az olduğunu gösterir. Bu du-
rumda kilogram hacme çevrildiğinde rakam
büyüyecektir.

Amerikalılar günde 592 mililitre ya da yak-
laşık yarım kilo sebze tüketimini özendirmeye
çalışırken bizim sebze tüketimi bunun iki mis-
line yakındır. Meyve tüketimi de 90 kilogramın
üzerindedir. İstatistiklerin doğruluk derecesi tar-
tışılabileceği gibi ortalama değerlerin aldatıcı
olabileceği de akılda tutulmalıdır. Ama eldeki
verilere göre halkımızın Amerikalılara göre
daha sağlıklı beslenmekte olduğunu söyleyebi-
liriz.

Prof. Dr. 
Cengiz
ÇAKIR

cakircengiz@hotmail.com

Sebze-meyve
tüketimi

bakımından
karşılaştırma

Sebze Türleri Tüketim 
(kg/y�l)
Bakla (taze) 0,49
Bamya       0,43
Bezelye   1,39
Biber 21,74
Domates 112,55
Havuç 6,61
H�yar 18,89
Ispanak 2,55
Kabak (sak�z) 3,55
Karpuz 45,06
Kavun 19,27

Kuru so�an 21,64
Kuru sar�msak 0,79
Lahana 7,53
Patl�can    9,64
P�rasa      2,67
Semizotu 0,07
Fasulye 7,17
Taze so�an 1,74
Turp 1,80
Sebze Toplam 290,54

HEM VATANDAŞ, HEM SANAYİCİ İSYANDA
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Trabzon ‘Yatırım Adası’ndan
Avrasya pazarına

Kemal
Üçüncü

Yeni mahsül piyasayı rahatlattı
GAZİANTEP’te “yok yılı” olması nedeniyle fi-

yatının yükselmesi beklenen Antep fıstığında ye-
ni mahsulün pazara gelmesi piyasayı rahatlattı.

Gaziantep Fıstık Sanayicileri Derneği Başkanı
Neşet Uçar, fıstıkta diğer bazı tarımsal ürünler-
deki gibi ürünün bol olduğu, hiç olmadığı ya da
az olduğu yılların “var yılı” veya “yok yılı” diye ni-
telendirildiğini anlattı.

Uçar, şöyle konuştu: “Geçen sene biz ve ilgi-
li kurumlarca Antep fıstığı rekoltesi 220 bin ton
civarında tahmin edildi. Bu sene de ‘yok yılı’ di-
ye adlandırılmasına rağmen yaklaşık 70-75 bin ton
Antep fıstığı rekoltesi tahmin ediliyor. Bu sene
insanları paniğe kaptıran yağışların çok olması ve
ürünün 15 gün geç toplanması, geç hasat edil-
mesiydi. Tabii geçen sene biraz ihracat da oldu.
Dünyada fıstık üreten İran gibi, Amerika gibi ül-
kelerde ürünün olmaması bizim, özellikle en-
düstriyel olarak ihracatımızı artırdı. Geçen yıl, yak-
laşık olarak 15 bin tonla, 20 bin ton arası Antep
fıstığı içi ihraç edildi.”

‘İHRACATTAN UMUTLUYUZ’

Son bir haftada yeni ürünün tamamen paza-
ra gelmesiyle biraz rahatlama yaşadıklarını ifa-
de eden Uçar, şunları kaydetti:

“Bizi sevindiren tarafı ilk sezon dökümünde

fiyatlar yukarıya çıktı. Dolayısıyla bu fiyatların bu
derecelere gelmesinden çiftçimiz faydalandı.
Stokçu veya fırsatçılara o kadar fırsat kalmadı. An-
tep fıstığı iç tüketimi yaklaşık olarak 70 bin ton
ile 90 bin ton arası. Bu sene mahsul olmasaydı bi-
le geçen senenin mahsulü bize yeterliydi. Geçen
yıldan yaklaşık olarak bizim tahminlerimiz 100 bin
ton civarında ürün daha depolarda duruyor.
Bunlar da zaman içerisinde piyasaya sürülecek.
Zaten geçen yıldan ürünün olması piyasayı ra-
hatlatıyor. Son bir haftada yeni ürünün de piya-
saya yeterince gelmesi, 15 gün gecikmeye rağmen
gelmesi piyasayı biraz rahatlattı. Dolayısıyla da
bu sene 70, 75 bin ton da yeni ürün var. Yeterince
ihracatın da olacağına inanıyorum ve bizim ürü-
nümüz rahat bir şekilde tüketiciye ulaşacaktır di-
ye düşünüyorum.”

Güvenlik sağlandı arıcıların yüzü güldü
ENGİN florasıyla arıcıların akı-

nına uğrayan Muş’ta hasat dö-
nemine girildi. 70 bin gezgin
ve 50 bin yerli olmak üzere
120 bin arılı kovanın bulun-
duğu Muş’ta, arıcılar üretilen
balların sağımını yapıyor. Arı-
cılar, 700 bin ton bal bekliyor.
Muş Arı Yetiştiriciliği Birliği Baş-
kanı Fırat Pekbay, 10 milyon liralık bir ge-
lir hedeflediklerini söyledi. Yaylalarda güvenli-
ğin sağlanmasıyla birlikte arıcılıkta önemli ge-
lişmelerin sağlandığını kaydeden Pekbay, “Böl-
genin huzura kavuşmasıyla beraber, mevcut iş-

letmelerimiz rakımı yüksek olan yay-
lalarımızda üretimlerini yaptı.

Şimdi de bal hasadını yapıyo-
ruz” dedi.

Bu yıl 200 arılı kovan ile
üretim yaptığını belirten Ek-

rem Demir, çok kaliteli bir
bal elde ettiklerini belirtti. Demir,

“Muş bölgesindeki balları diğer bal-
lardan ayıran en büyük özelliği; geven ve ke-

kik balı olmasıdır. Bu da bir sürü hastalığa şifa-
dır. İnşallah müşterilerimizde bundan faydala-
nacaktır. Bu yıl elde edilen verim oldukça kali-
telidir” diye konuştu.
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RUSYA SAVUNMA BAKANLIĞI:

ABD saldırdı 
ateşkes bozuldu
Erdoğan�ve�Putin’in�Moskova�görüşmesinde�İdlib�konusunda�
ortak�mesajlar�vermesinin�ardından�ABD’den�gerilimi�artırıcı
hamleler�geldi.�Rusya,�Suriye’nin�ateşkes�ilan�ettiği�bölgede�
ABD�tarafından�hava�saldırısı�düzenlendiğini�duyurdu
HABER MERKEZİ

RUSYA Savunma Bakanlığınca,
ABD’nin Rusya veya Türkiye’ye
bildirimde bulunmadan İdlib’e

hava saldırısı yaptığı bildirildi.
Bakanlığın, Suriye’deki Tarafları Uz-

laştırma Merkezi’nden yapılan açıkla-
mada, 31 Ağustos’ta Moskova saatiyle
15.00’te İdlib bölgesinde Maarrat Misrin
ve Kafr Haya yerleşim birimleri arasına
ABD’nin hava saldırısı düzenlediği be-
lirtildi.

ABD’nin bu saldırıyla daha önce va-
rılan tüm mutabakatları ihlal ettiğini
vurgulayan Merkez, saldırı sonucunda çok
sayıda can kaybının ve geniş çaplı yıkımın
meydana geldiğini bildirdi.

ABD’nin İdlib’de ateşkesin sürmesi-
ni tehlikeye attığı ve birçok alanda da ateş-
kesi bozduğu vurgulanan açıklamada,
“ABD, İdlib’de planladığı eylemler hak-
kında Rus veya Türk tarafına bildirimde
bulunmadığı için yapılan saldırılar, önceki

tüm anlaşmaların ihlaline neden
oldu” ifadelerine yer verildi.

Amerikan tarafından saldırının
El Kaide hedeflerine yönelik ol-
duğu açıklaması yapıldığını anım-
satan Merkez, açıklamada şu ifa-
delere yer verdi: “ABD, İdlib ge-
rilimi azaltma bölgesindeki ateşkes
rejiminin korunmasını tehlikeye
attı, bazı bölgelerde ateşkesi ihlal
etti. Washington’un Rusya ve Su-
riye’ye İdlib’de hava gruplarını
keyfi olarak kullanma konusunda
sürekli suçlama yönelttiği dikkate
alındığında, ABD’nin bu eylemle-
ri anlaşılmaz. ABD’nin bombardı-
manı nedeniyle silahlı gruplar ta-
rafından düzenlenen saldırılara rağ-
men Suriye ordusu, gerilimi azaltma
bölgesinde en kısa sürede barışçıl çözüm
bulunması için ateşkes rejimini sürdürü-
yor.”

İdlib Gerginliği Azaltma Bölgesi’nde,
önceki sabah saat 06.00 itibarıyla Rusya

ve Türkiye’nin inisiyatifiyle Suriye aske-
ri birliklerinin ateşkes ilan ettiği hatırla-
tılan açıklamada, ateşkesin başlamasın-
dan itibaren Rus Hava-Uzay Kuvvetle-
ri ve Suriye Hava Kuvvetleri’nin İdlib üze-
rinde uçuşlarını sona erdirdiği belirtildi.

ABD Merkez Kuvvetler Komutanlı-
ğı (CENTCOM), “İdlib’in kuzeyinin te-
rör örgütü El Kaide militanları için gü-
venli bölge haline geldiğini” gerekçe
göstererek, bu noktaya yönelik hava sal-
dırısı düzenlendiğini duyurmuştu.

ABD Merkez Kuvvetler Komutanl���’n�n bas�n ofisinin duyurdu�u

hava sald�r�s�, amatör kameralara yans�d�. Görüntülerde 

sald�r� sonucu baz� sivillerin de yaraland��� görüldü.

PKK’nın çatı örgütü olan Su-
riye Demokratik Meclisi
(SDM)’nin Eş Başkanı Emine
Ömer, Suriye Hükümeti’nin Tür-
kiye’nin Fırat’ın doğusuna yöne-
lik olası bir harekatını
desteklediğini söyledi.

Amerikanın Sesi’ne konuşan
Emine Ömer, Suriye Hükümeti ile temasla-
rına ilişkin olarak “Rejim, siyasi bir çözüme
henüz hazır değil” ifadelerini kullandı.

Şam’ın, Türkiye’nin Fırat’ın doğusuna yö-
nelik bir harekatını desteklediğini kaydeden
Ömer, “Rejimin beklentisi, Türkiye’nin Roja-
va’ya (Suriye’nin kuzeyi) saldırması ve bizim
zayıf düşürülerek rejimin tüm şartlarına tes-
lim olmaya mecbur kalmamızdır. Biz bunu
kabul edemeyiz” ifadelerini kullandı.

PKK/PYD: Suriye’nin beklentisi 
Türkiye’nin bize saldırması

Putin güvenlik kaygısını 
meşru görüyor

LAVROV’DAN SURİYE’DE GÜVENLİ BÖLGE AÇIKLAMASI:

TÜRKİYE ve ABD’nin var-
dığı Suriye sınırında güvenli
bölge kurulmasını öngören mu-
tabakatı değerlendiren Rusya
Dışişleri Bakanı Sergey Lavrov,
Suriye’nin kuzeydoğusunun
farklı bir bölge olduğunu be-
lirterek, Rusya Devlet Başkanı
Vladimir Putin’in Türkiye’nin
buradaki güvenlik çıkarlarını
meşru bulduğunu anımsattı.

Rusya Dışişleri Bakanlı-
ğı’ndan yapılan açıklamaya
göre, Rus devlet kanalı Rossi-
ya-1’de yayınlanan ‘Moskova.
Kremlin. Putin’ programının
konuğu olan Lavrov’a “Suri-
ye’de ortak Amerikan-Türk gü-
venli bölgesi kurulacağına dair
haberler Moskova’yı rahatsız et-
miyor mu?” sorusu yöneltildi.

Lavrov, “Burası, Suriye’nin
farklı bir bölümü, kuzeydoğu.
Türkiye Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan, Ankara’nın
orada güvenlik çıkarlarını temin
etmek istediğini söyledi. Devlet
Başkanı Putin, bu çıkarları ke-
sinlikle meşru bulduğumuzu
ve ilk olarak Suriye’nin ege-
menliğine ve toprak bütünlü-
ğüne saygı gösterilmesini ön-
gören bu mutabakatın başa-
rıyla ulaşmasını desteklediği-
mizi doğruladı” yanıtını verdi.

Programın sunucusu, 17 Ey-
lül 2018’de Rusya ve Türkiye
arasında yapılan Soçi Mutaba-
katı’nın üzerinden çok uzun
zaman geçtiğini anımsatarak,
Lavrov’dan bu mutabakatın
hayata geçirilme olasılığı ko-

nusundaki görüşlerini de sordu.
Putin’in Erdoğan’la düzen-

lenen basın toplantısında bu
mutabakatın geçerliliğini ko-
ruduğunu söylediğini hatırlatan
Lavrov, “Rusya ve Türkiye li-
derleri, mutabakatın uygulan-
masına imkan sunacak somut
adımlar üzerinde anlaşma sağ-
ladı” dedi.

KAYMAKAM’DAN
ÜS BÖLGESİNE 

ZİYARET Terörle anılan yayla huzura kavuştu
BEYTÜŞŞEBAP Kaymakamı İsma-

il Pendik, bölgenin güvenliğini sağlamak
amacıyla Faraşin Yaylası’nda kurulan üs
bölgesini ziyaret etti.

Beraberinde İlçe Jandarma Komando
Alay Komutanı Tahsin Saruhan ile 2 bin
625 rakımlı Faraşin Yaylası askeri üs böl-
gesinde incelemelerde bulunan Pen-
dik, mevzilerde nöbet tutan askerlerle gö-
rüşerek bir süre sohbet etti.

Çalışmalarla ilgili bilgi alan Pendik, gece
gündüz demeden tüm iklim koşulların-
da görev yapan askerlere teşekkür etti.
Pendik, burada yaptığı konuşmada,
geçmişte terörle anılan Faraşin Yaylası’nın

güvenlik güçlerinin başarılı operasyon-
larından sonra teröristlerden temizlene-
rek, huzura kavuştuğunu belirtti.

Artık vatandaşların burada huzur içe-
risinde hayvancılık ve tarımla uğraşarak
gelir elde ettiklerini dile getiren Pendik,

“Devletin birliği ve bütünlüğü ile va-
tandaşın huzuru için gece gündüz de-
meden zor şartlarda dahi büyük bir öz-
veri ve fedakarlıkla görev icra eden gü-
venlik güçlerinin, vatandaşlarımızın gü-
venliğinin teminatı olduğunu gördük.
Artık Faraşin Yaylası huzura kavuştu, bu
huzur hepimizin” dedi.

Bölge sakinleriyle de görüşen Pendik,
Faraşin Yaylası’nın daha da kalkınması için
buradaki tarım, hayvancılık ve arıcılık faa-
liyetlerine destek vereceklerini vurgula-
dı. Vatandaşlar, Kaymakam Pendik ve be-
raberindekilere ziyaretlerinden dolayı
teşekkür etti.
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IRAK’ın kuzeyinde devam eden
Pençe Harekatı kapsamında hava
harekatı ile PKK’lı 5 teröristin
daha etkisiz hale getirildi.

Milli Savunma Bakanlığından
yapılan açıklamaya göre, Pençe
Harekatı ile koordineli olarak
Metina, Avaşin-Basyan ve Gara
bölgelerine hava harekatı dü-

zenlendi. Teröristlere ait silah
mevzi, sığınak ve barınakların vu-
rulduğu  harekatta PKK’lı 5 te-
rörist de etkisiz hale getirildi. Gü-
venlik kaynakları PKK’ya yönelik
mücadelenin ara vermeden de-
vam edeceği ve terör örgütü
bölgeden tamamen temizlenene
kadar süreceğini bildirdiler.

İRAN Cumhurbaşkanı Hasan Ruhani,
ABD tarafından İran’a karşı uygulanan tüm
yaptırımların kaldırılmasının daha sonraki
müzakerelerin zeminini oluşturacağını söyledi. 

İran Cumhurbaşkanlığından yapılan
açıklamaya göre, Ruhani ve Fransa Cum-
hurbaşkanı Emmanuel Macron yaptıkla-
rı telefon görüşmesinde ikili ilişkiler, böl-
gesel ve küresel konularla ilgili görüş
alışverişinde bulundu.

Ruhani, İran’ın diğer ülkelerle ilişkilerinde
geniş sorunlarla karşılaşması için ABD’nin nük-
leer anlaşmadan ayrıldığını belirterek,
“ABD’nin İran’a karşı uyguladığı tüm yaptı-
rımları kaldırılması daha sonraki müzakere-
lere zemin oluşturacaktır. ABD’nin ayrılma-
sından sonra ne yazık ki Avrupa Birliği (AB)
ülkeleri de vaatlerini yerine getirmek için so-
mut adım atmadı” ifadelerini kullandı. 

Macron’un nükleer anlaşmanın korun-
ması için ortaya koyduğu çabayı öven Ru-
hani, Dışişleri Bakanı Muhammed Cevad Za-
rif’in Fransa ziyaretinin kamuoyu, bölgesel
ve dünya siyaseti için önemli olduğunu söy-
ledi. İran’ın temel yaklaşımının nükleer
anlaşmanın korunması olduğunu ve bunun
için çaba gösterdiğini dile getiren Ruhani,
şunları söyledi:

‘ÜÇÜNCÜ ADIMI ATACAĞIZ’

“AB taahhütlerini uygulamaya geçire-
mezse İran nükleer anlaşmadaki taahhütle-
rini azaltma doğrultusunda üçüncü adımı ata-
caktır. İran’ın atacağı son adım da öncekiler

gibi geri dönü-
şü mümkün
olan bir adım
olacaktır” dedi.

Tarafların
nükleer anlaş-
madaki taah-
hütlerine bağ-
lı kalması, Bas-
ra Körfezi ve
Hürmüz Bo-
ğazı dahil su
yollarında ge-
miciliğin öz-
gür bir şekilde
yapılması ve
güvenliğin te-
mininin İran’ın
şimdi yapılan
müzakerelerdeki hedefi olduğuna işaret
eden Ruhani, “Nükleer anlaşmanın içeri-
ği değiştirilemez niteliktedir ve tüm taraflar
buna uymalıdır” diye konuştu.

Bölgedeki gerginliği artırmanın ve yangı-
nı körüklemenin hiçbir ülkenin çıkarına ol-
madığını ifade eden Ruhani, İsrail’in İran, Irak,
Lübnan ve Suriye’de “büyük hesap hatası yap-
tığını” ve özür dilemek yerine ve saldırılar ger-
çekleştirdiğini belirtti.

Macron da Zarif’in ziyaretini olumlu de-
ğerlendirerek, İran’ın bu adımla menfaatle-
rini temin etme ve müzakerelerin özüne bağ-
lı kalma noktasında iradesini ortaya koydu-
ğuna dikkati çekerek, İranlı ve Fransız uz-

manların gündemdeki sorunların çözümü için
iyi neticelere ulaştığını, bu hafta da iki ülke-
nin ekonomi uzmanlarının Paris’te bir araya
geleceğini aktardı. 

Nükleer anlaşmanın başarısız olmasının
uluslararası arenadaki birçok aşırıcılık yanlısı-
nı mutlu edeceğini dile getiren Macron, “Kar-
şılıklı çıkarları temin edecek bir çözümün pe-
şinde olmalıyız. Fransa, İran ile ilişkilerde siyasi
ve ekonomik sorunların çözülmesi ve böl-
gedeki gerginliğin bitmesi için çalışmaktadır.
Sorunların müzakere yoluyla çözülmesi doğ-
ru bir karardır. Arzu edilen neticeye ulaşana
kadar bu doğrultuda hareket edilmelidir” de-
ğerlendirmesinde bulundu. 

‘Müzakere 
zemini için 
yaptırımlar 
kalkmalı’

‘Söylenip durmayın herkese petrol satacağız’
İRAN Dışişleri Bakanı

Muhammed Cevad Zarif,
ABD Dışişleri Bakanı Mike
Pompeo’nun İran’a ait
Adrian Darya-1 gemisinin
Suriye’ye gittiği yönün-
deki sözlerine karşılık res-
mi Twitter hesabından
açıklama yaptı. ABD’nin savun-
ma araçlarına ve nükleer yakıta
ulaşmalarına izin vermediğini,

İran onları üretince de şi-
kayetle karşılaştığını ak-
taran Zarif, “ABD, deniz
korsanlığı ve tehdit ile
İran’ın kadim müşterile-
rine petrol satışına engel
olmaya çalışıyor. Söyle-
nip durmayın Sayın Pom-

peo! Biz, istediğimiz herkese ve
her müşteriye petrol satacağız”
ifadelerini kullandı. 

Pakistan’dan diyalog için ‘şartlı evet’ 
PAKİSTAN Dışişleri Ba-

kanı Şah Mahmud Kureyşi,
Hindistan’ın ‘bazı şartları ye-
rine getirmesi halinde’ Keşmir
sorunu hakkında Yeni Delhi
yönetimiyle görüşebileceklerini
söyledi.

Şah Mahmud Kureyşi, Pa-
kistan’ın Hindistan ile ikili gö-
rüşmeler yapmaktan çekin-
mediğini ve üçüncü bir tarafın
arabuluculuğunu memnuni-
yetle karşılayacağını belirtti.
Kureyşi, Hindistan hükümeti-
nin bazı koşulları yerine getir-
diği takdirde Yeni Delhi yö-
netimiyle Keşmir meselesini
görüşebileceklerini de vurgu-
ladı.

İngiliz yayın kuruluşu BBC
Urdu’ya konuşan Kureyşi,
şartlarını ise şöyle açıkladı:
“Hindistan, işgal altındaki

Keşmir’de yaklaşık 4 haftadır
uyguladığı sokağa çıkma ya-
saklarını kaldırırsa, bölge sa-
kinlerinin haklarını iyileşti-
rirse, tutuklanan Keşmirli li-
derleri serbest bırakır ve on-
larla görüşmeme izin verirse

diyalog başlar.”
Hindistan’ın özellikle Keş-

mir konusunda masaya otur-
maya istekli olmadığını vur-
gulayan Kureyşi, “Keşmir so-
rununun üç ayağı var. Bunlar
Pakistan, Hindistan ve Keş-
mir’dir. Hindistan önce Keş-
mirli liderleri serbest bırakmalı
ardından da benim onlarla
görüşmemin ve istişare etme-
min önünü açmalıdır. Hindis-
tan’la görüşmek için Keşmir-
lilerin duygularını öğrenmek
zorundayım. Onların kalbini
kırarak bir görüşme gerçek-
leştiremeyiz” dedi. Hindis-
tan’la savaşmayı arzu etme-
diklerine söyleyen Kureyşi,
yine de savaşa mecbur kaldık-
larında karşılık verebilmek için
silahlı kuvvetlerin hazır bek-
lediğini de vurguladı.

İran İHA’sını tanıttı
İRAN’ın ürettiği ve askeri amaçlı

kullanılacak İnsansız Hava Aracı
(İHA) “Keyan” tanıtıldı.

İran ordusu, başkent Tahran’da
İran Hava Savunma Komutanı Tuğ-
general Alirıza Sabahiferd’in katılı-
mıyla gerçekleşen törende, askeri
amaçlı “Keyan” adı verilen İHA’yı
sergiledi. Sabahiferd, burada yap-
tığı konuşmasında, “Keyan gözet-
leme, keşif ve nokta atışlarında
kullanılabilecek şekilde tasarlandı.
Üretilen İHA, ülke sınırlarından çok
uzak hedefleri de vurabilecek ve
uzun süre havada kalabilecek” ifa-
delerini kullandı.
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S
ON YAŞ kararlarında 127 general ve
amiralin yerinin değiştirilmesi, ardından
cephedeki yüksek rütbeli subayların is-

tifaları... 
"Orada ne oluyor" diye endişelenirken...
Terörle mücadelenin en yetkin Komutan-

ları Tuğgeneral Ercan Yaşin ile Manisa İl Jan-
darma Komutanı Tuğgeneral Erhan Can’ın,
30 Ağustos’tan itibaren emekliye sevk edil-
dikleri haberi geldi.

Yaşin, 15 Temmuz sonrası Tuğgeneral
yapılıp Şırnak gibi kritik bir yerde Komando
Tugay Komutanlığı görevine getirilmiş üste-
lik. 

Bu iki değerli komutanın görevden alın-
dığı yetmezmiş gibi, Resmi Gazete’de ya-
yımlanan kararnameden, Jandarma’da
Tümgeneral ve Korgeneral rütbesine kimse-
nin getirilmediği anlaşılıyor.

Terörle mücadelede ismi ilk sırada dillen-
dirilen komutanların terfi ettirilmemesine yö-
nelik Atama Kararnamesi’ne Ağacın Kurdu
kitabının da yazarı Emekli Jandarma Kurmay
Albay Mustafa Önsel’den tepki var: 

"Terfi etmesi gerekenlerin hiçbiri Tümge-
neralliğe terfi etmedi. Sayıları çok azalan
terör örgütü PKK ile mücadelenin sembol
isimlerinin hiçbiri Tümgeneralliğe terfi et-
medi, Korgeneralliğe terfi etmedi. Teğmen-
likten beri PKK ile mücadele edenler
Tümgeneral yapılmalıydı. İki General emekli
edildi. Onlardan biri Ercan Yaşin."  

Mustafa Önsel gibi FETÖ’cülerin hedefi
olmuş Emekli J. Kurmay Albay Güven Şağ-
ban da isyan etmiş: "Ercan Yaşin’in emekli
edilmesine çok üzüldüm. Kendisi terörle mü-
cadelede çok tecrübelidir. Güneydoğu’da çok
başarılı görevlerde bulunmuştur. Emekli edil-
mesi haksızlık olmuş. Liyakatli olanların terfi
etmesi gerektiğine inanıyoruz."

Haberi okuyup, üzülmemek ne mümkün?
Şehit haberleri kadar üzücü. 

Türkiye’de terör bitti mi?
Hayır!

Türkiye terörle mücadelede belki de en
tehlikeli dönemeçlere gebe yeniden.  

Durum dışardan biz normal vatandaşlar
için şöyle görünüyor: 

Terörle bağlantılı HDP kapatılmasın, pro-
vokasyonlar, bölücü siyaset zemin kazansın
ama TSK’nın, Jandarma’nın Batı’lı devlet-
lerde bile çok nadir yetişebilen sahada ken-
dini kanıtlamış gözbebeği subayları bir
kalemde oraya buraya atansın, emekli edil-
sin, istifa ettirilsin, daha yüksek pozisyonlara
getirilmesin...

Bu muazzam birikimili subaylar sanırsınız
bir gecede yetişiyor... 

Atamalar, zorunlu emeklilikler bana açılı-
mın uğursuz günlerini anımsattı.

TSK, Jandarma hendekleri engellemek
istedikçe Alman basınında Merkel’in kur-
maylarından "Erdoğan’a baskı yapılmalı,
TSK Kürtlerin (PKK) üstüne gitmesin" gibi
küstah sesler yükselirdi.

Açılımda; TSK ve Jandarmanın eli, hare-
kat yetkisi valilerin iznine tabi tutularak ne çok
bağlanmıştı. PKK ve uzantısı HDP şehirlerin
dibini rahatlıkla cephaneye dönüştürmüş-
lerdi... Bedeli ağır oldu... Mehmetçik verilen
tavizlerin bedelini kanıyla, canıyla ödedi.

TSK’nın, Jandarmanın gözbebeği konu-
mundaki yüksek rütbeli subaylarının son YAŞ
kararlarından sonraki akıbeti "açılım sinsice
devam ediyor" şüphesini uyandırdı.

Jeostratejik konumu dolayısıyla, Tür-
kiye’nin mücadelesinde güçlü bir Orduya
ebediyen ihtiyaç varken, TSK ve Jandar-
ma’nın AB/D’nin istekleri doğrultusunda kü-
çültülmesi, özelleştirilmesi, okullarına,
hastahanelerine, binalarına el konulması, ge-
leneğinden ve Atatürkçü hafızasından, o ruh-
tan uzaklaştırılması Batılıları elbette
sevindiriyor, çünkü "TSK küçülmeli, vesayet
bitmeli" derken tam tersinin olacağından
eminler, bölgede kendilerine rakip ordu pa-
ralize ediliyor. 

Türkiye’nin basiretsiz siyasileri TSK’nın

Türk halkının tek güvencesi olduğunu elbette
biliyorlar, ama o kutsal yüce çınara darbe
vurmaktan geri kalmıyorlar.  

ABD madalyalı Milli Savunma Bakanımız
da general istifalarını, haksız emeklilikleri
"büyütmenin anlamı yok" diye geçiştiriyor. 

Türk halkının kaygılarını duymuyor.
Batılı devletler böyle gözde subaylarını ne

istifa ettirirler ne de emekli ederlerdi. Hele
Türkiye gibi bir coğrafyada olsalardı ölesiye
kadar en az danışmanlık görevinde tutarlardı.

Savurganlıkların sonu yok, birikim her
bağlamda ne yazık ki heba ediliyor! 

RUS SİLAHLARI VE NATO
ÜYELİĞİ 

CB Erdoğan’ın Rusya ziyaretinin ardın-
dan Rus savaş uçağı Su-57’nin F-35’lere "al-
ternatif olabileceği" açıklamasını yapmasıyla,
Atlantikçiliği ile bilinen CHP’li Sn. Ünal Çe-
viköz’ün  "Türkiye’nin bir NATO üyesi oldu-
ğunu unutmaması, NATO yükümlülükleriyle
uyumlu olmayan silah tercihleri yapmaya
devam ederse Türkiye’nin güvenliği açısın-
dan ciddi sorunlar yaşanabileceği" uyarısını
yapması bir oldu. Benzer bir açıklama da Sn.
Uluç Gürkan’dan geldi "Su-57 krizi S-
400’lerden daha büyük olur, en önemlisi
NATO üyeliği unutulmamalıdır" dedi. Kendi-
lerinden "tarihin en kanlı saldırı örgütü" NA-
TO’ya üyelikle Türkiye’nin hangi güvenlik
sorunları yaşadığını, önünün sürekli kesildi-
ğini, bölünme noktasına nasıl getirildiğini sor-
gulamalarını istemiyorum. ABD’nin F-35’leri
Türkiye’ye kendisinin vermeyeceğini açıkla-
dığını unutmasınlar yeter. Zaten, Rusya da,
ABD’nin bu açıklamasının üzerine Su-57’leri
vermeyi, hatta ortak üretmeyi teklif etti. Unu-
tulmasın.

Emekli Hava Pilot Tümgeneral Sn. Beya-
zıt Karataş’ın da dediği gibi Türkiye kendi
savaş uçaklarının yapımına elbette bir an
önce başlamalıdır. 

Ancak Türkiye Rus silahlarına yönelirse

ne olur? Kıyamet NATO üyesi olduğu için mi
kopar? Yoksa, Amerikan silah sanayinin
dünya piyasalarında prestiji mi sarsılır? 

Almanya’da da böyle durumlar yaşanıyor.
NATO’nun Atlantik ötesi oluşumlarının der-
gahından geçmiş, ATLANTİKÇİ, SO-
ROS’çu, BİLDERBERG’ci siyasetçiler,
gazeteciler her yerde. Her halükarda Al-
manya’da propaganda farklı işliyor "bak
NATO üyeliğine ters düşer" sopası yerine
"öcü Rusya" korkusu yayılıyor, Almanya’nın
güvenliği için NATO savunmasına bütçesin-
den daha fazla para ayırması isteniyor. 

Bu bağlamda yapılan tartışmalarda NATO
karşıtları birkaç gün önce ABD’nin F-35’lerinin
Su-57 karşısında şansı olmadığını gösteren
uzman raporlarını açıkladılar. Su-57 veya S-
400’ler farketmez, Rus savaş uçakları veya sa-
vunma füzeleri teknolojide kat kat üstün,
ikincisi ABD’ninki  gibi dünyanın en pahalı si-
lahları değil. Örnek; F-35’lerin tekinin fiyatı
120 milyon dolar, buna karşılık Su-57’ler muh-
temelen bu fiyatın yarısı kadar, üstelik daha
modern. Rus S-400’lerin ABD Patriotlarına
göre durumu da aynı, daha ucuz ve güvenilir. 

Yıllarca silah üretiminde rakipsiz ABD’de
her türlü rüşvetin döndüğü  danışmanlar or-
dusu, lobi şirketleri, devasa savunma konsern-
leri devrede, bu nedenle fiyatlar uçtukta uçuyor.
Rusya’da durum farklı, tüm bu kurumlar devre
dışı, herşey devlet elinde, dolayısı ile fiyat ve
kaliteye yansıyan verimlilik söz konusu.

Ayrıca, Rusya "yok silahları alırsınız al-
mazsınız, benden almazsanız yaptırımlar
yolda" gibi sapır saçma tehditlerde bulunmu-
yor. 

Rusya, dünya piyasalarında ABD savunma
sanayi için ciddi rakip, ABD’ci, NATO’cuların
endişesi de bundan, yoksa üyelik vs bahane.

YAŞ kararları, Rus silahları ve NATO’cular
Gönül 

KENTER

G
EÇEN hafta dünya Fransa Cumhur-
başkanı Emmanuel Macron’u ko-
nuştu. Fransa’nın ev sahipliği 

yaptığı G7 Zirvesi öncesi ve sırasında,
hemen arkasından 27. Büyükelçiler Konfe-
ransında yaptığı konuşma ile gündem belir-
ledi.

Büyükelçiler konuşmasına gireceğiz ama
önce G7 Zirvesinin sonuçlarını birkaç cümle
ile ifade edeyim. Zirve Atlantik güçleri açısında
tam bir fiyasko ama Macron açısında bir dip-
lomasi başarısıydı. 

Aslında G7’nin artık bir işe yaramadığını
geçen yıl Kanada’da görmüştük; Almanya
Başbakanı Merkel, Fransa Cumhurbaşkanı
Macron, İngiltere Başbakanı Theresa May ve
AB Konseyi Başkanı Donald Tusk’un ABD
Başkanı Trump’ın karşısına dikildiği fotoğrafı
hatırlayalım. Trump’ın başlattığı ticaret savaşı
Atlantik’in emperyalist güçlerini birbirine dü-
şürmüştü. Trump, zirvenin sonucunu bekle-
meden Kanada’dan ayrılmıştı.

MACRON’UN DİPLOMATİK
BAŞARISI

Aslında bu zirvede de bir sonuç çıkmadı,
aralarındaki çelişmeleri gideremediler. İran’a
ekonomik yaptırımlar, Çin’le ticaret savaşları
ve Brexit gibi konular üzerinde uzlaşma sağla-
yamadılar. Macron usta bir manevra ile ilk kez
zirve sonuç bildirisini yayımlamayarak ka-
muoyuna "her şey yolunda" mesajı vermek is-
tedi. Ama hiçbir şeyin yolunda gitmediğini
kendisi de çok iyi biliyordu, zira Büyükelçiler
Konferansı’nda konuya geniş bir yer verdi.
G7, yeni saflaşmaların ve dengelerin oluştuğu
bir dünyada geçerliliğini yitirmişti, eski dün-
yaya Soğuk Savaş yıllarına ait bir kurumdu.

Macron zirveyi kendisi açısından çok iyi de-
ğerlendirdi. Zirveden önce Rusya Devlet Baş-
kanı Vladimir Putin, İngiltere Başbakanı Boris
Johnson, Hindistan Başbakanı Narendra
Modi ve İran Dışişleri Bakanı Cevad Zarif’i
Fransa’ya davet ederek ikili görüşmelerde bu-
lundu. Zirvenin ikinci günü Cevad Zarif’i tek-
rar Fransa’ya davet etti. Zirvenin belki de en
önemli sürpriziydi. Zarif’le Macron’un kendisi
görüştüğü gibi Almanya ve İngiltere’den yet-
kililer de görüştü. Trump Zarif’in gelmesiyle il-
gili Macron’un kendisini haberdar ettiğini
açıkladı ve şartlar oluşursa Ruhani ile görüşe-
bileceğini söyledi. Bu ABD-İran arasında ara-
buluculuk görevini üstlenen Macron’un
başarısıydı.

DÜNYADA BATI
HEGEMONYASININ SONU

Macron’un Büyükelçiler Konferansı’ndaki
konuşmasında "uluslararası düzenin, bugüne
kadar görülmemiş bir şekilde altüst olduğunu,
stratejik ve jeopolitik bir yeniden yapılanma-
nın, yaşandığı dünyada Batı hegemonyasının
sonuna gelindiğini" söylemesi bir gerçeği ifade
etmenin yanında aynı zamanda oluşan yeni
dünyaya ilişkin yeni politikalar üretmek ge-

rektiğinin de altını çiziyordu.
Macron "18. yüzyıldan bu yana Batı hege-

monyasına dayanan bir uluslararası düzene
alışmıştık. Arkamızda Fransız aydınlanması,
İngiliz sanayi devrimi ve iki dünya savaşında
ABD’nin siyasi ve ekonomik egemenliği vardı.
Bütün bunlar Batı’nın hataları yüzünden altüst
oldu. Aynı zamanda ABD’nin Ortadoğu ve
başka bölgelerdeki diplomatik ve askeri se-
çimleri de... Bütün bunları derin bir stratejik
bakış açısıyla yeniden düşünmemiz gerekecek"
diyordu.

YENİ GÜÇLER ORTAYA ÇIKTI

Macron konuşmasında "uzun zaman kü-
çümsediğimiz yeni güçler ortaya çıktı" dedi ve
şöyle sıraladı: "Birinci sırada Çin ama aynı za-
manda başarılı bir strateji yürüten Rusya. Ve
Hindistan, sadece yeni bir ekonomik güç ola-
rak değil siyasi güç olarak bu üç ülke uluslar-
arası düzenimizi altüst ettiler ve ekonomik
düzenimizde ağırlıklarını koydular... Bizim çok-
tandır yitirdiğimiz, gerçek bir mantık, gerçek
bir felsefe ve hayalle dünyaya bakıyorlar."

Pazar ekonomisinin görülmedik bir kriz ya-
şadığını belirten Macron bu krizin "siyasal dü-
zenimizi derinden etkileyen bir eşitsizliğe yol
açtığını" söyledi.

RUSYA İLE İLİŞKİLERİMİZİN
ÖNÜNDEKİ ENGEL DERİN
DEVLET

Son iki haftadır bu köşeden Macron’un
Rusya politikasının değişmeye başladığını
yazdım. Macron, özetle ‘ABD veya Çin’den
yana bir seçim yapma zorunluluğunda de-
ğiliz, çok kutupluluktan yanayız, güçlü bir
Avrupa oluşturmalıyız, bunu da Rusya ol-
madan yapamayız’ diyor. "Rusya ile ilişkile-
rimize açıklık getiremezsek Avrupa kıtası
hiçbir zaman istikrarlı olmayacak, biz de
hiçbir zaman güvende olmayacağız. Avru-
pa’dan uzaklaşan Rusya Çin’e yaklaşır, bu
hiç de Avrupa’nın yararına olmaz" diyor.
Fakat diyor, içimizde Rusya ile ilişkilerimize
direnen bir "Derin devlet" var. 

Uzmanlar, Atlantikçi Sarkozy ve Hol-
lande döneminde Dışişleri ve Savunma ba-
kanlıklarına yerleştirilen Atlantikçi
bürokratların Fransa’nın Rusya’ya yanaş-
masına karşı çıktıklarını söylüyorlar.

Eski bakanlardan ve Fransa’nın Rusya
Özel Temsilcisi Jean-Pierre Chevènement,
derin devlet tartışmasına katılanlardan.
Diyor ki: "Derin devlet her ülkede var Rus-
ya’da da var. Bunlar her şeyi kendileri bilir
ve emir almayı sevmezler. Rusya ile yakın-
laşmaya karşı çıkan bu kesimlerin sesi ke-
silmelidir. Cumhurbaşkanı karar verir ve o
uygulanır." 

Peki Macron’u iktidara taşıyan derin dev-
letin Atlantikçi kesimi değil miydi? Ne oldu
da Macron eksen değiştirdi? Veya bu bir
eksen değişikliği midir? Bu soruları cevabını
haftaya vermeye çalışacağız.

Macron’un Rusya’ya
yönelmesi ve 

derin devlet tartışması

DIŞ HABERLER SERVİSİ

ÇİN Ticaret Bakanlığı’ndan yapılan
açıklamada, Çinli ticaret heyetinin eylül ayı
içinde ABD’ye gitmesinin gündemde ol-
duğu belirtildi. Bakanlık sözcüsü Gao
Feng, düzenlediği basın toplantısında,
Çin ve ABD’nin ticaret heyetleri arasında-
ki iletişimin etkin şekilde sürdüğünü aktardı. 

Çin’in Washington’un kışkırttığı ticari
sürtüşme karşısında aldığı önlemlerin ye-
terli olduğunu belirten sözcü, ticari sür-
tüşmenin tırmandırılmasına kararlılıkla
karşı çıktıklarını, sorunu müzakere yoluy-
la ve temkinli bir tutumla çözmeye hazır
olduklarını ifade etti. 

Sözcü Gao, Çin açısından ele alınma-
sı gereken hususun, 550 milyar dolar tu-
tarındaki Çin ürünlerine uygulanan ek
gümrük tarifelerinin kaldırılması ve ticari sür-
tüşmenin tırmanmasının önlenmesi oldu-
ğunu kaydetti. Çinli sözcü, "Çin’in defa-
larca vurguladığı gibi, ticari sürtüşmenin tır-
manması ne Çin’e ne ABD’ye ne de dün-
ya halklarına yarar getiriyor; hatta bunun
dünya için korkunç sonuçları olabilir" ifa-
delerini kullandı. 

Tarafların, Çin heyetinin eylül ayı için-
de müzakerelerde bulunmak üzere ABD’ye
gitmesi ihtimalini görüştükleri bilgisini ve-
ren Gao Feng, bunun gerçekleşmesi için
iki tarafın ortaklaşa çaba harcaması ve uy-
gun koşulların oluşturulması gerektiğini vur-
guladı.

ALİ MERCAN / FRANKFURT

ALMAN Parlamentosu’nun bir mil-
letvekili "Tek Çin" politikasına
karşı açıklama yaptı ve Tayvan’ın

bağımsız olarak tanınmasını istedi. Tay-
van’ın BM’ye üye bir devlet olarak kabul
edilmesi için Batılı ülkelerin gayret gös-
termesini isteyen Alman Liberal Parti
(FDP) Milletvekili Ulrich Lechte, Meclis
Dışişleri Komisyonu Üyesi. (FDP, Al-
manya’da ABD çıkarlarını açıktan savu-
nan bir parti) Tayvan’ın Başkenti Taipeh’te
konuşan Lechte bu açıklamayı Washing-
ton’un Tayvan için silah yardımını tır-
mandırdığı bir sırada yaptı; Daha birkaç
gün önce ABD Başkanı Donald Trump
Taipeh’e 8 milyar dolarlık silah satışını
onayladı. Bunlar arasında 66 adet F-16 sa-
vaş uçağı da var. ABD savaş gemileri ya-
nında Fransız donanmasına ait gemiler de
Beijing (Pekin) üzerindeki baskıyı artırmak
için Tayvan Boğazı’ndan geçiyorlar. Bu-
nun yanında Alman savaş gemilerinin de
bölgeye gitmesi için yüksek sesle çağrılar
yapılıyor.

G7 zirvesi, İran’la atom anlaşmasının
kurtarılması, Rusya ile anlaşma, Suri-
ye’nin inşasına katılma yanında Rusya-Çin
arasındaki yaptırım tartışmaları gölgesinde
geçti. Trump’ın Çin’e yönelik "rahatlatı-
cı" söylemlerine rağmen Çin karşıtı kam-
panya ve Pasifik’e yönelme planı sürüyor.

ÇİN TAYVAN’LA TEKRAR
BİRLEŞMEK İSTİYOR

Alman Dışişleri Bülteni German Fo-
reign Policy (GFP) Tayvan’ın oluşumunu
özetliyor: "Çin’in güneyindeki adaya
1949’da devrimden sonra Komingtang çe-
kildi, bir kısmı da İngiltere sömürgesi olan
Hong Kong’a kaçtı. Ada, bazı devletler-

ce Çan Kay Şek’in Başkanlığında ‘Çin
Cumhuriyeti’ olarak tanındı ve Güvenlik
Konseyinde bir sandalye verildi. Ancak
1970’lerin başından itibaren durum değişti.
Mao Zedung Liderliğinde ilerleyen Çin
Halk Cumhuriyeti’nin ülkenin tek ve
meşru temsilcisi olduğu talebi BM Genel
Kurulunda 25 Ekim 1971’de (Tek Çin Po-
litikası) kabul edildi. Çin Halk Cumhuri-
yeti ülkeye ait olan Tayvan’la tekrar bir-
leşmek için çaba harcıyor. Diğer ülkeler-
den de bunu kabul etmelerini istiyor." 

GFP, bütün bu gelişmelere rağmen Al-
man Parlamentosu’nda bir milletvekilinin
"Tek Çin" politikasına aykırı davrandığı-
nı yazdı. Tayvan’ı ziyaret eden FDP’li Ul-
rich Lechte 5 Ağustos’ta sosyal medyadan
Tayvan Dışişleri Bakanı Joseph Wu ile
"Politik görüşmeler " için buluştuğunu açık-
ladı. Tayvan gazetelerinde çıkan deme-
cinde Hong Kong’ta "Tek ülke iki sistemin
tutmadığını, bu nedenle Tayvan üzerine
yeniden düşünmek gerektiğini" söyledi.
Lechte, Tayvan’ın bağımsız bir devlet
olarak tanınması çabalarını destekliyor.
GFP bu tavrı açıktan açığa Tayvan’ın
bölünmesinin desteklenmesi, "Tek Çin Po-
litikası"nın terkedilmesi olarak nitelendirdi.

Lechte’nin bu açıklaması ABD’nin
Çin üzerindeki baskılarının artığı, G7
zirvesi’nin ABD’nin Çin’e yönelik ticaret
savaşları ve yaptırımlarının gölgesinde
geçtiği sırada yaptı. Ayrıca Trump geçti-
ğimiz günlerde "Çin olmasa da olur" diye
açıklama yapmıştı. 

ABD 1 Ocak 1979’da Tayvan’la dip-
lomatik ilişkileri kesti. Şu an ise Tayvan’ı
destekliyor. Obama Tayvan’a 14 milyar do-
larlık silah satışını onaylamıştı. Ayrıca
ABD subayları danışman veya gözlemci
olarak adaya konuşlandırıldılar. Trump
Yönetimi ile birlikte adaya silah sevkiya-

tı arttı. "Yeni verilen 66 adet F-16, 1992’de
gönderilen F-16 kafilesini güçlendire-
cek." (spiegel.de 21.08.2019.) 

Son satışlar 8 milyar dolar tutarında. Bu
durumda Çin ve ABD arasındaki gergin-
lik Trump’ın sözlerine rağmen artarak de-
vam ediyor. Çin, satışlar gerçekleşirse
ABD silah firmalarına karşı yaptırım uy-
gulayacağını açıkladı. Ayrıca anakara ile
ada arasındaki boğazdan Batı savaş ge-
mileri geçmeye başladı. Temmuz sonun-
da  ABD uzaktan kumandalı silahları en-
gelleyen sistemlere sahip gemisini yüz-
dürdü. Çıkacak bir çatışmada ABD Tay-
van’ı açıktan destekleyecek. ABD ile bir-
likte Fransa da benzer şekilde davranıyor.
Çin, Fransa’ya daha önce planlandığı
gibi "Çin Donanmasının kuruluşunun 70.
yılı kutlamalarına dahil olması"nı hatırlattı.

ATLANTİK’TEN BAĞIMSIZ BİR
KAHRAMANLIK BEKLENİYOR

25 Haziran 2019 tarihinde GFP’nin vi-
deo yayınında şunlar belirtilmişti: "Çin sı-
nırlarında Avrupa asla askeri güçten vaz-
geçmedi, acımasızca konuşlandırıldı: Kore
ve Vietnam savaşında. Almanya, napalm
ve fosfor bombasıyla yer aldı. ‘Vietcong’a,
yalınayak asker, bir tür ‘Kırmızı Şeytan’,
komşu Çin için ‘ejderha’ denildi. Halk ırk-
çı temellerle Çin’e karşı kışkırtıldı."

Transatlantik krizinin iyice yoğunlaştığı
şu günlerde Berlin’de de ABD ve Fran-
sa’nın hareketine katılma baskısına boyun
eğip eğmemek tartışılıyor: "Şimdi Al-
manya’dan ABD’den bağımsızlığını gös-
terecek bir kahramanlık eylemi bekleni-
yor." (GFP)

Çin: Ticaret heyeti 
eylül ayında 

ABD’ye gidebilir
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Almanya’da�ABD’nin�çıkarlarını�savunan�FDP’nin�
Milletvekili�FDP’li�Ulrich�Lechte�‘Hong�Kong’ta�tek�ülke
iki�sistemin�tutmadığını,�bu�nedenle�Tayvan�üzerine�
yeniden�düşünmek�gerektiğini’�söyledi.
German�Foreign�Policy,�bu�tavrı�açıktan�açığa�
Tayvan’ın�bölünmesinin�desteklenmesi,�‘Tek�Çin�
Politikası’nın�terkedilmesi�olarak�nitelendirdi
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’SU 57’ ile 
Ak Parti iç

mücadelesinin
ne ilgisi var? 

İsmet 
ÖZÇELİKA

ra
lık

A
BD ile Ak Parti’nin arası bozuk.
Fırat’ın doğusu için "anlaştık" dendi.
Ama güven yok.

Uyarılar peş peşe geldi.
En son Erdoğan konuştu.
Milli Savunma Üniversitesi Harp Okulları Dip-

loma Alma ve Sancak Devir Teslim Töreni’nde
ABD’ye 2-3 hafta süre verdi.

ABD ile ilişkilerde ortadaki hamurun daha çok
su çekeceği açık.

SU 57’Lİ FOTOĞRAF

Erdoğan salı günü Rusya’daydı.
Putin’le görüştü.
Çarşamba günü ise Ankara hareketliydi.
Derin kulislerde en çok Erdoğan’ın fotoğrafı

konuşuldu.
"SU 57"leri incelerkenki fotoğraf.

O FOTOĞRAF KUDURTTU

Fotoğraf Rusya ziyaretinin özeti gibiydi.
Uçakta gazetecilerin sorusuna verdiği yanıt da

aynı.
"Biz buraya boşa gelmedik" dedi.
F-35’in pabucunun dama atılacağının işareti.
Kamuoyu bu sözü perşembe günü duydu.
Ama Amerikalılara yakın olanlar çarşambadan

biliyordu.
Kulislerde, "Fotoğraf ABD’yi kudurttu" yorum-

ları yapılıyor.
Karşı hamlesi tartışılıyor.

SU-57 FOTOĞRAFI SONRASI 

"SU-57" fotoğrafı kritik önemde.
"Yeni Parti"ciler için de gündem olmuş.
ABD’nin geç kalmaması için kullanıyorlar. 
ABD tarafından gelen haberler de benzer.
"Ak Parti faaliyetleri yoğunlaştırma" kararı alın-

mış gibi.
Ortalıkta dolaşan elemanlarının fazla mesaide

olduğu konuşuluyor.
"Durum tespiti yapma" adı altında hareket et-

tikleri ifade ediliyor.
Anlatılanlar özetle şöyle:

ABD RAHATSIZ

"ABD Rusya ile ilişkilerden rahatsız.
Astana Sürecini istemiyor.
Ancak Türkiye’yi tamamen kaybetmekten de

korkuyor. 
ABD’deki belli çevreler de bu görüşte.
Trump da onları dinliyor.
‘Ak Parti eşittir Türkiye değil’ diyorlar. 
Ak Parti sonrası planları yapılıyor.
Ak Parti’den kurtulma yolları aranıyor.

KOPACAK PARÇA

Şu anda gündem Ak Parti’nin küçültülmesi. 
Bu nedenle önümüzdeki dönem önemli.
Konu Türkiye masasının defterinde ilk sırada.
Türkiye’de çalışmalar hızlandı.
Bölgelerde, illerde, hatta ilçelerde incelemeler

yapılıyor.
Ak Parti’nin kuruluşu sırasında yapılan çalış-

malar inceleniyor.
Kopacak parçayı büyütmek için çalışıyorlar.

SONRASI

Tabi sonrası da var.
Yol haritası kopacak parçanın büyüklüğüne

göre değişecek.
CHP-HDP-İyi Parti ittifakı ilk başlarda hayaldi.
Ama adım adım hayata geçti.
Yeni Parti de eklenebilir.
Önce olmazlar gösterilir.
Sonra tek kapı bırakılır.
Herkes o kapıdan girer.
Gücüne göre ittifakta söz sahibi olur.
Ya da iki ayaklı ittifaklar kurulur.

DESTEK

Bunun için verilecek destekler bile planlanmış.
Terör artık çok etkili değil.
PKK içte de dışta da ağır darbe yedi.
Türkiye önleyici hareketler yaptı.
O nedenle öncelik ekonomide.
Ekonominin kırılgan yapısı işleri kolaylaştırıyor.
Şu anda en zayıf halka.
Döviz kurlarında 2018 ve 2019 ağustos ham-

leleri test edildi.
Karar verildiği an harekete geçilecek."

HESAP BU, AMA...

Hesap özetle bu.
Her yerde konuşuluyor.
Siyasi çevrelerde "etkili olabilir" havası var.
Ama Türkiye başka ülkelere benzemiyor.
Türk halkı zor günlerde radikal çıkışlar yapar.
15 Temmuz ABD/FETÖ darbe girişimi ortada.
ABD hem ajanlarının çoğunu kaybetti.
Hem de halktaki ABD düşmanlığı zirveye ulaştı.
ABD bir taşla birkaç kuş vurmaya alışmıştı. 
Bir hamle yaptı bütün  kuşlar kaçtı.
Üstelik başlarına bela oldu.
Bakalım ABD’nin hesapları tutacak mı?
İzliyoruz..!
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YENİ adli yıl bugün Beştepe’de ya-
pılacak törenle açılacak. Adlı Yıl
Açılış Töreni’nde Türkiye Barolar

Birliği (TBB) Başkanı da konuşmacı ola-
rak yer alacak. 2014’deki tartışmanın ar-
dından, dört yıl sonra TBB Başkanı Metin
Feyzioğlu ilk kez kürsüye çıkacak. 

Davetin nedenini Hacettepe Üniversi-
tesi Hukuk Fakültelerinden Prof. Dr. Nec-
det Basa’ya sorduk. Avukatlık kanununun
1. maddesindeki " Avukatlar yargının ku-
rucu unsuru olup, bağımsız savunmayı
serbestçe temsil eder" cümlesini hatırlatan
Basa "Kurucu unsurdan birinin törene
katılmaması eksiklik olurdu" dedi. 

‘SİHİRLİ DEĞNEK DEĞİL’

Basa açıklamalarına şöyle devam etti:
"Diken battığı yerden çıkarılır. Sorunlar il-
gilileriyle, muhataplarıyla birlikte değer-
lendirilmeli. Yargı Reformu Strateji Bel-
gesi elbette bir sihirli değnek değil. Ama bir
yol haritası. Önemli sorunları hızla çöze-
bileceğimiz noktalar barındırıyor. Mü-
kemmel değil ama ilerlemeyi sağlıyor. Ül-

kemizin taşıyıcı sütunlarını sağlamlaştır-
mamız gerekmiyor mu? İçinde bulun-
mazsak, katkı sunmazsak, açılan diyalog ka-
pısını reddersek nasıl ilerleme sağlayaca-
ğız? Biz törenin Barolar Birliği salonunda
yapılmasını istedik. Ama büyük salon ih-
tiyacı sebebiyle Yargıtay bizi tartışılan sa-
lona davet etti. Yargıtay’ın kendi binası bit-
sin umuyorum seneye orada yapılır. Şunu
da belirtmek istiyorum. Atölye diyebile-
ceğimiz çalışmalara 21 baro başkanımız ka-
tıldı ve katkı sundu. O zaman katkı sun-
manın öneminin altını herkes çiziyordu. Ya-
pıcı eleştiriler elbette başımız üstüne. Sa-
vunmanın en üst örgütlü temsilcisinin tö-
rende bulunması önümüzdeki sorunları
çözmemiz bakımından çok önemlidir."

Daha önce bir gelenek olan adli yıl açı-
lışında Türkiye Barolar Birliği Başkanının
konuşması 2014 yılı adli yıl açılışında Er-
doğan’la yaşadığı tartışma sonrasında ip-
tal edilmişti.

BAKAN GÜL: GÜNDEMİMİZ
YARGI REFORMU

Öte yandan Adalet Bakanı Abdulhamit
Gül, yeni adli yılın açılışı dolayısıyla bir me-

saj yayınladı. Bakan Gül, mesajında,
adalet teşkilatı için yeni bir çalışma
döneminin başlayacağını, hak ve
adalet mefkuresine inanmış bütün
hakimler, savcılar, avukatlar ve ada-
let personelinin bu başlangıcın he-
yecanını taşıdığını belirtti.  Gül, Türk yar-
gısının, hiçbir hukuk devletinde eşi benzeri
görülmemiş çok ciddi sınamalardan geç-
tiğini, yine de hukuk dışı saldırılara boyun
eğmeden, başta Fetullahçı Terör Örgütü
(FETÖ) olmak üzere, bütün ihanet şebe-
kelerine karşı hukuk ve adalet zemininde
mücadeleden asla vazgeçmediğini vurgu-
ladı. Gül’ün mesajı özetle şöyle:

YOL HARİTASI

"Yeni adli yıl, adalet teşkilatımız için re-
formcu ve kararlı bir yaklaşımla temel hak
ve özgürlüklerin teminatı olan hukuk dev-
leti ilkesini derinleştirme dönemi olacak-
tır. Bu noktada, 30 Mayıs 2019’da Sayın
Cumhurbaşkanımız tarafından kamuoyu-
na açıklanan ‘Yargı Reformu Strateji Bel-
gesi’ yeni adli yılın temel ajandası ve yol ha-
ritası niteliğini taşımaktadır. Özünde insan
onuru, insan hak ve hürriyetleri bulunan

Strateji Belgesi’yle demokrasimizi güç-
lendirmeye, özgürlükleri geliştirme ve ge-
nişletmeye yönelik irademizi açıkça orta-
ya koymuş bulunuyoruz. ‘Güven veren ve
erişilebilir adalet’ prensibiyle hazırladığı-
mız bu belgede yer alan temel amaçlar doğ-
rultusunda, milletimize taahhüt ettiğimiz
hedef ve faaliyetleri, ilgili tüm kurumların
aktif katılımıyla demokratik ve çoğulcu bir
zeminde birer birer hayata geçireceğiz.

ADLİYENİN KAPISI ADALETE
AÇILAN KAPIDIR

"Herkesin adil yargılanma hakkı vardır.
Mahkemelerin bağımsızlık ve tarafsızlık te-
melinde, adaletle işlediğine dair vatan-
daşların inancını ayakta tutmak ve kuv-
vetlendirmek adalet teşkilatının temel öd-
evidir. Adliyenin kapısı adalete açılan ka-
pıdır. Bu kapıdan herkes memnuniyetle ay-
rılmalıdır." 

‘Diken battığı yerden çıkar’‘Diken battığı yerden çıkar’‘Diken battığı yerden çıkar’‘Diken battığı yerden çıkar’‘Diken battığı yerden çıkar’‘Diken battığı yerden çıkar’‘Diken battığı yerden çıkar’‘Diken battığı yerden çıkar’‘Diken battığı yerden çıkar’
TBB�Başkanı�Metin�Feyzioğlu,�adli
yıl�açılış�töreninde�4�yıl�aradan
sonra�konuşacak.�Daveti�olumlu
karşılayan�hukukçu�Prof.�Dr.
Necdet�Basa�‘Avukatlar�yargının
kurucu�unsurudur.�Kurucu
unsurdan�birinin�törene
katılmaması�eksiklik�olurdu’�dedi.
Adalet�Bakanı�Gül�de�bu�yılın�yol
haritasının�Yargı�Strateji�Belgesi
olduğunu�söyledi
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Cumhurbaşkanı Erdoğan adli yılın
başlaması ile ilgili mesajında FETÖ ile
mücadele vurgusu yaptı. Erdoğan,
"15 Temmuz darbe girişimi ve son-
rasında FETÖ ihanet çetesine karşı ve-
rilen mücadele, yargıyı teslim almaya
çalışan siyasi, ideolojik ve zümrevi
gruplara karşı ne kadar hassas, dik-
katli ve cesur olmamız gerektiğini bir
kez daha gözler önüne sermiştir"
dedi.

Erdoğan yeni adli yılın başlama-
sı ile ilgili olarak bir açıklama yaptı.
Erdoğan açıklamasında özetle  şu
mesajları verdi. 

TARAFSIZ YARGI

"Aziz milletimizin birliğini, dirliğini
ve bekasını gaye edinen, adil ka-
rarlarıyla bizleri gururlandıran, ger-
çek anlamda bağımsız ve tarafsız bir
yargının işleyişi büyük önem taşı-
maktadır. Güvenilir ve hızlı bir şe-
kilde tecelli eden adalet, toplumsal
barışın, huzur ve kardeşliğin en güç-
lü teminatıdır. Hukuk devletinin ya-
şatılabilmesi, yargının bağımsızlığını
ve tarafsızlığını yitirmemesi husu-
sunda en hayati vazife, yargı kurum
ve mensuplarına düşmektedir.

FETÖ İLE MÜCADELE

"15 Temmuz darbe girişimi ve son-
rasında FETÖ ihanet çetesine karşı ve-

rilen mücadele, yargıyı teslim almaya
çalışan siyasi, ideolojik ve zümrevi
gruplara karşı ne kadar hassas, dik-
katli ve cesur olmamız gerektiğini bir
kez daha gözler önüne sermiştir. 15
Temmuz darbe girişimiyle başlayan
süreçte, adalet teşkilatımız büyük bir
sınav vermiş; hızla harekete geçen,
ilk andan itibaren tüm çalışmaları hu-
kuka uygun şekilde yürüten ve hu-
kuka aykırılığa müsaade edilmeye-
ceğini açıkça ortaya koyan tavırla-
rıyla hainlerle mücadelede önemli
gücümüz olmuştur.

REFORMLAR

"Devletimizin ülkemizi daha par-
lak ve aydınlık yarınlara taşıma yo-
lundaki çalışmalarında, adalet sis-
temimizin kusursuz işleyişi, hukukun
eksiksiz tecellisi ve adalete güvenin
güçlendirilmesi amacıyla gerçek-
leştirilen reformlar önemli yer tut-
maktadır.  Adalet altyapısını ve
mevzuatını geliştirme yönünde at-
tığımız adımlar, yargı mensupları-
mızın ‘hukuk devleti’ ilkesi doğrul-
tusunda çalışmalarını daha kolay bir
şekilde yürütmelerini sağlamayı
amaçlamaktadır.

"Adli Yıl açılışı vesilesiyle, adale-
tin tesisi için ülkemizin her köşesinde
fedakârca görev yapan hâkim, sav-
cı ve avukatlarımız ile tüm yargı ça-
lışanlarına görevlerinde başarılar
diliyorum."

Erdoğan’dan FETÖ’yle 
mücadele vurgusu

İZMİR Barosu Başkanı Özkan
Yücel, son günlerde yaşanan or-
man yangınlarının sebebinin rant
olduğunu söyledi, yangınları üst-
lenen PKK’ya değinmedi. Yü-
cel’e yöneltilen soruda da PKK’dan
söz edilmemesi dikkat çekti. 

OdaTv’den Nurzen Amuran’ın İzmir Ba-
rosu Başkanı Özkan Yücel ile yaptığı röportaj
dün yayınlandı. Röportajın ilk sorusu İz-
mir’deki büyük orman yangını oldu. "Son
yangınlar nasıl çıktı henüz bilinmiyor ama,
eğer insan katkısı varsa, baro olarak sonu-
na kadar takipçisi olacak mısınız?" sorusu-
na Yücel özetle şöyle yanıt verdi: 

"Söz konusu alanda yaşayan hayvanı,
gökyüzünde uçan kuşu, çeperinde geçimini
sağlayan köylüsü ile bu vahşet, tüm can-
lıları etkiledi. Orman yangınını duyar duy-
maz bizim aklımıza gelen ilk şey, ne yazık
ki ‘Acaba buralar da imara açılır mı?’ oldu.
Bu tepkimiz aslında ülkemizde mevcut si-
yasal yapının süre giden uygulamalarının
yansımasıdır. Tahmin ediyorum ki çoğu
yurttaşımız da benzeri kaygıları daha ilk
anda yaşamışlardır. O halde sormak gerekir:
Ormanlara ve doğaya saygısı bu seviyede
olan yöneticilerin yurt sevgileri, vatan sev-
gileri ne düzeydedir? Kimseye vatan hai-
ni yakıştırması yapmak gibi bir huyumuz
yok. Ama bu kişilere vatansever denilebi-
lir mi? Üç kuruşluk maddi çıkarları için ya-
rınlarımızı çalan, vicdansız anlayışı, önce-
likle toplum olarak yargılamak zorundayız.

Zira adaletin temel unsurlarından biri de, ev-
rensel ahlaktır."

BELGEYİ ELEŞTİRDİ

Amuran "Yasama döneminde TBMM’ye
bir fırsat doğacak. Yargı reformu strateji bel-
gesinin hayata geçirilmesi. Bir süre önce re-
form olarak kamuoyuna açıklanan strateji bel-
gesi, bazı itirazlar nedeniyle yeniden düzen-
leniyor" diyerek belgeyi sordu. Özkan şu ya-
nıtı verdi: "Öncelikle gerçekten bir fırsat mı
doğuyor, bunu konuşmakta yarar var. Top-
lum, Yargı Reformu Strateji Belgesi yasalaş-
tıktan sonra, bağımsız bir yargının olduğu öz-
gür bir toplumda, insan hak ve hürriyetleri-
nin tam manasıyla güvence altına alındığı bir
ülkede yaşayacağı kanaatinde mi? (...) 

"TBB Başkanı Sayın Feyzioğlu’nu bu bel-
ge sonrası ülkede müthiş bir özgürlük ya-
şanacakmış havasına iten nedir? Çünkü ya-
rattığı hava ile adli yıl açılışına katılmayan ba-
rolar, sanki devam etmekte olan bir nor-
malleşme sürecine karşıymış gibi bir algı oluş-
turulmaya çalışılıyor. Dillerden düşürülme-
yen ‘normalleşmenin’ bugünkü görüntüsü,
kayyum atanan belediyeler, tanınmayan se-
çim sonuçları, tutuklu siyasetçiler, gazete-
ciler ve avukatlardır."

Orman yangınlarında
PKK’yı görmedi
Orman yangınlarında
PKK’yı görmedi
Orman yangınlarında
PKK’yı görmedi
Orman yangınlarında
PKK’yı görmedi
Orman yangınlarında
PKK’yı görmedi
Orman yangınlarında
PKK’yı görmedi
Orman yangınlarında
PKK’yı görmedi
Orman yangınlarında
PKK’yı görmedi
Orman yangınlarında
PKK’yı görmedi

Fetullahçı Terör Ör-
gütü (FETÖ)’nün 15
Temmuz 2016’daki dar-
be girişimi ve paralel
devlet yapılanmasına iliş-
kin eylül ayında 9 ildeki
29 davada 2 bin 112 sanığın yargılanması
sürecek.

FETÖ’nün hain darbe girişiminin ar-
dından yurt genelinde cumhuriyet baş-
savcılıklarınca başlatılan soruşturmalar
ve açılan davalardaki yargılamalar devam
ediyor.

Eylül ayında İstanbul, Ankara, Sakar-
ya, Konya, Malatya, Gaziantep, Tekirdağ,
Adana ve Zonguldak’ta gerek sanık sa-
yılarıyla öne çıkan gerekse örgütün bazı
kilit isimlerinin yargılandığı 29 dava gö-
rülecek. Bu davalarda 2 bin 112 sanık yar-
gılanacak.

FETÖ’nün darbe girişimine ilişkin 4, ör-
gütün yapılanmasına yönelik de 25 dava
görülecek. FETÖ’nün "futbolda şike" so-

ruşturmasında kumpas da-
vası kapsamında 107 sa-
nığın yargılanması bugün
İstanbul Silivri 23. Ağır
Ceza Mahkemesinde sü-
recek.

Kamuoyunda "Kozmik Oda" olarak
bilinen soruşturma kapsamında, TSK
personeline FETÖ mensuplarınca kumpas
kurulduğu gerekçesiyle çoğunluğu eski
polis tutuksuz 118 sanığın yargılandığı da-
vaya yarın Ankara’da devam edilecek.

Rusya Federasyonu’nun Ankara Bü-
yükelçisi Andrey Karlov’un öldürülmesi-
ne ilişkin, örgüt elebaşı Fetullah Gülen’in
de aralarında bulunduğu 28 sanıklı dava,
6  Eylül’de Ankara 2. Ağır Ceza Mahke-
mesinde görülecek.

Yine, FETÖ’nün 15 Temmuz 2016’daki
darbe girişimi sırasında Akıncı Üssü’ndeki
eylemlere ilişkin 475 sanık, 3-30 Ey-
lül’de Ankara 4. Ağır Ceza Mahkeme-
sinde hakim karşısına çıkacak.  

9 ilde 29 dava devam edecek

Necdet 
Basa

Özkan
Yücel

Yeni Adli Yıl bugün başlıyor



Ö
MER Seyfettin’in Mehdi isimli öyküsü, Bal-
kan yenilgisinin hemen ertesinde, Se-
rez’den Selanik istikametine giden bir

trende geçer. Öykünün kahramanları aynı kom-
partımanda yolculuk eden beş Müslüman Türk’tür. 

Anlatıcı, tren yolu boyunca uzanan tarlaların, is-
tasyonların ve köylerin “artık bize ait olmadığını”,
acı içinde aktarır. Osmanlı tebaası olan her millet,
kendi milli şuurunu inşa edip, kendi kaderini çizer-
ken, Türkler mahşer yerinin ortasında adeta yapa-
yalnız kalmıştır. Sadece kudretini değil, beş yüz yıllık
toprağını, yurdunu da kaybetmiş bir milletin fertleri,
mahkum edildikleri bu utançtan nasıl kurtulacaktır?

MEHDİ’Yİ BEKLERKEN

Yolculardan biri, asker kaputu içinde Serezli genç
bir adam, bütün saflığı ve cehaleti ile “Mehdi’nin
gelip Müslümanları kurtaracağını” düşünmekte-
dir. Yolcuların içindeki okumuş bir bey, çocuğun saf-
lığı ile alay edip, biz Türklerin, diğer Müslümanlar
gibi bu rezilliği hak ettiğimizi, artık kendimizi “de-
mokratik batı” karşısında esir bir ulus olmaya alış-
tırmamız gerektiğini söylerken araya sarıklı bir hoca
girer.

Anlatıcı, “bunak bir yobazın saçmalamalarını”
duymayı beklerken, hocanın ağzından çıkanlar
kompartımandaki herkesi şaşırtır:

“Bu Mehdi şüphesiz bir hayaldir evlatlar. Esa-
ret zincirleri altında inleyen her Müslüman bir
kurtuluş gününden ümidini kesmemiş. Acaba
hakikaten böyle bir kurtarıcı çıkıp bütün Müslü-
manları zulümden kurtaracak mı? Mehdi sahi-
den gelecek mi ? Hayır ve evet... Öyle bir Mehdi
zuhur edip bütün İslamları birleştirerek istilacı-
lardan bir anda intikam alamayacaktır. Lakin bu
esirlik de kıyamete kadar sürecek mi ? Hayır,
hayır... Mutlaka bir gün İslamların öcü alınacak-
tır. Ama nasıl ? Buna büyük ve mukaddes kita-
bımız Kur’an-ı Kerim cevap veriyor, diyor ki: “Ve
li külli kavmin hâd...”

Evet bütün kavimlerin kendilerine mahsus
hâdileri (yol göstericileri) vardır. Mesala Bosna
Hersek’teki Müslümanları halife gidip kurtara-
maz. Onlar çalışırlar, içlerinden fedakârlar çıkar.
Silaha sarılırlar. Esirlikten kurtulan Hristiyan
milletlerin halasçılarını taklit ederler. Başka yer-
lerdeki Müslümanlar da öyle ... Kendi içlerin-
den, kendi kavimlerinden kurtarıcı hâdiler
yetişecek. Mensup oldukları kavmin başına ge-
çecekler.

Biz Türkler de kurtarıcılarımızın gösterdiği
milli bir mefkûreye doğru yürüyerek, altında in-
lediğimiz zincirleri kıracak, diğer Türk olmayan
İslam kardeşlerimizin bile imdadına yetişeceğiz.”

Tam bu anda kompartımanın kapısı açılır, içe-
riye bir Rum yolcu girer, kondüktör Türkleri bir kö-
şeye ittirip Rum’a rahatça uzanacağı bir yer açar.
Rum beyefendi, Türklere hakaret eden şarkılar söy-
leyip onları aşağılarken, diğer yolcular susmuş, ge-
lecekteki kurtarıcının hayaline dalmışlardır.

MİLLETİ VE KURTARICISINI 
GÖRMEYENLER

Ömer Seyfettin, Yanya Kuşatmasında savaşmış
ve Nafliyon’da bir yıl esirlik hayatı yaşamıştı. Bu öy-
küyü, esaretten İstanbul’a dönüş yolunda, 1913 yı-
lının ilk günlerinde yazmış olması muhtemeldir.
1911 senesindeki Trablusgarp savaşı ile başlayıp
30 Ağustos 1922’ye kadar süren on bir yıllık süre
Türk tarihinin en karanlık dönemidir. Bu dönemde
Batının tek bir ana gündemi vardır: -Osmanlı top-
raklarının yağmalanabilmesi için- Türk milletinin
topyekûn imha edilmesi. 

Batılılar, tüm güçleri ile elde etmeye çalıştıkları
bu emellerinde başarısız oldular. Çünkü Türk mil-
leti, kendi bağrından yetişen kurtarıcısı Atatürk ön-
derliğinde o mezardan çıkmayı başardı. 26 Ağustos
1922’de hücuma kalkan “İslam’ın son ordusu”
galip geldi, Türklerin kurtuluşu tüm Müslümanlara,
tüm ezilenlere umut ışığı oldu.

Ömer Seyfettin, Türklüğün kurtuluşunu ve onun
kurtarıcısı olan Atatürk’ün çıkışını, ta 1912 yılın-
dan, Kuran’daki bir ayetin ışığı ile görmüştü. Bugün
ise, milletimizin tarihi apaçık ortada dururken, kut-
sal mabetlerimizi emanet ettiğimiz kimseler, hem
milletimizin hem de onun kurtarıcısının adını an-
mayı “unutuyorlar!” Emin olun, millet de bu hain-
likleri unutmayacaktır.

(*) Ra’d Suresi 7. Ayet: Her milletin bir yol
göstericisi vardır.
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CHP kuruluşunun 96’ncı yıldönümü-

nü 9 Eylül’de kutlayacak.

CHP’den yapılan açıklamaya göre, 9

Eylül’de Ankara’da Nazım Hikmet

Kongre ve Sanat Merkezi’nde 96’ncı

yıldönümü kutlamalarını büyük bir

organizasyonla gerçekleştirecek.

18.30’da başlayacak kutlamalar kap-

samında kokteyl, plaket sunumu ve

Tiyatrocu Pınar Ayhan’ın “Orada

Duruverseydi Zaman” Müzikal Bel-

gesel gösterimi yapılacak. 

HABER MERKEZİ

“İSTANBUL Emek Barış ve De-
mokrasi Güçleri” komitesi, Kartal
Meydanı’nda 1 Eylül Dünya Barış

Günü mitingi düzenledi. Miting öncesi
CHP İstanbul İl Başkanı Canan Kaftan-
cıoğlu mitinge katılım çağrısı yaptı. 

Mitinge CHP’li milletvekilleri Mahmut
Tanal, Ali Şeker, Onursal Adıgüzel, Sera
Kadıgil ve Sezgin Tanrıkulu, HDP Grup
Başkanvekili Fatma Kurtulan, HDP Mil-
letvekili Hüda Kaya, Alper Taş, Oya Er-
soy, Halkevleri Eş Genel Başkanı Nuri
Günay, CHP İstanbul İl Başkanı Canan
Kaftancıoğlu, DİSK, KESK, TTB,
TMMOB, HDP, HDK, ESP, Halkevleri,
SGDF ve Barış Anneleri gibi örgütler ka-
tıldı. 

Ahmet Şimşek Koleji önünde toplanan
kitle, Kartal Meydanı’nda yürüdü. Kor-
tejin en önünde “Savaşa karşı barış, kay-

yuma karşı halk iradesi” pankartı taşın-
dı. HDK “Kayyum barışa darbedir”,
TTB “Hekimler barış istiyor”, TMMOB
“Emeğimizi ve demokrasiyi savunmak için
barış istiyoruz” yazılı pankartlar taşıdı. Ter-
tip Komitesi adına yapılan ortak açıkla-
mayı oyuncu Orhan Alkaya ve ‘barış im-
zacılarından’, Ergenekon tertibi müdahili
Şebnem Korur Fincancı okudu. Açıkla-
mada Türkiye’nin terörle mücadelesi
eleştirildi, yurtiçinde ve yurtdışında
PKK’ya karşı yapılan operasyonlar ‘savaş’
olarak nitelendirildi:

‘SAVAŞÇI YAYILMACI POLİTİKA’

“AKP-Erdoğan iktidarının ‘milli gü-
venlik’ adına uyguladığı savaşçı ve yayıl-
macı politikalar, ülkemizi, Suriye’de,
Doğu Akdeniz’de ve Ortadoğu’nun ta-
mamında emperyalistler arası paylaşım
mücadelesinin bir parçası haline getirdi.
Milli güvenliği, beka meselesi olarak gös-

teren AKP ve Erdoğan iktidarı, Suriye’de
ve bölgede Kürt halkının kazanımlarını bir
tehdit olarak görmekte, bunun üzerinden
yürüttüğü milliyetçi, savaş ve çatışma
yanlısı politikaları ile muhalefeti ve tüm
toplumsal kesimleri susturmaya, yedek-
lemeye, ayrıştırmaya ve hizaya çekmeye
uğraşıyor. Ekonomik ve siyasi olarak sı-
kışan iktidar, savaş ve çatışma siyasetini tek
adam rejimini sürdürmenin vazgeçilmez
bir aracı olarak uyguluyor.”

Ekonomik krizden terörle mücadele gi-
derlerinin sorumlu tutulduğu açıklama
şöyle devam etti: “AKP’nin ve tek adam
rejiminin savaş ve çözümsüzlük politika-
ları, silahlanma harcamalarında her yıl
bütçeden ayrılan payda sürekli artışları ge-
tirmiş, emperyalist güçlerle ABD, Rusya
ile girdiği rol kapma, kurtlar sofrasında
pay kapma ilişkilerinde, Ortadoğu ma-
sasında yer edinme, Lozan antlaşmasının
ilerisinde toprak kazanma hedefli yeni Os-
manlıcı politikalar, ülkeyi giderek daha de-
rin ekonomik krizlere sürüklemiştir. Bu
ekonomik krizlerin ağır faturası ise tüm
halkımıza, yüksek enflasyon, sürekli zam-
lar, düşük ücretler, işsizlik, sefalet, yok-
sulluk olarak yansımaktadır.”

CHP’YE ‘SESSİZ KALMAYIN’
ÇAĞRISI

Açıklamada, terör bağlantısı nede-
niyle görevden alınan HDP’li belediye baş-
kanlarına da sahip çıkıldı ve şu ifadeler
kullanıldı: “AKP ve Erdoğan, 31 Mart- 23
Haziran seçimlerini kaybetmenin fatu-

rasını, 3 büyük kentin belediyesine kay-
yım atayarak HDP’ye ve kendilerine oy
vermeyen Kürtlere kesmiştir. Şimdi ise
cepheyi daha da genişleterek seçimle
kaybettiklerini, politik manevralarla geri
almak istemektedir. Biliyoruz ki, bu ya-
pılan sadece Diyarbakır, Mardin, Van hal-
kının değil, hepimizin iradesine, seçme ve
seçilme hakkına yönelik bir saldırıdır. Di-
yarbakır, Mardin ve Van büyükşehir be-
lediyelerine kayyım atanmasını tek adam
rejiminin karakterini atlayarak izah ede-
meyiz. Halkın irade gaspı olan bu politi-
ka, bu yönetim tarzını meşrulaştırmaya
hizmet etmektedir.”

“AKP kendi içindeki bölünme ve yeni
parti kurma çabalarını da bertaraf etmek
için herkesi AKP’nin bekası için hizaya
sokma çabasındadır. Şüphesiz muhalefetin
kayyım atamalarına karşı tutumunu ‘sert
sözlerle’ tepki göstermeye indirgemesi Er-
doğan ve ekibini cesaretlendirmekte, İs-
tanbul’a da göz kırpmakta, parmak sal-
lamaktadır.”
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PKK’ya operasyonları
hedef aldılar

HDP�ve�PKK’nın�gündemleri,�İstanbul’daki
‘barış�mitingi’nin�ana�konusu�oldu.�Ortak
açıklamada�görevden�alınan�HDP’li�
belediye�başkanlarına�destek�verildi,�
Türk�Ordusu’nun�PKK�terörüyle�mücade-
lesi�‘savaş’�diye�nitelendirilerek�eleştirildi

MİTİNGDE hakkında açılan davalardan dolayı imza vermesi gerektiği için ka-
tılamayan Mardin Büyükşehir Belediye Başkanı Ahmet Türk’ün gönderdiği mektup
okundu: “Bugün çok istememe rağmen hakkımdaki davalar nedeniyle imza ver-
mem gerektiği için aranızda bulunamıyorum. Bugün barış mücadelesi için alanlar-
da olan her birimiz biliyoruz ki barış adaletle, eşitlikle özgürlükle gelecek. İradesine
sahip çıkan kayyumlara teslim etmeyen halkın kararlılığı, inadı, örgütlü duruşu ve
mücadelesi ile gelecek. Hem ülkemizde hem bölgemizde çatışma ve savaşa karşı
barışı örgütleyeceğiz. Bu vesile ile 1 Eylül Dünya Barış Günü hepimize kutlu olsun.”

Ahmet Türk’ün mesajı okundu

İSTANBUL Büyükşehir Belediye Başka-
nı Ekrem İmamoğlu’nun önceki gün Diyar-
bakır ve Batman’a giderek terör bağı nede-
niyle görevinden alınan HDP’li Belediye Baş-
kanlarını ziyaret etmesi tepki çekti.

İmamoğlu’na yönelik tepkiler sosyal med-
yada gündem olurken, yıllarca terörle mü-
cadele etmiş emekli askerler de ziyarete sert
tepki gösterdi. İmamoğlu’na en sert tepki ise
Emekli Hava Pilot Tümgenereral Beyazıt
Karataş’tan geldi. Karataş, şunları yazdı:

“Bunun adı demokrasi falan değil. Terör
örgütüne destek vermektir. Tarihe demok-
rasi kahramanı olarak geçmek isteyen İstanbul
Büyükşehir Belediye Başkanı İmamoğlu, gö-
revden alınan HDP’li Belediye... 

“Konuyu başka konulara çekmeye çalı-

şanlara baştan belirteyim. Geçmişte AKP ta-
rafından yapılan yanlışlara da tepki koyduk.
Şimdi aynı yanlışlar içerisine giren CHP’ye de
tepki koyuyorum. İmamoğlu ayrıca, “azılı
HDP’lilerin” bölücülerin olduğu belediyeye
Mustafa Kemal Atatürk’ün vatandaşın so-
rununu dinlerken resmedildiği tabloyu hediye
etti. Eleştirileri ve tepkileri dindirmeye yöne-
lik bu algısal davranış yanlıştır. Atatürk hiç bu
kadar hoyratça kullanılmamıştı.

“Tartışmalara yurtdışına taşınmış/kaçmış
meydanı boş bulup atıp tutanlar için bir ku-
ralı belirtmek istiyorum (bu kural benim lis-
temdedir başka yerde aramayın lütfen),
sayfamı boşuna işgal etmeyin. Er meydanı arı-
yorsanız Kırkpınar Edirne kapıdan giriş yap-
tıktan sonra buyrun.”

DİYARBAKIR’da dağa kaçırıldığı id-
dia edilen Mehmet Akar, ev hapsi ve yurt-
dışı çıkış yasağı şartıyla serbest bırakıldı.

Haber alamadığı oğlunun HDP’liler-
ce dağa kaçırıldığını iddia eden anne Ha-
cire Akar’ın parti binası önünde başlat-
tığı oturma eyleminin ardından İl Emni-
yet Müdürlüğü Terörle Mücadele Şubesi
ekiplerinin titiz çalışması sonucu ulaştı-
ğı Mehmet Akar, emniyetteki işlemleri-
nin ardından adliyeye çıkarıldı.

Savcılık ifadesinin ardından zanlı
Akar, “silahlı terör örgütüne üyelik” su-
çundan tutuklama talebiyle nöbetçi
Sulh Ceza Hakimliğine sevk edildi. Mah-
keme, Akar hakkında  “elektronik ke-
lepçe takmak suretiyle konutu terk et-

meme ve yurtdışı çıkış yasağı”  ile adli
kontrol şartı uygulanmasını kararlaştırdı.

Sevdiği kızla nişanladığı ve düğünü-
nü yapmaya hazırlandığı oğlu Mehmet
Akar’ın ortadan kaybolması üzerine
anne Hacire Akar, polis merkezine baş-
vuru yapmıştı. Daha sonra oğlunun te-
lefonunu inceleyen ve HDP’den gelen
mesajlardan dolayı HDP Diyarbakır İl Baş-
kanlığına giderek parti yetkililerinden oğ-
lunu isteyen Akar, olumsuz yanıt alma-
sı üzerine camını kırdığı parti il binasının
önünde oturma eylemi başlatmıştı.

HDP Diyarbakır İl Başkan Yardımcısı
Sait Demir’in de aralarında bulunduğu
bir grup partili tarafından uğradığı sal-
dırıya rağmen mücadelesinden vazgeç-
meyen anne Akar’ın başlattığı ve ailedeki
kadınların desteğiyle süren oturma ey-
lemi, İl Emniyet Müdürlüğü Terörle Mü-
cadele Şubesi ekiplerinin dağa kaçırıldı-
ğı iddia edilen Mehmet Akar’a ulaşma-
sının ardından son bulmuştu.

Dağa kaçırıldığı iddia 
edilen gence ev hapsi

CHP’li belediyeler, Sosyal Demokrat Kamu
İşverenleri Sendikası’nı (SODEM-SEN)
kurarak üye yazılım işlemlerini başlattı.

CHP Genel Başkan Yardımcısı Se-
yit Torun, AA muhabirine yaptığı
açıklamada, temeli temmuz ayı so-
nunda Afyonkarahisar kampı ile atı-
lan SODEM-SEN’in artık hayata ge-
çirildiğini söyledi. SODEM-SEN’in
artık bir tüzel kişilik kazandığını bil-
diren Torun, CHP’li belediyelerin
üyelik süreçlerinin ise devam ettiğini
açıkladı. 

Belediyelerin üye olmaları için belediye
meclis kararı gerektiğinin altını çizen Torun,
sendikanın kurulmasındaki amaca ilişkin de bil-

gi verdi. MHP’nin MİSSEN, Ak Parti’nin
YERELSEN adı altında bir sendikası

bulunduğunu aktaran Torun, şöyle
devam etti:

“Bizim böyle bir sendikamız
yok. Hatta bizim belediye baş-
kanlarımız farkında olmadan
MHP’nin, AKP’nin üye olduğu
sendikalara üye. Seçim kazan-
dıktan sonra tabii farkında değil-
ler. Öyle bir araştırma yapılmadı-

ğı ve çok da bilinmediği için böyle
durumlar yaşandı. Bu yönde de cid-

di bir boşluk vardı. MHP’nin var,
AKP’nin var, bizim yok. Bu kabul edile-

mez bir durumdu. Biz de kendi sendikamızı

kurduk.”
SODEM-SEN’in toplu sözleşme görüş-

melerinde belediyeyi temsil etmesi gibi bir
amaçları olmadığını vurgulayan Seyit Torun,
sendikalarının sadece belediye başkanlarının
örgütlendiği bir yapı olduğunu dile getirdi.

Genel Başkan Yardımcısı Seyit Torun,
CHP’li belediyelerdeki işten çıkarmalara iliş-
kin de açıklamalarda bulundu. Bu durumun
tartışılacak bir yanı olmadığını belirten Torun,
“6 Mayıs - 23 Haziran arasında alınan işçile-
ri siz doğru bulur musunuz?” sorusunu yöneltti.
Bu durumun bir haksızlık olduğuna işaret eden
Torun, “Şu anda iş akdi feshedilenlerin tamamı
ya bankamatik, hiç belediyeye uğramadan
maaş alanlar, siyasi olarak değerlendirilenler
ya da seçimlerden bir ay önce ve seçim esna-
sında alınanlar. Onun dışında hiç kimse yok”
iddiasında bulundu. 

Belediye başkanları için sendika

CHP’nin 96’ncı yaşı kutlanacak

Canan Kaftanc�o�lu (solda) 
miting için ça�r� yapt�.

Atatürk hiç bu kadar
hoyratça kullanılmamıştı
TÜMGENERAL
KARATA�:



1. Midye, istiridye gibi hayvanların sert, beyaz, parlak
kabuğu – İçten. 2. Beraberinde yağmur getirmeyen
güçlü fırtına – Orta yerine taş koymaya elverişli olan
meşinin iki ucuna lastik bağlanmış taş atma aracı. 3.
Sümer inancından sağlık tanrıçası – Mitoloji – Bir
bağlaç. 4. Gümüşbalığı – Aleni. 5. Saçta ayırma yeri –
Erler için gerekli olan giyecek, yiyecek vb gereçler. 6.
Antalya’nın bir ilçesi – Bir tür cetvel. 7. Cezayir’de bir
ırmak – İspan-yolların sevinç ünlemi – Seyelan. 8.
Edipler, yazarlar – İtidal. 9. Bir soru sözü – Belirgin,
apaçık – Ayak. 10. İran’da bir kent – Koyun, keçi
sürüsü. 11. Bir bağlaç – İnşaat işçisi – Hayat arkadaşı.
12. Telefon sözü – Üye – Negatif fotoğraf. 13. Uzaklık
anlatan sözcük – Çanakkale’nin bir ilçesi. 14. Gelenek
– Mutedil. 15. Zehirlemek – Bir nota.

1. Zabit – Tartışma. 2. Aşkla ilgili, kösnül – Güçsüz,
zayıf yapılı – Olumsuzluk veren bir önek. 3. Rusçada
evet – Etek ucuna doğru genişleyen giysi – Büyük ve
süslü çadır. 4. Şayet – Efelek de denilen, yenen bir kır
bitkisi – Hatıra. 5. Familya – Merhale – Yabancı. 6.
Kokulu bir mitki – Cılız, zayıf, güçsüz. 7. Tavada
pişmeye elverişli olan – Gerekli, lüzumlu. 8. Güney
Anadolu’da bir ırmak – Bayağı, sıradan – Yemin etme.
9. Hastalıklı – Karakter – Hazır. 10. İnce urgan – Sabır
– Bir hastalık adı- tüberküloz. 11. İlkbaharda kırlarda
yetişen, ufak yeşil yapraklı, ıspanak gibi yemeği
pişirilen bir ot – Cumhuriyet devrinde general – Hud
Peygamber’in dinlemedikleri için Tanrı tarafından yok
edilen kavim. 12. Dişi sığır – At bakımı – Üzerine
tanıtma ya da açıklama kağıtları tutturulmak üzere
kullanılan büyükçe levha.
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Ö K O Ü Ö T A A
A Z D A V A Y S A D E K A R L U L U

G ‹ R E S U N B E R ‹ L K ‹ R A Z
fi E N A Y A K A Y M ‹ L E T O S B A

Ö Ç A R P O L E M ‹ K L ‹ P O M
Ö Z I I R A M A K S A Y A N O R A

P A S P A L ‹ Ç T A K
F ‹ L A T O N A M A

R A ‹ ‹ T E N E N ‹ K
T ‹ R Y A K ‹ A L A S L ‹

N A ‹ R A E N L ‹ M
Ü Ç K ‹ A O M A Y A S

Ç R ‹ A K H S O E R G E N E
R ‹ E A L A Ç A T I G A K E L A

S E N E D E B ‹ R G Ü N B L R E
G R ‹ Z U ‹ Ç ‹ T R N A O B ‹ K

‹ T ‹ B A R T ‹ P ‹ M U T E B E R
N A K ‹ L K A Z A B U Z R ‹ T A

H A L S ‹ M ‹ T S T O R N ‹ S A N

s

KARE BULMACA
SOLDAN SAĞA
1. Sedef-Samimi. 2. Urağan-Sapan. 3. Bo-Esatir-De. 4. Aterina-Açık. 
5. Yiv-Levazım. 6. Kale-Alidat. 7. Za-Ole-Akı. 8. Üdeba-Ilım. 
9. Ne-Aşikar-Pa. 10. Abadan-Davar. 11. Ki-Amele-Eş. 12. Alo-Aza-
Arap. 13. Ta-Ezine. 14. Anane-Ilıman. 15. Ağılamak-Do.
YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Subay-Münakaşa. 2. Erotik-Debil-Na. 3. Da-Evaze-Otağ. 
4. Eğer-Labada-Anı. 5. Fasile-Aşama-El. 6. Nane-İneze. 7. Tavalık-
Lazım. 8. Asi-Alelade-İla. 9. Marazi-Ira-Anık. 10. İp-Çıdam-Verem. 
11. Madımak-Paşa-Ad. 12. İnek-Tımar-Pano.
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Hazırlayan: İlker Mumcuoğlu / mumcuogluilker�gmail.com
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www.aydinlik.com.tr
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Yayın Türü. Yaygın Süreli

Aydınlık
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0212 2512114 / 165
Rezervasyon

Yönetim Yeri. Asmalı Mescit Mahallesi İstiklal Caddesi
Deva Çıkmazı No: 3 / 5 Beyoğlu - İstanbul

Tel. 0212 251 21 14 - 15 - 16 Faks. 0212 251 55 06
Ankara Büro Tel. 0312 229 88 45 Faks. 0312 229 88 47

İzmir Büro Tel ve Faks. 0232 489 16 15
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Gürkan Koç 

M. İlker Yücel

Cansu Yiğit

Irmak Mete

Sorumlu Yazıişleri Müdürü:
Nadir Temeloğlu

Adana�Baskı.Arslan Güneydoğu Gazetecilik
Matbaacılık ve Kağıtçılık A.Ş.
Yenidoğan Mah. 2108 Sk. No: 13/A
Yüreğir/Adana
İzmir�Baskı.Üretici Yayıncılık ve 
Danışmanlık Tic. Ltd. Şti. 1142 Sok.
No:24 Sarnıç Gaziemir/İzmir

Ankara�Baskı.Üretici Yayıncılık ve Danış-
manlık Tic. Ltd. Şti. Mat-Sit İş Merkezi 35.
Cadde  No: 2 / 11  İvedik-Ankara
İstanbul�Baskı. Üretici Yayıncılık ve Danış-
manlık Tic. Ltd. Şti. Oruçreis Cad. Remzi
Özkaya Sok. No.16 Bahçelievler / İstanbul
Tel.�0212 655 44 34 

08:00 Kahvaltı Haberleri

10:00 Sen Anlat

Karadeniz

13:00 ATV Gün Ortası

19:00 ATV Ana Haber

20:00 Yabancı Sinema

22:30 Yabancı Sinema

02:25 Cennetin

Gözyaşları

06:30 Söz İstanbul’da
10:30 Biz Bize
11:00 Eğitime Yolculuk
11:30 Bizim Topraklar
12:00 Haberler
13:00 Haber 
14:00 Haberler
14:30 Ellerin Türküsü
15:30 Ellerin Türküsü
16:00 Güncel
17:00 Haber
18:15 Kültür Sanat
19:30 Başkent’te Kariyer
21:00 Kitap Dünyası
23:00 Sanatın Adımları

06:00 TRT HABER’de

Dün Bugün

11:00 Satırbaşı Haber.

11:40 Spor

11:55  Hava Durumu

12:00 Satırbaşı Haber.

15:00 Sıcak Haber

19:55 Ana Habere

Doğru

22:00 Haber 22

22:55 Hava Durumu

23:00 Gece Bakış

04:45 Misafirim Var
06:00 Osmanlı Tokadı
08:00 Elimi Bırakma
11:20 Kalk Gidelim
14:45 Seksenler
17:40 Muhteşem

Kraliçe
18:55 Doğrusu Ne?
19:00 Ana Haber
20:00 Tozkoparan
23:15 Elimi Bırakma
02:00 Kalk Gidelim
04:25 Misafirim Var

06:00 Haber Bülteni
08:00 Haber Bülteni
11:00 World’s

Toughest Jobs 
13:55Hava Durumu
14:00Öğle Ana Haber
14:55Hava Durumu
12:00 Haber Bülteni
13:00 Ahber Bülteni
13:30 Ne Yapsak?
15:00 Gerçek Fikir Ne?
18:00 Haber Bült
19:00 Ana Haber

Bülteni
20:00 Ana Haber

Bülteni
01:00 Haber Bülteni

06:00 Hawaii Evleri

09:00 Hayalimdeki Ev 

10:00 Adalet 

11:00 Karayip Evleri

12:00 Gelinliğe Evet De

13:00 Ağır Yaşamlar 

16:00 Pasta Savaşları

17:00 Görevimiz

Temizlik 

20:30 Ufak Tefek Evler

08:30 Çalar Saat 

10:45 Yasak Elma

13:00 Zuhal Topal

Sofrada

15:45 Yaparsın Aşkım

19:00 FOX Ana Haber

20:00 Hababam Sınıfı

Üç Buçuk 

22:15 Efsane Aile

06:00 Güne Merhaba

08:45 Parametre

10:00 10’dan Sonra

13:00 Bugün

15:50 Hava Durumu

17:00 Günlük

18:00 CNN TÜRK

Gazete

19:00 Ana Haber

21:00 Akıl Çemberi

23:00 Günün Sonu

08:00 Haber Bülteni
10:00 Haber Bülteni
10:05 %100 Futbol
11:00 Haber Bülteni
11:15 Çarşı Pazar

Ekonomi
12:00 Haber Bülteni 
15:00 Öğle Bültenii
16:00 Günün İçinden 
17:00 Günün İçinden
19:00 Akşam Haberleri
20:00 Ana Haber
22:00 Haber Bülteni 
23:00 Gece Bülteni

07:00 Küçük Ağa

09:30 Müge ve

Gülşen’le 2.sayfa

12:15 Gelinim Mutfakta

15:45 Yaralı Kuşlar

17:00 Aşk-ı Memnu

19:00 Kanal D Haber

20:00 Çarkıfelek

23:15 Afili Aşk

02:00 Poyraz Karayel

06:00 Geniş Aile

07:30 Kaderimin

Yazıldığı Gün 

09:30 Çilek Kokusu

12:45 Ateşböceği

15:45 Erkenci Kuş

18:45 Star Haber

20:00 Üç Kağıtçılar

21:45 Üç Kağıtçılar

23:30 Dünyanın En

Güzel Kokusu

06:15 Yeni Gelin

08:00 Kendine İyi Bak

10:00 Aşk Laftan

Anlamaz

12:45 Kuaförüm Sensin

16:00 Gel Hemşerim

18:45 Show Ana Haber

20:00 Güldür Güldür

Show

23:15 Gel Hemşerim

07:30 Semra Topçu İle Güne
Başlarken

11:00 Ayşenur Arslan İle
Medya Mahallesi

13:00 Ezgi İle Haber Masası
17:00 Özlem Gürses İle Yeni

Dünya
18:00 Lale Arslan İle Ana

Haber
21:00 Tuba Emlek Mercek
23:00 Ata Arslan İle Gece

Bülteni

08.00 Günaydın Türkiye

10.00 Televizyon Gazetesi

12:00 Bunu Bilmek Lazım

12.30 Gün Ortası

15:00 Sendikacılık Okulu

15:30 Büyük Saat

16.00 Nasıl Yani

18.00 Otizmde Farkındalık

19:00 Ana Haber

20.00 Çıkış Yolu

23.00 Gece Görüşü

TV
YAYIN
AKIŞI

08:10 Uyan Türkiye

10:00 Canlı Performans

11:00 Film

13:00 Gün Ortası Haber

15:00 Günün Getirdikleri

17:00 Yereli Yönetenler

18:30 Ana Haber 

19:30 Yereli Yönetenler

20:30 İçimizdeki Sesler

22:00 Fırat Boyları

00:00 Haberler 
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A
Lİ Rıza Özkan’ın kurduğu, Zafer Bilgin’in
yönettiği Gökyüzü Kültür Merkezi’nde bir
yıl süreyle 30 kadar yazarın katıldığı top-

lantıların sonuncusunda Cemal Süreya’nın Papi-
rüs’ünü Kaynak Y. olarak çıkarmaya karar verin-
ce, ilk iş olarak Ahmet Oktay’ı Göztepe’deki evin-
de ziyarete gitmiştik Doğu Perinçek’le 1994’te bir
yaz günü. Balkonda karpuz ikram etmişti Oktay’ın
ressam eşi. Sonra da acı kahvelerimizi içerken sa-
dede geldik:

Yükselen popüler değerlere ve kitle kültürüne
karşı Milliyet’in yanı sıra hemen tüm edebiyat ve
sanat dergilerinde yazılarıyla etkili bir savaş yürü-
ten Ahmet Oktay, emperyalizmin Yeni Dünya Dü-
zeni (YDD) ve küreselleşme çabalarıyla yürürlüğe
koyduğu ılımlı İslam projesini ve Yeni Ortaçağ saf-
satalarını ince ince sergilerken, gericiliği yedeğine
alarak yükselmekte olan postmodern yönelişlerin
de altını çizmekteydi. Yıllar sonra, bir yazısında, post-
modern zorbalık üzerine yazdığı binlerce sayfanın
sonucunu şöyle vurguluyordu:

“... yapay bir kültürel cemaat oluşturuluyor ve
o cemaatin ölçütleri, giderek başat konuma gelmiş
gibi algılanıyor. Daha sonra ‘kültürel pazar’, bu öl-
çütlere uygun yapıtlarla dolduruluyor. Ve sonunda
Herta Herzog’un bir yazısının adıyla söylersem, he-
pimiz, ‘ödünç alınmış yaşamlar’a sahip oluyoruz.”

Ahmet Oktay’ı yazı ve önerileriyle Papirüs ya-
yın kurulunda görmek istiyorduk.    

MODERNIZM VE EMEK

Bir köşeli parantez: Modern toplum; emek - ser-
maye, proletarya - kapitalist çelişkisi üzerine otu-
rur, emeğin özgürleşmesi sürecinde ilerler. Üreti-
ci güçler, toplumsal ilerlemenin önünü açmakla kal-
mayıp itici rol de oynarken; kapitalizm sürekli ye-
nilenen üretim araçları ve gelişmeye açık uyum ye-
teneğiyle hem kendini güvenceye alır, hem de emek-
çi sınıfların toplumsal mücadele içinde oluşturdu-
ğu karşı hukukla çelişkilerini sürdürülebilir boyut-
ta tutmaya çalışır. Bu arada kendi dünya görüşü çer-
çevesinde durmadan ürettiği popüler değerlerin
uzantısında toplumu kitle kültürüyle kuşatarak sı-
nıf bilincini ve bireysel yaratıcılığı geçersizleştirip kö-
reltmeye uğraşır. Nitekim çalışma süresi için işçi-
nin dayattığı hukuka boyun eğmekle birlikte, onu
örgütsel ve toplumsal etkinliklerden yalıtmak üze-
re, radyonun icadı ve ardı sıra her türlü iletişim araç-
ları sayesinde emekçinin yaşamını denetme ve yön-
lendirme gücünü kazanır. Otomasyon ve tekelleşme
aşamasında insana -yaratıcı ve özgür bireyliğini si-
lerek- dayattığı zoraki kimlik biçimleri ve gayriin-

sani koşullar, toplumsal bilincin öncüsü aydın ve sa-
natçılarda bu baskıcı evrilmeyle daha köklü savaşma
duygusu uyandırır; insanın doğal yetilerinin silinmesi
niyetlerini teşhir amacıyla düşünsel ve sanatsal ya-
ratıcılığı doğaya dönüşe yönelterek korumacı ku-
ramsal çalışmalara ve biçimciliğe ivme kazandırır.

GERÇEĞİN DÖNÜŞKEN 
ÖZELLİĞİ

Anımsayacak olursak, “Katı olan her şey bu-
harlaşıyor” diyen Komünist Manifesto, burjuva top-
lumunun tüm değerlerini toptan eleştiriye uğratan
en köktenci metindir. Nasıl ki Hegel tarih boyun-
ca oluşmuş bütün felsefeyi eleştiri süzgecinden ge-
çirip yüklenerek, kendi sistemine özümseyerek gün-
cel tanımlarla geleceğe yönlendirdiyse, Marx da bur-
juva modernizmini akılcılığıyla birlikte toptan eleş-
tiriden geçirmiştir. Bunu yaparken modern toplumda
doruklaşmış bütün bir tarihsel birikimi üstlenen in-
sanı veri alarak işe koyulmuştur. Özne olarak bur-
juva akılcılığı yerine diyalektik aklı önerirken mo-
dernizmi eleştirmiş; başta Hegel olmak üzere Spi-
noza, Rousseau, Diderot ve Feuerbach’ın aydın-
lanma geleneğinin yanı sıra Demokritos, Epiküros,
Herakleytos, Platon ve Aristo’nun düşünsel ilke-
leriyle hesaplaşarak onları içelleştirme bağlamın-
da modernizmi sahiplenmiş, gerçeğin devrimci ve
dönüşken ırasının diyalektik ve tarihsel materya-
lizmde yansımasını sağlamıştır.

İşte Postmodernizm, insanlığın evrensel ka-
zanımlarının doruklaştığı aşama olarak mo-
dernizmi Soğuk Savaş sürecinde ve YDD son-
rasında, toptan yıkıp silmeye, bütün insanlık bi-
rikimini tüketmeye, insanlığı teknolojik donanımlı
Yeni Ortaçağ’ın hurafeleriyle düşünsel ve sanatsal
yönden kuşatmaya niyetlenir. Modernizmin
kötülüklerini aşmak ve insanlığı esenliğe taşımak
yerine, insanı, sözüm ona “aklın faşizminden ve
kuralların zorbalığından kurtarıp ilkel doğasıy-
la buluşturmak üzere” tarihsel yerinden ederek
bulunduğu toplumsal konumlardan içgüdüsel var-
lığa geri çekilmeye zorlar. Parantez kapandı.

MODERNIZMIN 
BILEŞENLERI

Bu gerçekler ışığında, yükselen postmoder
değerlere karşı emeğe dayalı demokratik birikimi
yaşamın en uç noktalarında savunmak üzere Pa-
pirüs Dergisi’nin hazırlıkları sürerken, Doğu Pe-
rinçek, aydınların konuya dikkatini çekmek ama-
cıyla Seyyit Nezir’e Tepebaşı’ndaki TÜYAP Kitap
Fuarı’nda (Kasım 1994) “Modernizm ve Türkiye”
konulu bir paneli hazırlamasını önerdi. Arslan Ba-
şer Kafaoğlu, Doğu Perinçek, Enis Batur ve İlhan
Selçuk’un konuşmacı olarak katıldıkları, S. Nezir’in
yönettiği panelde, “insanlığı uzun bir karanlık çağa
sürüklemeyi tasarlayan emperyalizmin postmodern
hurafelerine karşı aydınlanma geleneğinin değer-
lerini yüklenerek emeğin özgürleşme sürecinden
yana düşünsel, sanatsal, ekonomik ve politik bile-
şenleri yeni bir amaç için mayalama girişiminin ge-
reği” vurgulandı.

Bugünden bakınca, o panelin öngörülerinin
çeyrek yüzyıl sonra daha da bir derinlik kazan-
dığını görüyoruz.

Hazırlayan: Ersoy İrşi

Postmodern zorbalık
ve ödünç yaşamlar
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EREN ÖZTÜRK

EMRE Dayıoğlu, okuldan artan
zamanlarında, Anadolu’da köy
köy gezerek halk müzikleri kay-

deden bir müzik öğretmeni. Cem Yıl-
maz’ın desteğiyle kamuoyunca tanınan
Dayıoğlu, Milli Eğitim Bakanı Ziya Sel-
çuk’a da cura çalmıştı. Elinde üç telli sazı,
heybesinde türkülerle Anadolu’da yüz-
lerce köy gezen Dayıoğlu, çok sayıda
eseri kayda alarak Türkiye’nin kültür mi-
rasına kazandırıyor. 2012 yılından beri baş-
ta kendi memleketi Teke Yöresi olmak
üzere Akdeniz, Ege ve İç Anadolu bölge-
sinde yüzlerce köyde, curadan defe fark-
lı aletleri çalan kişilerle bir araya geliyor.
Görev yaptığı Kaş yöresi başta olmak üze-
re Ege ve Akdeniz bölgesindeki halk
müziklerinin tarihe meydan okuması için
uğraşan Dayıoğlu’nun, “Torosların Sus-
mayan Türküleri” isimli belgeseli, Ja-
ponya’daki Uluslararası Kogurebito Film
Festivali’nde Türkiye adına yarışacak.
Belgeselin yönetmenliğini Özgür Mercan
yaptı. Dayıoğlu, müzik yolculuğuna ilişkin
sorularımızı yanıtladı. Mercan da belge-
selin ortaya çıkışını ve çekimlerine ilişkin
merak edilenleri anlattı.  

ÖZÜMDEN KOPAMIYORUM

Toroslar’ın Susmayan Türküleri adlı
çalışmayla uzun bir yolculuğa çıkmış
görünüyorsunuz. Bu yolda hedefiniz ne-
dir? Gerçekten ne arıyorsunuz?

Emre Dayıoğlu: Torosların mis gibi ke-
kik ve ardıç kokulu müziklerini öğrenmek,

o müziklerden bes-
lenebilmek ve halk
müziğimize ilgi
duyan herkesle
paylaşabilmek bu
yola çıkış amaç-
larımdan bazı-
ları. Doğayı, do-
ğal olanı çok
sev iyorum.
Özümden ko-
pamıyorum.

Antalya /
Kaş’ta mü-
zik öğret-
menisiniz.
Bu toprağın sesini, ko-
kusunu yansıtıyorsunuz. Müzik öğretmeni
olarak Türk kültürünün gençlerimize
daha iyi öğretilmesi için neler yapılabilir?
Anadolu kültürünü tanıma ve tanıtma ko-
nusundaki  önerileriniz nelerdir?

Emre Dayıoğlu: Öncelikle çocukları-
mıza ve gençlerimize nitelikli müzik din-
leme alışkanlıkları kazandırmalıyız.  Çün-
kü müzik, sadece seslerden, notalardan ya
da çok iyi çalgı çalabilmekten oluşan bir
olgu değil. Altında yatan doğal ve kültü-
rel nitelikleri de çocuklara ve gençlere öğ-
retebilmeliyiz ki onlar da ilgi duysun.
‘’Gençler halk müziği dinlemiyor’’ de-
mek yerine, bir müzik öğretmeni olarak,
onları halk müziğine, çalgılarına yönlen-
dirmek için neler yapılmalı, bunları irde-
liyorum. Öğrencilerimin her müzik türü-
ne ilgisi olduğu gibi, artık halk müziğine de
ilgilerinin ortaya çıktığını gözlemlemek

beni ayrıca gururlandırıyor.

‘YAŞADIĞIM TOPRAKLARA
MANEVİ BİR BORÇ’

Torosların Susmayan Türküleri
isimli belgeseliniz, Japonya’daki Ulus-
lararası Kogurebito Film Festivalinde

Türkiye adına yarışacak. Türk kamuoyuna
bir mesajınız var mı?

Emre Dayıoğlu: Eşsiz kültürel ve mü-
zikal değerlerimizi aslında tüm dünya ta-
nıyor ve saygı duyuyor. Biz Türkiye olarak
kendi müziğimizi ve kültürümüzü yeni baş-
tan tanımalıyız. Bu düşüncem doğrultu-
sunda ben Türkiye’de köy köy gezerek kay-
bolmaya yüz tutmuş halk müziklerimizi
kaydediyorum. Bu kayıtlarımı da sosyal
medya adreslerimde herkese paylaşıyorum.
Merak edenler, videolara göz gezdirirler-
se memnun olurum. Arşiv yapıp insanlarla
paylaşmadıktan sonra böyle bir arşivin, tüm
insanlara fayda sağladığını görmedikten
sonra ben mutlu olamam. Bu nedenle köy-
lerde yaptığım kayıtları insanlarla paylaş-
mayı, yaşadığım topraklara olan manevi bir
borç olarak görmekteyim.

�Özgür Bey, Torosların Susmayan Türküle-
ri belgeseli nasıl ortaya çıktı?

Bize belgeselin serüvenini anlatır mısınız?
Özgür Mercan: Emre hocayı ve çalışmalarını

2016 yılında takip etmeye başladım.
Yaptığı şeyi görsel olarak anlatma fik-
ri oluştu kafamda. Sonrasında hoca
(Emre Dayıoğlu) ile buluştuk. Müzik yol-
culuğunu ve hocanın hikayesini anlatan
bir belgesel yapmak istediğimi anlattım
kendisine. O da sağolsun çok sıcak baktı
projeye fikir aşamasındayken. Haziran
2017’de çekimlere başladık. Yaklaşık bir haf-
ta sürdü çekimler. Sonrasında Ekim 2017’de

mevsimsel olarak farklı görüntüler yakalamak için
1 hafta daha çekim yaptık. Daha sonra festival sü-
reci başladı. Yurtdışında farklı ülkelerde (Amerika,
İspanya, Romanya, Hindistan, Lübnan) festival-
lerde yarıştı. Festival süreci sona erdiğinde ise Emre
hocanın Youtube kanalına yükledik herkesin iz-
leyebilmesi için.

YÖRÜK ÇADIRLARINDAN
KRAL MEZARINA

� Belgeseli çekerken bir çok yer gezmiş ol-
malısınız. Türküleri görüntüye dökerken nasıl bir
yöntem izlediniz? Yöresel ezgilerin görsel karşı-
lığını bulmak zor olmadı mı?

Özgür Mercan: Çekimler sabah erken
saatlerde başlayıp hava kararana ka-
dar sürmüştü. Yoğun ve yoru-
cu bir süreç oldu bizim için.
Kaş, Fethiye, Elmalı, Finike
ve Demre’nin tüm köylerini
karış karış gezdik diyebilirim.
Sonradan hesapladığımda üç
bin kilometreden fazla yol yaptı-
ğımızı fark ettim. O bölge kültürel açıdan

çok zengin bir bölge. Yörükler, Tahtacılar, Çin-
geneler ve daha bir çok kültüre ait ezgiler belge-
sele zenginlik kattı. Bu zenginliği daha iyi aktara-
bilmek için birçok farklı mekanda çekim yaptık.
İki bin metre yükseltideki yörük çadırlarına, Pa-
tara plajı, Xanthos Antik Kenti, Kaş’taki Kral me-
zarı gibi yerlere gittik. Coğrafya’nın eşsiz güzel-
liklerini anlatabilmek için hava çekimlerini sıkça
kullandılk. Hocayla beraber ziyaret ettiğimiz halk
sanatçılarının müziğe bakış açısını ve yaşadığı yer-
le yaptığı müzik arasındaki uyumu yerinde kay-
dederek seyirciye geçeceğini düşündüm.

� Kamuoyuna söylemek istediğiniz bir şey var
mı?

Özgür Mercan: Öncelikle bu belgeselin orta-
ya çıkmasına olanak sağlayan Emre hocama ve öz-
veri ile çalışan teknik ekibime çok teşekkür ede-

rim. İzleyecilerden aldığım geri dönüşler
bana iyi ki böyle bir belgesel yapmı-

şım dedirtti. Hocanın yıllardır yap-
tığı bu kültür hizmetini insanla-
ra aktatabildiysek ne mutlu bize.
Bu topraklar hikaye bakımından

çok zengin. Ciddi bir kültür biri-
kimi var. Bu hikayeleri bundan

sonra yapacağım projelerde de anlat-
mak, gün yüzüne çıkarmak istiyorum.

‘GÖRSEL OLARAK ANLATMA FİKRİ OLUŞTU’

Göbeklitepe’nin kardeşi kazılacak 

GÖBEKLİTEPE’deki dikilitaşlara
benzer dikilitaşlara sahip olduğu için
Göbeklitepe’nin kardeşi olarak da anı-
lan Karahan Tepe’de ilk defa kazı ça-
lışmaları başlıyor. Urfa’da yer alan Ka-
rahan Tepe, devasa T biçimli dikilitaş-
ları ile aynı Göbeklitepe gibi yaklaşık 10
bin 500 yıl öncesine dair birçok gizem ba-
rındırıyor. Bilimsel kazıları yapılmadı-
ğı için henüz pek kimseler tarafından bi-
linmeyen Karahan Tepe, kazıları baş-
ladığında  Göbekli Tepe ile beraber dün-
yanın en görkemli, en gizemli, en şaşır-
tıcı bölgesi olmaya aday. İstanbul Üni-
versitesi Arkeoloji Bölümü Öğretim
Üyesi ve Karahan Tepe Kazı Başkanı
Prof. Dr. Necmi Karul, Şanlıurfa Kül-
tür ve Turizm İl Müdürü Aydın Arslan
ve Şanlıurfa Müzesi Müdürü Celal
Uludağ, Şanlıurfa Büyükşehir Belediye
Başkanı Zeynel Abidin Beyazgül’ü zi-

yaret etti. 

YAKIN ZAMANDA YENİ 
KEŞİFLERLE KARŞILAŞACAĞIZ

Kazı Başkanı Prof. Dr. Necmi Karul
da Şanlıurfa’nın,
yaklaşık 12.000
yıl öncesi Neo-
litik döneme
denk gelen kül-
türleriyle dün-
yada bilinen
bir yer olduğu-
nu söyledi.
Kentin isminin
dünya çapında
Göbeklitepe ile
bilinir hale geldi-
ğini vurgulayan Karul, “Önümüzdeki
günlerde Göbeklitepe’nin çağdaşı olan
Karahan Tepe’de kazılara başlıyoruz.

Göbeklitepe’den elde ettiğimiz bilgileri
derinleştirip artıracağını umuyoruz.
Bu konuda da Büyükşehir Belediye
Başkanımız Zeynel Abidin Beyazgül’ün
desteğini talep ettik ve kendisi de her an-
lamda destek olacaklarını belirtti. Ken-

disine teşek-
kür ediyoruz.
Yakın za-
manda yeni
k e ş i f l e r l e
karşılaşaca-
ğız” diye ko-
nuştu.

Karul, Ey-
lül ayında
başlayacak

kazılar öncesi
alanda yapılan jeomanyetik taramalarda
30 civarında öbek ve 250 civarında di-
kilitaşın tespit edildiğini sözlerine ekledi. 
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Sol’da 50 yılın 
iki çizgi mücadeleleri

YAZI DİZİSİ

ALİ KARŞILAYAN 

SOVYETLER Birliği’nin 1968 Ağus-
tos ayında Çekoslovakya’yı işgali,
SSCB’nin artık sosyalist olmadığı-

nı, tam aksine kapitalizme geri dönüp em-
peryalist bir karakter kazandığının en
açık kanıtı olmuştu. Bu gerçeği kabul et-
meyenler, sadece TİP Merkez Yöneticileri,
Sovyetler Birliği Komünist Partisine bağ-
lı olanlar değildi. Milli Demokratik Dev-
rim stratejisini savunan Mihri Belli, Dev-
Genç yöneticileri, Mahir Çayan da aynı
görüşteydi.  

Proleter Devrimci Aydınlık’ın (PDA)
Temmuz 1970, 21. sayısında “ MODERN
REVİZYONİZMLE MÜCADELE PRO-
LETER DEVRİMCİ MÜCADELENİN
BİR PARÇASIDIR” başlıklı bir yazı ya-
yınlandı. Yazı özetle şöyleydi: “Bütün
bunlar gösteriyor ki, kurtuluş yolunda iler-
leyen halklar, modern revizyonizmin bal-
talayıcı faaliyeti ve emperyalizme teslimiyetçi
çizgisiyle karşı karşıya gelmektedir. Bu se-
beple ABD emperyalizmine karşı zaferin yo-
lu, mutlaka modern revizyonist fikirleri
açık ideolojik mücadeleyle tasfiyeden geç-
mektedir.” 

AYDINLIKÇILARIN 
DEVRİMCİ TAVRI

Milli Demokratik Devrimi savunan
sosyalistler arasında en önemli iki çizgi
mücadelesi böyle başladı. Proleter Dev-
rimci Aydınlık’ın Ekim 1970 sayı: 10-24
sayısında Doğu Perinçek’in MARK-
SİZM-LENİNİZM MAO ZEDUNG DÜ-
ŞÜNCESİ BÜTÜN İNSANLIĞIN MA-
LIDIR YAZISI tartışmayı daha da alev-
lendirdi. Perinçek yazıya Lenin’in şu
önemli saptamasıyla başlamıştı: “Em-
peryalizme karşı mücadele, revizyonizme
karşı mücadeleyle birlikte yürütülmezse iki-
yüzlülükten ibarettir.” 

Mihri Belli, SBKP’nin revizyonist ol-
duğunu kabul etmekle birlikte Sovyetler
Birliğinde kapitalizme geri dönüş oldu-
ğunu kabul etmedi. Dolayısıyla bir devlet
olarak Sovyetler Birliği’ne karşı tavır al-
mayalım, yine de sosyalist devlet olarak bi-
zim devrimimize destek olur, dedi. Çin’e
ve Sovyetler Birliği’ne eşit mesafede du-
ralım, tezini savundu. Mahir Çayan da ay-
nı tavrı aldı. Aydınlıkçılar ise, bütün sal-
dırıları göğüsleyerek devrimci bir tavır al-
dı. Böylece ideolojik ve örgütsel bağım-
sızlık temelinde partiyi inşa ettiler.

17-18 Ekim 1970’de toplanan DEV-
GENÇ’in 5. Kurultayında, Doğu Perinçek
kürsüye çıktı: “Arkadaşlar, Sovyetler Bir-
liğine dayanarak, ona güvenerek devrim yap-
ma hayallerinden vazgeçin” dedi ve ko-
nuşması kesildi; kürsüden indirildi. 

Kurultay salonunda delegelerin büyük
çoğunluğu Doğu Perinçek’i protesto edi-
yordu. Sadece 40 delege PDA çizgisinde

direniyordu. Türk Solu dergisinde birlikte
olduğumuz eski TKP’li arkadaşlarımız Se-
vinç Özgüner, Vecdi Özgüner, Şevki Ak-
şit “Stalin’in sosyalist ülkesine laf söylet-
meyiz” diyerek üzerimize yürüdü.  

Doğu Perinçek her zaman şunu söyler:
“İki çizgi mücadelesine girdiğinizde, yalnız
kalmaktan korkmayacaksınız. Bugün yal-
nız kalabiliriz ama devrim yolunda karar-
lılıkla mücadele edenler büyük çoğunluk-
la birleşir.”

SOVYET EMPERYALİZMİNE
KARŞI MÜCADELE

Aydınlıkçıların Sovyet revizyonizmine
karşı mücadelesi 1976 yılından sonra,
Sovyet Sosyal Emperyalizmine karşı mü-
cadele şeklinde gelişti 

Türkiye İşçi Köylü Partisi (TİKP) 30
Ocak 1978 tarihinde kuruldu. Genel Baş-
kanlığına Doğu Perinçek seçildi. TİKP, ön-
ceki dönemin pratiklerinden çıkardığı
derslerle, yenilenmiş ve zenginleştirilmiş
bir programla kuruldu. TİKP, işçi sınıfı
içinde, köylü kitleleri içinde yürüttüğü sı-
nıf mücadelesi temelinde öncüleri ör-
gütledi. Bu dönemde Partimiz, “Ne Ame-
rika Ne Rusya Bağımsız Türkiye” temel slo-
ganıyla mücadele yürüttü. Parti, ilk ku-
rulduğu günden başlayarak revizyonizme
karşı yürüttüğü mücadelenin sonuçlarını
1977-78 yıllarında aldı. 1978 baharında
“Halkın Yolu,” grubunu dağıtarak
TİKP’ye tek tek üye olma kararı aldı. Ay-
nı şekilde “Kurtuluş Yolu” grubu tek tek
devrimciler olarak Partimize katıldı. “Hal-
kın Kurtuluşu”, “Halkın Birliği”, “Dev-
rimci Yol”, “Kurtuluş”, “Kava” gibi
gruplardan; TKP, TSİP, SDP, TBP gibi par-
tilerden ayrılan çok sayıda sosyalist Par-
timiz saflarında birleştiler. Değişik grup-
lardan 1000’den fazla bilimsel sosyalist
TİKP saflarına katıldı.

DEVRİMCİ PARTİ OLMADAN
DEVRİM OLAMAZ

Devrim yapan bütün ülkelerde,
halk kitlerinin öncüsü devrimci parti

olmuştur. Hasan Yalçın ORTAK AKLI-
MIZ PARTİ kitabında şöyle der: “Parti-
si olmayan halkın hiçbir şeyi yoktur. Yalın
ve basit bir gerçektir bu. Siyasete adımını
atan her devrimci tarafından bilinir. Ama
bilmekle kavramak arasında dağlar kadar
fark vardır.”

Türkiye devriminde parti geleneği var-
dır. Ancak, emperyalizm 12 Mart ve 12 Ey-
lül darbelerinde bazı sosyalistlerin ezbe-
rini bozmuş ve partiden vazgeçme hata-
sına düşmesine sebep olmuştur.

Enver Bey, Resneli Niyazi Bey, önce İt-
tihat Terakki Partisi’ni kurmuş sonra da-
ğa çıkmışlardır. Mustafa Kemal Paşa, 19
Mayıs 1919’da Samsuna çıktığında önce
Erzurum ve Sivas Kongrelerinde Müda-
fa-i Hukuk Cemiyeti adıyla parti kurmuş,
23 Nisan 1920 günü Cumhuriyet devrimini
yapmıştır.

1969 yılına geldiğimizde Amerikan
Gladyosu darbe hazırlığı içindeydi. Üni-
versitelerde devrimci gençlik, MHP’nin ye-
tiştirdiği ülkücü militanların silahlı saldı-
rısına uğruyor ve mecburen silahlanıyor-
du. O dönemde bazı sosyalistlerin ordu-
dan gelecek “ilerici” bir darbenin sol ka-
nadını oluşturarak Türkiye’nin geleceği-
ne müdahale umutları vardı. Mihri Bel-
li, “öncü savaş “ teorilerinde bir gerçek
payı görmemekle birlikte, darbe ortamı
hazırlanmasına hizmet edeceği beklen-
tisiyle maceracılarla birleşti. Aydınlıkçı-
lar TİP içinde ideolojik mücadele ile ta-
banı kazanarak yönetime gelmek ve TİP’i
devrimcileştirmek çizgisini izlerken, Mih-
ri Belli ve Mahir Çayan grubu partiyi tah-
rip etmeye çalıştı. Bu nedenle Mihri Bel-
li, Deniz Gezmiş’in “Parti kuralım” tale-
bini reddetti. Maceracı akımlar Parti
yerine, gerilla örgütünü tercih ettiler.

16 Temmuz 1974’te genel afla Mamak
Cezaevinden çıkan TİİKP kadroları yasal
parti kurmayı tartıştı. Çoğunluk böyle bir

devrimci olanağın bulunmadığı görüşün-
deydi. Burada bir çelişki vardı. Aydınlık
gazetesinin yeniden yayınlanması olana-
ğı olduğu görüldüğü halde yasal parti ola-
nağı olmadığını iddia etmek tutarlı değildi.
TİKP 1978’de, 3 yıl gecikmeli olarak ku-
rulabildi.

9-10 Eylül 1977 günü toplanan TİİKP
1.Kongresinde yapılan tartışmalar sonu-
cu, 1974 yılında yasal parti kurma olana-
ğının değerlendirilmemesinin bir hata
olduğu kabul edildi. 

HER ŞART ALTINDA 
MÜCADELEYİ SÜRDÜRMEK

Yasal parti konusundaki çok önemli
tartışmada “Legal parti devrimci olamaz,
illegal parti devrimci olabilir. Bu nedenle iki
parti olmalıdır” tezi mahkûm edildi. Alı-
nan karar şöyle formüle edildi: “Dört Tek,
Bir Esas.” Açılımı şöyle; 1.Tek Parti 2. Tek
Program 3. Tek Merkez 4. Tek Disiplin;
Bir esas: Her şart altında mücadeleyi sür-
dürmek

1978 yılı başında Parti iki büyük atılım

yaptı: 1. TİKP’nin (Türkiye İşçi Köylü Par-
tisi) kurulması 2. Aydınlık’ın günlük ga-
zete olarak yayınlanması

Partimiz, geniş kitlelere yönelme ve bü-
yük siyasi güçlerle mücadele görevini ba-
şarmak için Aydınlık’ı günlük gazete ola-
rak çıkarma görevini daha 1977 sonba-
harında önüne koymuştu. “Günlük gaze-
te için İleri!” sloganını atmamızdan yak-
laşık 5 ay sonra, 20 Mart 1978’de Aydın-
lık yayın hayatına başladı.

Aydınlık, ülke gündemini belirleyen bir
gazete oldu. TİKP 1978 Temmuz ayından
itibaren siyasal mücadelede MHP ve
Kontrgerilla’yı hedef aldı. Aydınlık yayı-
nıyla Kontrgerilla’cılar, kulaklarından tu-
tulup birer birer halkın önüne getirildi.
Kampanyada teşhir edilenler arasında
MİT şefleri Hiram Abas ve Mehmet Ey-
mür bulunuyordu. Bunlar 1992 yılında,
Aydınlıkçıların 1978 ve 1988’de iki kez
MİT’i felce uğrattıklarını gazetelerde
açıkladılar. MİT’çiler TİKP’ye karşı bil-
diriler, broşürler, kitaplar yayınlayarak yo-
ğun bir psikolojik savaş yürüttüler.

Revizyonizme karşı mücadeleRevizyonizme karşı mücadeleRevizyonizme karşı mücadeleRevizyonizme karşı mücadeleRevizyonizme karşı mücadeleRevizyonizme karşı mücadele

T�KP’nin kurulduktan sonra An�tkabir’e yapt��� ziyaret.

CÜNEYT AKALIN

ÖNDER Ege’nin 25.08.2019 tari-
hinde Aydınlık’ın 2. sayfasında yayım-
lanan Galiyev yazısı, gerçeklerden çok
uzaktır. Taban tabana zıt olduğu söy-
lenebilir.

Hüseyin Karanlık imzasını taşıyan ve
“Aydınlıkçıların tarihindeki iki çizgi
mücadelelerini” ele alan yazıdan ha-
reket eden Önder Ege, MDD, Mihri
Belli, Behice Boran vb. filan derken bir-
den Galiyev’e atlıyor. Galiyev’in de
MDD içinde ele alınması gerektiğini
öne sürüyor.

GALİYEV’İN FARKLI
TUTUMLARI

Nereden nereye? MDD tartışması
devrimin aşaması tartışmasıdır. Prole-
tarya önderliğinde demokratik devrimin
tamamlanması tartışmasıdır. Galiyev ise
bambaşka bir konudur. Tatar militan
Galiyev, Ekim Devriminden önce Bolş-
evik Partisi’ne girer, İç Savaş’ın ilk yıl-
larında Stalin ile birlikte Milliyetler
Komiserliğinde görev yapar. İç Sa-
vaş’ın Volga kıyılarına, Tatarların yoğun
olarak yaşadığı bölgeye kayması, Müs-
lüman Tatarların devrim içindeki öne-
mini artırınca, Galiyev öne çıkar. Ancak
Galiyev giderek Parti içinde farklı bir tu-
tum içine girer. Devrimin bütününü sa-
vunmak yerine, Tatar-Müslüman top-
lumunun taleplerini öne çıkarır; sonuçta
Tatarlar için özerklik ister.

Sovyet Devrimi Çarlık sınırları için-
de yaşayan çok sayıda halkı kapsayan
büyük bir devrimdir. 

Polonyalılardan, Baltık halkların-
dan, Ukraynalılardan başlayan, Ruslarla
devam eden Kafkasya üzerinden Orta
Asya’nın Türki halklarına kadar uzanan
bir yelpazeyi kaplar. Sovyet Devrimi bu
kadar geniş kapsamlıdır. 

RASTLANTI MI?

Bu devrimde kendi halkına özerklik
isteyen Galiyev benzeri başka milliyet-
çi unsurlar da çıkmış ancak bunların
hepsi yenilgiye uğramıştır. Bolşevik
Devrimi sırasında hem devrimin bütü-
nüne hem de temsil ettiği halkın hak-
larına sahip çıkan örnek devrimciler de
olmuştur: Azerbaycan’ın kurucusu ve
Mustafa§ Kemal’in omuzdaşı Dr. Ne-
rimanov bunlardan biridir. 

Galiyev son yıllarda bizdeki muha-
fazakâr çevrelerce yüceltildi, Sovyet
Devrimi’ne karşı kullanıldı. Sosya-
lizmden, Bolşeviklerden nefret eden
çevrelerin Galiyev’e sarılmaları, rastlantı
değildir. Bu çevrelerin Galiyev’i yü-
celtmeleri, Sovyet Devrimi’ne saldırı
amaçlıdır.

Galiyevcilik öyle değil!

Partimiz,�geniş�kitlelere�yönelme�ve�büyük�siyasi
güçlerle�mücadele�görevini�başarmak�için�Aydınlık’ı
günlük�gazete�olarak�çıkarma�görevini�daha�1977
sonbaharında�önüne�koymuştu.�“Günlük�gazete�için
İleri!”�sloganını�atmamızdan�yaklaşık�5�ay�sonra,�
20�Mart�1978’de�Aydınlık�yayın�hayatına�başladı

Rus sava�
gemilerinin

�stanbul
liman�na geli�i

ve T�KP
ba��ms�zl�k

yürüyü�ü.
(20.11.1978/

Be�ikta�)



KAZANDIĞI madalyalarla başarı basa-
maklarını hızla tırmanan milli boksör Buse Naz
Çakıroğlu, 31 ülkeden 200’den fazla spor-
cunun katıldığı Büyük Kadınlar Avrupa Şam-
piyonası’nın en iyi boksörü seçildi. İspanya’nın
başkenti Madrid’de gerçekleştirilen Bü-
yük Kadınlar Avrupa Boks Şam-
piyonası’nda altın madalya
kazanan ay-yıldızlı boksö-
rümüz Buse Naz Çakıroğ-
lu şampiyonanın en iyi
boksörü unvanını da elde
etti.

Milli sporcu Buse Naz
Çakıroğlu, 51 kilo fina-
linde Rus rakibi Elena Sa-
leneva’yı yenerek altın
madalya kazanmanın yanı
sıra 200’den fazla sporcunun
katıldığı “Büyük Kadınlar Av-
rupa Şampiyonası’nın en iyi bok-
sörü” ödülünün sahibi oldu. Şampiyonada
başarılı maçlar çıkaran ve performansı ile al-
kış toplayan 23 yaşındaki Buse Naz Çakı-
roğlu’na ödülünü Türkiye’nin Madrid Bü-
yükelçisi Cihad Erginay verdi.

EMEKLERİNİN 
KARŞILIĞINI ALDI

Şampiyona öncesi verdiği röpor-
tajda, çok yoğun bir antrenman
programı uyguladığını ve tek he-
definin ülkemizi uluslararası turnu-
valarda en iyi biçimde temsil etmek
olduğunu belirten Buse Naz, bu

hedefine ulaştı ve hem Büyük Kadınlar
Avrupa Boks Şampiyonası’nda altın ma-

dalyaya uzandı hem de turnuvanın en iyi
boksörü seçildi. 11 yıldır antrenörü Nazım

Yiğit ile çalışan ve başarıdan başarıya koşan
milli sporcumuz, kariyerine bir madalya ve bir
ödül daha eklemiş oldu. Antrenörü Nazım Yi-
ğit, Buse Naz’ı anlatırken “Onun özel bir ye-
teneği var, dövüşü farklı ve güzel boks ya-
pıyor” ifadelerini kullanmıştı.

2 Eylül 2019 PAZARTESİ Hazırlayan: Semih Nişancı
halklailiskiler@aydinlik.com.tr
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BEŞİKTAŞ Süper Lig’e istediği baş-
langıcı yapamadı. Şenol Güneş’e veda et-
tikten sonra yaz başında teknik direk-
törlüğe Abdullah Avcı’yı getiren siyah-
beyazlılar, ilk 3 haftada 4 puan toplaya-
bildi. 2019-2020 sezonunu Sivasspor
deplasmanında açan ve 3-0 mağlup
olan Beşiktaş, kendi sahasında ise Göz-
tepe’yi aynı skorla yenmişti. Önceki gün
oynadığı Çaykur Rizespor maçında sa-
hadan beraberlikle ayrılan siyah-be-
yazlılar, kendi evinde ummadığı bir
puan kaybı yaşadı.

BASKI GALİBİYETE YETMEDİ

Vodafone Park’ta tribünlerin büyük
desteğiyle maça baskılı başlayan Beşik-
taş, gol için uygun pozisyonları bulsa da
son vuruşlarda başarılı olamayınca
ataklarından sonuç alamadı. Tüm hat-
larıyla rakip yarı sahaya yüklenen siyah-
beyazlılar, 37’nci dakikada savunmada
eksik yakalandı ve Rizesporlu Oğulcan
Çağlayan usta işi vuruşuyla ilk devrenin
skorunu belirledi: 1-0.

İkinci yarıya iki değişiklik yaparak
başlayan Abdullah Avcı, Tyler Boyd’un
yerine Georges Kevin N’Koudou’yu,
Oğuzhan Özyakup’un yerine ise Doug-
las’ı oyuna sürdü. Sol kanat ve orta sa-
hadaki kan değişiminden sonra topu
daha hızlı çeviren ve Adem Ljajic-
N’Koudou paslaşmalarıyla pozisyonla-
ra girmeye çalışan Beşiktaş, Caner Er-

kin’in de sol bekten yaptığı bindirmelerle
Rizespor’u sahasına hapsetti. 53’üncü da-
kikada Caner’in sol kanattan yaptığı or-
tayı güzel bir kafa vuruşuyla tamamla-
yan Domagoj Vida, topu köşeden ağla-
ra gönderdi ve maça eşitliği getirdi: 1-1.

Skorda dengeyi bulduktan sonra
ataklarını sıklaştıran Beşiktaş, Rizespor
defansını bunaltmaya başladı. Ljajic ve
N’Koudou ile net pozisyonlara giren
Kara Kartallar, son vuruşlarda bitirici
olamayınca gol fırsatlarını tepti. Maçın
son bölümünde ise hızlı hücumlarla
yarı sahasından çıkan Çaykur Rizespor,
90+8’de ceza sahasında Vetrih’in bom-
boş durumda topu direğe nişanlamasıyla
galibiyet şansını kaçırdı.

YENİ TRANSFERLER 
SİFTAH YAPTI

Beşiktaş’ın yeni transferlerinden Do-
uglas Pereira dos Santos ve Pedro Re-
bocho siyah-beyazlı formayla tanıştı.
Brezilyalı futbolcu Douglas, 46. dakika-
da Oğuzhan Özyakup’un yerine oyuna
girerek Vodafone Arena’da ilk kez ta-
raftarların önüne çıkarken; önce orta sa-
hanın sağında, sonrasında ise hücuma
dönük olarak sağ açıkta görev yaptı. Re-
bocho ise 86. dakikada Jeremain Lens’le
yer değiştirerek ilk kez resmi bir maçta
Beşiktaş formasını terletti. Öte yandan,
siyah-beyazlı taraftarlar oyundan çı-
kan Lens’i yuhalayarak tepki gösterdi.
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Oğuzhan’ın 
düşüşü 

sürüyor 
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Beşiktaş
Burak’ı arıyor

S
AYIN sporseverler, sizlerle pay-
laşmak istediğim bugünkü
yazım, geneline bakıldığında

muhakkak ki toplumun bir kısmını
kapsıyor. Değinmek istediğim dertli
konu, spor ve bilhassa futbol seyirci-
mizin yabancı takımlara karşı takındık-
ları çirkin tavır... Sadece futbola değil
hiçbir spor dalına yakışmayan ıslık kon-
serleri. Biz aslında Türk insanı olarak
hoşgörülü ve misafirperver bir kişiliğe
sahibiz. Umarım siz sayın okurlarım
da, çoğunluk olarak aynı görüş ve duy-
gularda ve asırlardan bu yana onurlan-
dığımız çok insancıl bir tarafımız olduğu
konusunda benimle hemfikirdir.

ISLIK VE ŞİDDET 
YAKIŞMIYOR

Holiganizm, fanatizm ve şiddet
hangi dalda olursa olsun spora hiç ya-
kışmıyor. Öfke ve nefret hele hiç mi
hiç... Futbol sahalarında karşı takımı
Türk ya da yabancı olsun, ıslığa ve kü-

füre boğarak takımlarına avantaj sağ-
layacağını düşünen kişilerin bu çirkin
hareketlerinden dolayı, karşılaşmayı
saha içinde ve hatta TV kanallarından
izleyenler tarafından diskalifiye edildik-
lerinin bilincine varmaları gerekir. Pes
artık...

Bütün spor dallarında ve hatta fut-
bolumuzun öncelerine döndüğü-
müzde, Türk sporseveri, güzel ve
heyecanlı karşılaşmaların arasında ve
sonunda her iki takımı alkışlardı, Tür-
kiye’miz bu güzellikleri yaşadı. Bu gibi
kişilerin yapmış olduğu spor ruhuna
aykırı hareketler ise ülkemizi rencide
ediyor. 

Birleşip bütünleşerek büyüyelim ve
alkışlarımız mutluluğumuzun simgesi
olsun, lütfen...

ANTRENÖR GÖZÜYLE... 

YAŞAR ARSLAN

Seyircimiz nasıl
olmalı?

Buse Naz’ın büyük gururu

Türk sporunda bilimsel atılım
ERZURUM’da bulunan Atatürk Üniversite-

si, hayata geçirilen “Sporcu Performans Ölçüm
Değerlendirme ve Rehabilitasyon Merkezi” ile
sporcuların başarısında pay sahibi olmak istiyor.
Son teknoloji cihazlarla donatılan ve uzman aka-
demisyenler tarafından kuvvet, dayanıklılık, be-
ceri, koordinasyon, reaksiyon ve vücut kom-
pozisyon analizi ile noro-fizyolojik testlerinin ya-
pıldığı “Sporcu Performans Ölçüm Değerlen-
dirme ve Rehabilitasyon Merkezi”, hem yerli hem
de yabancı sporculardan ilgi görüyor.

Toplam 6 milyon lira maliyetle hizmete açı-
lan merkezde, dört farklı laboratuvar bulunuyor.
Sporcuların performans ölçümlerinin yapıldığı
merkezde, ayrıca fitness salonu, yüzme havu-
zu, SPA alanı, Türk hamamı, sauna, buhar ban-
yosu ve tuz odası da yer alıyor.

İLK KONUKLAR İRAN’DAN

Atatürk Üniversitesi Spor Bilimleri Fakültesi De-
kanı Prof. Dr. Necip Fazıl Kishalı, Mustafa De-
nizli’nin İran’da teknik direktörlüğünü yaptığı Pers
Körfez Ligi ekiplerinden Traktör’ün sporcuları-
nın ölçümlerini yaptıklarını ifade ederek, “2020
Tokyo Olimpiyatları’na gidecek sporcuların öl-
çümlerini yapmak için çalışma yürütüyoruz. Olim-
piyatlara giden sporcuların başarılarında pay sa-
hibi olmak için tüm hazırlıkları tamamladık ve fe-
derasyonlarla görüşmelere başladık. Perfor-
mans ölçüm merkezimiz sadece Erzurum’un veya
bölgenin değil, ülkemizin markası olacak” dedi.

TFF 1. Lig takımlarının bazılarıyla yıllık protokol
imzalandığını vurgulayan Kishalı, “Merkezden
yararlanmaları için Süper Lig takımlarıyla da gö-
rüşmeler sürüyor. Bu proje, ülkemizin 2023 viz-
yonu çerçevesinde spor alanında yapılmış en
önemli çalışmalardan birisidir” ifadelerini kullandı.

HEDEF TÜRK SPORUNA KATKI

Önümüzdeki yıl düzenlenecek Tokyo Olim-
piyatları’na hazırlanan Türk sporcuların merkezde
performans ölçümlerinin yapılması için hazırlıkları
tamamladıklarını vurgulayan Kishalı, sözlerini şöy-
le tamamladı: “Türkiye’de kış kampları ağırlık-
la Antalya’da, yüksek irtifa kampları ise Erzu-
rum’da yapılmakta. Yüksek irtifa kampı için ken-

te gelen takımların ölçümlerini mobil ekiplerimiz
yapacak. Hedefimiz Türk sporuna en üst sevi-
yede katkı sağlamak. Başarı için sporcunun geç-
mişte yaşadığı sakatlıkları, o süreci nasıl geçir-
diğini ve sporcunun anlık performansını iyi bil-
meniz gerekiyor. Merkezimizde performans
ölçümleri yapacağız ve takımlarımıza, sporcu-
larımıza başarı yolunda en büyük katkıyı sağla-
yacağız. Sporcuların elde edecekleri başarıda pay
sahibi olacağız. Ülkemizdeki en büyük eksiklik
olan bu tip merkezler yokken, atadan, dededen
tekniklerle bugünlere geldik. Şimdi tam dona-
nımlı performans ölçüm merkezimiz var ve la-
boratuvarlarımız sayesinde başarı çıtamız yük-
selecek.”



TÜRK futbol kamuoyunu uzun süredir
meşgul eden Radamel Falcao trans-
feri önceki gün resmileşti. Galatasa-

ray, Kolombiyalı golcü için Monaco kulübüyle
görüşmelere başlandığını Kamuyu Aydın-
latma Platformu’na (KAP) bildirirken Ga-
latasaray İkinci Başkanı Abdürrahim Al-
bayrak, Radamel Falcao’yu özel bir uçakla İs-
tanbul’a getirdi. Radamel Falcao’ya Atatürk
Havalimanı Genel Havacılık Terminali’nde
binlerce Galatasaraylı “hoş geldin” derken,
alanda büyük bir coşku yaşandı. 

KAP’A İLK BİLGİ

Önceki gece, Radamel Falcao transferinde
ilk resmi adımı atan Galatasaray, futbolcu ve
kulübü ile görüşmelere başlandığını KAP’a
bildirdi. Sarı-kırmızılı kulübün resmi internet
sitesinden yapılan açıklamada, “Profesyonel
futbolcu Radamel Falcao García Zárate’nin
Kulübümüze transferi konusunda futbolcu ve
kulübü AS Monaco FC ile resmi görüşme-
lere başlanmıştır. Kamuoyuna saygıyla du-
yurulur” cümlelerine yer verildi. 

Bu resmi bildirimin ardından Galatasaray ta-
raftarı sosyal medyada büyük coşku yaşadı. Ga-
latasaray’ın resmi Twitter hesabının geçtiği
bilgiyi kısa sürede 171 binden fazla kullanıcı be-
ğendi. Sosyal medya aracılığıyla organize olan
sarı-kırmızılılar, “Geliyoruz Falcao” şeklinde bir
etiketle yıldız golcüyü Atatürk Havalimanı
Genel Havacılık Terminali’nde karşılamak
için harekete geçti.

HAVALİMANINDA 
BİNLERCE TARAFTAR

Galatasaray’ın taraftar grubu ultrAslan ön-
cülüğünde günün erken saatlerinden itibaren
havalimanına hareketlenen sarı-kırmızılı ta-
raftarların sayısı kısa süre içerisinde binleri aştı.
Havalimanı önünde büyük bir coşku yaşayan ve
adeta sarı-kırmızı bir deniz oluşturan Galata-
saraylılar, başkan Mustafa Cengiz ve ikinci baş-
kan Abdürrahim Albayrak için de sık sık teza-
hüratta bulundu. Falcao’nun saat 16.00 itibarıyla
İstanbul’a ayak basması beklenirken, 2 saati aşan
gecikmeye rağmen sarı-kırmızılılar alandan
ayrılmadı ve coşkusunu sürdürdü.

ÇİN’de gerçekleştirilen 2019 FIBA
Dünya Kupası’nda E Grubu’ndaki ilk
maçına çıkan A Milli Erkek Basketbol

Takımımız, Japonya’ya karşı net bir galibiyet
elde etti. Maçın ilk topundan son saniyesine
dek üstünlüğünü hissettiren 12 Dev Adam, ra-
kibini 86-67 mağlup ederek ilk galibiyetini aldı.
Turnuvada ilk iki sırada yer alıp son 16 takım
arasına girmeyi amaçlayan milli takımımızda
Ersan İlyasova 19 sayı üreterek takımımızın
ve maçın en skorer ismi oldu. Ersan ayrıca 2’si
hücum ribaundu olmak üzere toplam 10 ri-
baund aldı. 

MAÇA HIZLI BAŞLADIK

Grubun açılış maçına etkili bir giriş ya-
pan ay-yıldızlılar, ilk çeyreğe ağırlığını ko-
yarak rakibine maçı kaybetmeyeceğinin
mesajını verdi. NBA patentli yıldız Cedi Os-
man ile hücumda basketler bulan milliler,
ilk çeyreği tam 16 sayı farkla 28-12 önde bi-
tirdi. Topu iyi çeviren, tempolu hücum
eden ve iyi savunma yapan takımımız, oyu-
nun iki tarafında da baskın taraf oldu. Ja-
ponya ise bu sezon NBA’de forma giyecek
Rui Hachimura ile sayı çıkarmaya çalışsa da
çabaları sert savunmamızda eridi.

İkinci çeyrekte Melih Mahmutoğlu’nun
yayın gerisinden bulduğu üç sayılık isabetlerle
çift hanelere çıkan farkı koruyan ay-yıldız-
lılar, Japonya’nın oyunun temposunu artırmaya
dayalı oyun anlayışına ayak uydurunca fark 10
sayıya indi. Bu bölümde bençten gelen Buğ-
rahan Tuncer, Furkan Korkmaz ve Sertaç Şan-
lı’dan katkı alan milliler, özellikle Fur-
kan Korkmaz’ın saf atletizmi
ile bulduğu iki smaç bas-
ketle oyuna döndü
ve devreyi 47-35
önde tamamla-
dı. 

ERSAN’DAN
BELİRLEYİCİ
KATKI 

İkinci devre, ilk iki çey-
rekte olduğu şekilde başladı. A Milliler, akı-
cı hücum edip iyi savunma yaparken hem ta-
kım omurgasını oluşturan oyuncularından
hem de benç silahlarından katkı almayı ba-
şardı. Bu bölümde ön plana çıkan bir diğer
NBA patentli basketbolcumuz Ersan İlyaso-
va, yayın gerisinden bulduğu üç sayılık isa-
betlerle Japonya ile aramızdaki takip mesa-

fe-
sini korudu. Öte yandan, rotasyon oyuncula-
rı Buğrahan Tuncer ve Sertaç Şanlı da üstü-
ne düşeni yaparak milli takıma iki yönlü kat-

kı verdi. 
Müsabakanın
son çeyreğin-

de değişik
beşler de-
neyerek
Ege Arar

haricinde-
ki tüm

oyun-
cularımıza süre verme imkanı bulan başant-
renör Ufuk Sarıca, direksiyonu oyun kurucu
Buğrahan Tuncer’e emanet etti. Takım hü-
cumlarını iyi yönlendiren Buğrahan, pota al-
tını iyi besleyerek üstüne düşeni yaptı. Buğ-
rahan’la oyun kurucu rotasyonumuzun bir di-
ğer ismi olan Doğuş Balbay da oyunda kaldığı
sürede asistleriyle ön plana çıktı. Millilerimizde
Buğrahan’dan 7 ve Doğuş’tan 8 asistlik katkı
geldi ve 12 Dev Adam, ilk maçını 19 sayılık
farkla 86-67 kazanmasını başardı. 
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Ufuk Sarıca 
galibiyetten memnun 

DÜNYA Kupası’nda E Grubu’nun ilk ma-
çında Japonya’yı rahat bir oyunla mağlup eden
A Milli Erkek Basketbol Takımı’nın başantre-
nörü Ufuk Sarıca, ortaya konulan basketboldan
duyduğu memnuniyeti dile getirdi. Galibiyetten
dolayı mutlu olduğunu belirten başarılı Sarıca,
“Bizim için önemli ve anahtar bir maçtı. İlk maç-
ların zor olacağını söylemiştim. Kolay kazandık
ama oyuncularım çok iyi oynadı” dedi. 

Oyuncularımızın tüm gücüyle galibiyet için
efor sarf ettiğini vurgulayan başarılı başantre-
nör, “Japonya’nın hızlı hücumu sevdiğini söy-
lemiştim. Onları durdurduk. Alan savunmala-
rına karşı da iyi hazırlandık. İyi şutlar bulduk.
İkinci yarı iyi bir enerji sergiledik ve tamamen
oyunu kontrol ettik. Güzel bir galibiyet aldık.
Önümüzde iki karşılaşma daha var, onları dü-
şünüyoruz” ifadelerini kullandı. Savunma di-
rencine dikkat çeken Sarıca, “Herkes savunma
yaptı. Bütün oyuncularım iyi oynadı. Hepsi be-
nim için çok önemli. Ersan da harika bir per-
formans sergiledi” diye konuştu. Ufuk Sarıca,
gruptaki diğer rakipleri ABD ve Çekya konu-
sunda ise “ABD ile oynamak kolay değil, her-
kes biliyor. Onlar kupada favori. Çekya da cid-
di bir takım, bizim için kolay olmayacak” ifa-
delerini kullandı.

Basketbolcularımızın görüşleri
GRUPTAKİ ilk maçında Japonya’ya kar-

şı değerli bir galibiyet alan milli takımımız-
da oyun kurucu Buğrahan Tuncer ve kısa for-
vet Furkan Korkmaz, galibiyeti değerlendirdi.
Topu iyi çevirdiklerini anlatan Buğrahan, “Sa-

vunmada ve hücumda iyi işler yaptık. Topu
paylaştık. Şimdi diğer maçları bekliyoruz”
dedi. İlk maçın önemine sürekli değindikle-
rinin altını çizen Furkan Korkmaz ise, “İlk
maçı kazasız geçtik. Farklı kazansak da Ja-

ponya tehlikeli ekip. Turnuvaya nasıl başla-
dığımız önemliydi. Turnuva öncesi soru işa-
ret oluyor ama gayet güzel maç oldu. Pozitif
maç geçirdik. Maçın gidişatına göre birkaç
güzel hareketim oldu” ifadelerini kullandı.

Galatasaray’ın iki aydır
peşinden koştuğu Radamel

Falcao’da işlem tamamlandı.
Kolombiyalı forvet İstanbul’a

geldi, binlerce Galatasaraylı
yıldız golcüyü karşıladı

Radamel Falcao’nun öyküsü 
ESKİ futbolcu Radamel Garcia’nın

oğlu olan Radamel Falcao Garcia Zarate,
Kolombiya’nın Santa Marta kentinde 10
Şubat 1986 tarihinde dünyaya geldi. Ko-
lombiyalı oyuncu, futbol kariyerine ülke-
sinde Lanceros Boyaca takımında başla-
dı. Arjantin’in ünlü kulübü River Plate eki-
bi tarafından 15 yaşında transfer edilen
Falcao, bu takımda gösterdiği başarılı
performansla dikkatleri üzerine çekti.
Güney Amerika transfer piyasasında söz
sahibi olan Portekiz’in Porto kulübü,
2009 yılında Kolombiyalı futbolcuyu kad-
rosuna dahil etti.

PORTO İLE BÜYÜK BAŞARILAR

Radamel Falcao, Porto’daki ilk sezo-
nunda 43 müsabakada 34 kez ağları ha-
valandırırken, ikinci sezonunda ise 42
karşılaşmada 38 gol kaydetti. UEFA Şam-
piyonlar Ligi’nde 2009-2010 sezonunda oy-
nadığı 8 müsabakada 4 kez fileleri hava-
landıran Kolombiyalı futbolcu, 2010-
2011’de ise UEFA Avrupa Ligi’nde tarihi
bir sezon geçirdi. Radamel Falcao, Por-
to’nun mutlu sona ulaştığı UEFA Avrupa

Ligi’nde elemeler dahil 16 maçta 18 gol ata-
rak takımının şampiyonluğunda başrol oy-
nayan isimlerden biri oldu.

ATLETICO’DA KARİYER ZİRVESİ

2011 yılında 40 milyon avro bonservis
bedeliyle İspanya’nın Atletico Madrid
ekibine transfer olan Kolombiyalı yıldız,
Madrid ekibinde iki sezon forma giydi. Por-
to’da yakaladığı çıkışı burada da sürdüren
Falcao, Atletico’daki ilk yılında UEFA
Avrupa Ligi ile UEFA Süper Kupa şam-
piyonlukları yaşadı. Falcao, İngiliz ekibi
Chelsea ile oynanan UEFA Süper Kupa
maçında 3 kez gol sevinci yaşayarak, hat-
trick yaptı. Yıldız futbolcu, İspanyol eki-
binde ilk sezonunda 50 maçta 36, ikinci se-
zonunda ise 41 müsabakada 34 gol atma
başarısı gösterdi.

DEV BONSERVİSLE 
MONACO’YA

Fransa Ligi’nin başarılı takımlarından
Monaco, Radamel Falcao’yu 2013 yılında
60 milyon avro bonservis bedeliyle renk-
lerine bağladı. Monaco’daki ilk döne-

minde eski performansını aratan Falcao,
2014-2015’te Manchester United, 2015-
2016 sezonunda ise Chelsea’ye kiralandı.
Kolombiyalı futbolcu, iki sezonluk ayrılı-
ğın ardından döndüğü Monaco’da yeniden
başarılı günlerine dönen Falcao, 2016-2017
sezonunda 42 maçta 30, 2017-2018’de 35
müsabakada 24, geçen sezon ise 39 kar-
şılaşmada 16 gol kaydetti. Falcao, yeni se-
zonda Galatasaray’ın başarısı için ter
dökecek.

Falcao’da MUTLU SON Falcao’da MUTLU SON Falcao’da MUTLU SON Falcao’da MUTLU SON Falcao’da MUTLU SON Falcao’da MUTLU SON Falcao’da MUTLU SON Falcao’da MUTLU SON Falcao’da MUTLU SON 

Millilerden nefis başlangıç

E GRUBU 
TÜRKİYE 86-67 JAPONYAÇEKYA 67-88 ABD

F GRUBU
YUNANİSTAN 85-60 KARADAĞY. ZELANDA 94-102 BREZİLYA

G GRUBU
DOMİNİK 80-76 ÜRDÜN
FRANSA 78-74 ALMANYA

H GRUBU
SENEGAL 47-101 LİTVANYAKANADA 92-108 AVUSTRALYA


